
 پیش شرط استاندار برای حقوق دولتی معدن
استاندار کرمان: تا سهم استان وصول نشده، یک ریال دیگر از معادن نگیرید
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رستمی مدیرعامل صندوق بازنشستگی مس را تغییر داد

 آرمان حسنی کنار گذاشته شد

خودکفایی شهرداری زرند 
در تولید قطعات بتنی

شـهردار زرنـد از خودکفایـی شـهرداری در تولیـد 
قطعـات بتنـی خبـر داد و گفـت: طـی چهـار مـاه 

گذشـته، بیـش از صـد هـزار قطعـه بتنـی در کارگاه قطعـات بتنـی تولیـد شـده 
. سـت ا

علـی ضیاء الدینـی از خودکفایـی شـهرداری زرنـد در زمینـه تولید قطعـات بتنی 
خبـر داد و اظهـار کـرد: در چهـار مـاه گذشـته بیـش از صـد هـزار قطعـه بتنـی در 

کارگاه قطعـات بتنـی تولیـد شـده اسـت.

سـازمان مدیریت صنعتی ایران هرسـاله طی مراسـمی 
بـرای تقدیـر از شـرکت های برتـر، گـزارش 500 شـرکت 

برتـر کشـور را کـه براسـاس عمدتـا میـزان فـروش رتبه بنـدی شـده اند، معرفـی 
می کنـد. نگاهـی بـه گـزارش مذکـور نشـان می دهـد توزیـع شـرکت های برتـر به 
شـکل بسـیار متمرکز رخ داده اسـت؛ به طوری که براسـاس گزارش سـال 1400 
)عملکـرد سـال مالـی 1399( سـازمان مدیریـت صنعتـی از 500 شـرکت برتـر 
کشـور بـا کنـار گذاشـتن بانک هـا و بیمه هـا کـه در سراسـر کشـور شـعبه دارنـد، 
تعـداد 477 شـرکت در بخش هـای مختلـف اقتصـادی می ماننـد کـه توزیع آن 

بـه این شـکل اسـت.

جوینـدگان کار در بهـار امسـال نسـبت بـه زمسـتان ۲ 
واحد درصد کمتر شـدند کـه عمده این کاهـش از ناحیه 

زنان بوده اسـت. در بهـار امسـال 4۶.۶ درصد از زنـان 1۸ تا 35 سـالی که بـه بازار 
کار بـرای پیدا کـردن شـغل مراجعه داشـتند، موفق به پیدا کردن شـغل نشـدند. 
بنـا بـه اطلاعـات ارائـه شـده از سـمت رییـس سـازمان مدیریـت و برنامه ریـزی 
نرخ مشـارکت اقتصادی در بهار امسـال نسـبت بـه زمسـتان ۲ واحددرصد کمتر 

شـده اسـت. 

 ناامیدی از پیدا کردن شغل، بازار کار استان را خلوت کرد

نیمی از جمعیت زنان فعال
  ۱۸ تا ۳۵ سال بیکارند

تمرکز ۸۰ درصد شرکت های برتر در ۸ استان

کرمان در جایگاه چهارم حضور 
 شرکت های برتر
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کرمان از توسعه فیبر نوری جا مانده استکرمان از توسعه فیبر نوری جا مانده است
طبق آخرین آمار سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی،  تا فروردین ماه  ۱۴۰۱

در استان تهران ۴۴۳ هزار و ۷۵۰ خانوار تحت پوشش قرار گرفتند و بر همین اساس 
استان کرمان در جایگاه هفدهم قرار دارد

بـه گـزارش »کرمان نـو«روز گذشـته رسـتمی مدیرعامـل شـرکت 
صنایـع ملـی مـس ایـران، محسـن یزدانـی راد را بـه عنـوان مدیرعامـل 

موسسـه صنـدوق بازنشسـتگی مـس منصـوب کـرد. ایـن موسسـه 
در روزهـای گذشـته بـه دلیـل تغییـر اساسـنامه آن از سـوی وزارت 
رفـاه بـا حواشـی مواجـه شـده اسـت. آرمـان حسـنی، مدیرعامـل 
پیشـین موسسـه صنـدوق بازنشسـتگی مـس ایـران 15 شـهریورماه 
در گفت وگـو بـا »کرمان نـو« اذعـان داشـت کـه تـا چهارشـنبه هفتـه 

گذشـته از تغییـرات بوجـود آمـده در صنـدوق بازنشسـتگی مـس 
بی اطلاع بـوده و شـورای عالی رفـاه و تامیـن اجتماعی در اسـفند 1400 
بـدون اطـلاع و یـا شـرکت هیـچ یـک از اعضـای صنـدوق بازنشسـتگی 
و در سـکوت کامـل خبـری اساسـنامه شـرکت را تغییـر داده و بعـد 

 از آن بـه امضـای شـخص ریاسـت جمهـوری رسـانده اسـت.

مرعشی: نظام اجازه دهد جبهه های سیاسی شخصیت های 
طراز اولشان را بیاورند

اطلاع رسانی دولت درباره پیش بینی زائران اربعین ناشی از بی تجربگی بود
یک نماینده مجلس: 

جای تعجب است رییس جمهور اختیار را به غیردولتی ها می دهد

دبیرکل حزب کارگزاران گفت: خیلی از 
دوستان فکر می کردند هیچ فرقی نمی کند 
حسن روحانی رئیس جمهور باشد یا ابراهیم 
رئیسی. خیلی ها فکر می کردند تفاوتی 
وجود ندارد که قالیباف رئیس مجلس 
باشد یا لاریجانی. با این حال دیدیم که 
فرق می کند و همه شئونات زندگی مردم 
تحت تاثیر قرار گرفته است. از طرح صیانت 
بگیرید تا عزل مدیران برتر در بخش های 
عمومی و خصوصی. یکی یکی فشار روی 
مردم را اضافه کرده است. راه حل هم فقط 
اصلاحات است، نه فروپاشی نه انقلاب و نه 

رفتن به سمت سیستمی بسته تر.
سیدحسین مرعشی در این نشست از 
راه حل پیشنهادی خود برای خروج از وضع 
موجود گفت و افزود که »تنها راه، اصلاحات 
است؛ نه اصلاحاتی که اصلاح طلبان بیایند، 
بلکه اصلاحاتی که کشور در مسیر بهبودی 
و مناسب تری بیفتد که یکی از این مسیرها 
هم در سیاست می تواند متنوع کردن 

هیات حاکمه باشد.« 
سیدحسین مرعشی که در این نشست 
برای آمادگی کنگره ۲۸ مهرماه حزب 
کارگزاران سازندگی ایران صحبت می کرد، 

افزود: ما به مردم و اصلاح تدریجی کشور 
متعهدیم. باید بتوانیم در این شرایط با 
نظام سیاسی موجود به یک مصالحه ای 
متقابل برسیم و اصلاح طلبان، سیاسی ها 
و حتی اصولگرایان میانه باید نسبت به 
سیاست های کلی و نظام یک تعهدهایی 
داشته باشند و نظام هم راه را برای 

رقابت های آزادانه باز کند«. 
او با بیان اینکه اولین و مهم ترین گامی 
که در پیش داریم تشکیل یک کنگره 
آبرومندانه است، به فضای سیاسی کشور 
در سال ۷۴ اشاره کرد و گفت: ما خیلی 
محکم و استوار حرکت می کنیم، این گام 
اولی خواهد بود و پیام روشنی خواهد داد تا 
فضای سیاسی را مثل سال ۷۴ تغییر دهیم. 
آن سال باعث اتفاقی شد که مجلس پنجم 
بسیار بهتر از مجلس چهارم شود. ما باید 
در کنار مردم باشیم و اینطور نباشد که 
مردم ما تحت فشارهای متداول از گشت 
ارشاد بگیرید تا طرح صیانت و ما بنشینیم 
سرجایمان و بگوییم ما با مردمیم! باید 
بایستیم و آنچه که مصلحت کشوراست با 

نیرومندی اجرا کنیم.
مرعشی ادامه داد: خیلی از دوستان فکر 

نمی کند حسن  فرقی  هیچ  می کردند 
روحانی رئیس جمهور باشد یا ابراهیم 
رئیسی. خیلی ها فکر می کردند تفاوتی 
وجود ندارد که قالیباف رئیس مجلس 
باشد یا لاریجانی. با این حال دیدیم که 
فرق می کند و همه شئونات زندگی مردم 
تحت تاثیر قرار گرفته است. از طرح صیانت 
بگیرید تا عزل مدیران برتر در بخش های 
عمومی و خصوصی. یکی یکی فشار روی 

مردم را اضافه کرده است. 
 او با بیان اینکه نظام اجازه دهد جبهه های 
سیاسی شخصیت های طراز اولشان را 
بیاورند، گفت: بازی بچگانه و بازی با 
مدیران درجه سه و چهار را باید تبدیل 
کنیم به بازی بزرگان. اگر این اتفاق را 
نتوانیم رقم بزنیم حتما باید در گام بعدی 
روی نیروهای اجتماعی سرمایه گذاری 
کنیم. خیلی از شخصیت های فنی، اجرایی، 
دانشگاهی، آموزش وپرورش، مهندسان و 
بازاری ها در کشور هستند که خیلی بهتر 
از ترکیب فعلی مجلس اند. به یک هدف 
مشترک هم فکر کنیم. آن هدف مشترک 
هم کارآمدی در نظام اداری اقتصادی و 

سیاسی است.

نماینده مردم قصرشیرین گفت: تمام ملت 
ایران مشتاق زیارت و شرکت در برنامه 
عظیم و جهانی راهپیمایی اربعین هستند 
اما این دلیلی بر این نیست که تشویق کنیم 
همه ملت در این راهپیمایی شرکت کنند. 
توجه داشته باشید مردم هم بر اساس 
سیاست های دولت برنامه ریزی می کنند؛ 
یعنی اینکه وقتی اعلام می کنند ۵ میلیون 
نفر، آن ها هم فکر می کنند تمام امکانات 
برای این ۵ میلیون نفر آماده شده و با اشتیاق 
و راحتی می توانند بروند و بازگردند. از 
این جهت اینگونه اطلاع رسانی ناشی از 

بی تجربگی بود.
به گزارش ایلنا شهریار حیدری، درباره 
وضعیت مرزهای ایران و عراق و ایجاد ازدحام 
و شلوغی در روزهای منتهی به اربعین گفت: 
پیاده روی اربعین چند سالی با کرونا متوقف 
شده بود؛ امروز به دلیل این که از یک سو 
مشتاقان این سفر زیاد است و از سوی دیگر  
بحث مدیریت کرونا را داریم کار بسیار 
سخت است و نیاز به تجربه کافی و هماهنگی 
است. نماینده مردم قصرشیرین در مجلس 
شورای اسلامی یادآور شد: سال های گذشته 
به دلیل تجارب زیادی که در این ارتباط بود 
نوسانات سال های قبل تر برطرف می شد از 

این جهت یک مقداری تجربه اثر خودش را 
داشت اما امسال سیل عظیمی از جمعیت به 
سمت مرزها رفتند به طوری که روز گذشته 
شاهد بودیم خدمات ضعیف، مشکل ترافیک 
و ازدحام جمعیت را به وجود آورد که این 
مسائل باعث شد یک سری نگرانی برای 
زائران پیش بیاید. او با بیان این که ظرفیت 
مرزها و خدمات محدود هستند، عنوان کرد: 
در کنار ظرفیت مرزها، محدودیت خدمات 
خود کشور عراق مطرح است، زیرا کشور 
عراق به هر حال یکسری محدودیت هایی 
دارد. روز گذشته رئیس ستاد اربعین عراق 
اعلام کرد که ظرفیت ما محدود است و زیاد 
نیست. زائران ایرانی بعد از زیارت به ایران 
بازگردند تا زمینه شرکت بقیه مردم فراهم 
شود اما به دلیل این که کمتر به این موضوع 
توجه شد، ما شاهد ترافیک در مرزها بودیم.

حیدری خاطرنشان کرد: بسیار اهمیت 
دارد که زائران عتبات عالیات توجه کافی 
به هشدارهای ستاد چه در استان ها و چه 
در مراکز داشته باشند که بتوانند به راحتی 
تردد و عبور کنند تا رفت و آمد جریان پیدا 
کند، اما هنگامی که به این هشدارها توجه 
نمی شود، مشاهده می کنیم در یک روز 
حدود یک میلیون نفر به ۴ مرزی که حداکثر 

توان ترخیص ۱۰۰ هزار نفر را دارد مراجعه 
می کنند که قطع به یقین هم ترافیک ایجاد 
می شود و هم مشکلات زیادی برای زائران 
ایجاد می کند. این نماینده مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشان کرد: بله؛ یک سری 
نارسایی ها هم در حمل و نقل زمینی و 
هوایی وجود داشته است و اگر اقدامات به 
موقع بود و حمل و نقل هوایی یک مقداری 
بیشتر مدیریت می شد، جمعیت زیادی 
از زائران می توانستند از طریق هوایی در 
زمان مقرر حضور پیدا کنند. ضمن اینکه 
از طریق زمینی هم حمل و نقل عمومی به 
موقع در اختیار زائران قرار نگرفت و مدیریت  
نشد. امروز هم انتظار این است که برای 
روزهای باقی مانده به مراسم اربعین تمام 
سعی و تلاش مدیران این باشد که از ازدحام 
جلوگیری شود تا شاهد خدمات بیشتر و 
بهتری باشیم. این نماینده مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: گرچه نباید نافی خدمات 
دولت به مردم باشیم که واقعا از یک ماه 
پیش کسانی که علاقمند بودند به هر شکلی 
در راهپیمایی اربعین حسینی چه در حوزه 
خدمات چه در حوزه حمل و نقل پای کار 
بودند اما اصل سیاست اربعین به عهده 

ستاد است.

به گزارش جماران، نوری قزلجه از اعضای کمیسیون 
ویژه طرح صیانت در رابطه با مصوبه تصویب شده در 
شورای عالی فضای مجازی گفت: در این طرح به مواد 
بعدی طرح صیانت از جمله محدودیت، مسدودسازی، 
تعریف جرایم، وضعیت پیام رسان ها و پلتفرم های 
خارجی اشاره نشده است، اما یک سری اختیارات کلی 
به این کمیسیون داده شده که این کمیسیون یک 
تغییرات جزیی نسبت به طرح صیانت در آنها ایجاد 
کرده است و به صورت کلی اختیاراتی را به آن ها داده 
که اگر توان استفاده از ظرفیت وجود داشته باشد، 
می توان هم اهداف طرح صیانت و هم نکات مثبت چون 
افزایش سرعت اینترنت، پهنای باند و تسهیل دسترسی 

مردم به اینترنت را دنبال کرد.
چند روز قبل شرح وظایف، اختیارات و ترکیب اعضای 
»کمیسیون عالی تنظیم مقررات فضای مجازی کشور« 
توسط شورای عالی فضای مجازی به تصویب رسید و 
برای اجرا ابلاغ شد. این مصوبه واکنش ها و اعتراضات 

بسیاری را به همراه داشت.
عمده کاربران فضای مجازی و کارشناسان، تأسیس 
کمیسیون یاد شده را اجرای »بخش مهمی از طرح 
صیانت مجلس« خواندند؛ طرحی که به خاطر اعتراضات 

شدید مردم و نهادهای مدنی تا امروز متوقف مانده 
است. اما سخنگوی مرکز ملی فضای مجازی گفت: »این 

مصوبه ربطی به طرح صیانت ندارد«.
اکنون این سوال پیش می آید که این طرح 

چطور و چگونه بدون تایید مجلس اجرا 
می شود؟!

نوری قزلجه یادآور شد: با توجه به اینکه شورای عالی 
فضای مجازی یک اساسنامه دارد که بر مبنای آن 
می تواند به این موضوعات ورود پیدا کند و از لحاظ 
شکلی ورود شورای عالی فضای مجازی به این موضوع 
دارای اشکال و ایراد نیست و خصوصا با توجه به احاله  ی 
صیانت به شورای عالی فضای مجازی توسط رئیس 
مجلس -که به نوعی چراغ سبز را نشان داد که در این 
حوزه مقررات را وضع کنند- بهتر بود همان مقررات در 
مجلس وضع می شد، چون مجلس مرجع قانون گذاری 
در کشور است و وکلا و نمایندگان مردم در آن حضور 
دارند و با اینگونه تصمیمات در شوراهای مختلف در 
کشور عملا سعی می کنند اختیارات مجلس را بگیرند.

نوری در خصوص ایرادات به مصوبه شورای عالی فضای 
مجازی گفت: محتوای مصوب یک سری ایرادات 

و اشکالات از منظر قانون اساسی دارد و با قوانین 
ذیل اصل ۴۴ در جهت صدور مجوزهای کسب و 
کار در جهت تنظیمی که برای شورای رقابت است، 
سازگار نیست که این اشکال باید حل شود. اما دولت 
در حال واگذاری اختیارات خود به نهادها و ارکان های 

غیردولتی است.
او با بیان اینکه کمیسیون عالی از نظارت پذیری مجلس 
خارج می شود، ادامه داد: وقتی تعداد دولتی ها و آراء 
آن ها خیلی موثر و قاطع نباشد، دیگر نظارت پذیری 
مجلس بر اعضای هیأت دولت و کل دولت موضوعیت 
خود را از دست می دهد و خیلی کمرنگ می شود. البته 
این مصوبه ایرادات محتوایی دیگری هم دارد. مثلا، 
از نظر شکلی شورای عالی فضای مجازی می توانست 
و اجازه دارد که در این حوزه ورود کند، ولی باز هم 

اختیارات خود را به این کمیسیون داده است.
نوری قزلجه تأکید کرد: از نظر محتوا و ماهیت نیز این 
کمیسیون دارای اشکالات اساسی است و خیلی جای 
تعجب است رییس جمهور که خود رییس این شورا 
است، اختیار را از دولت و وزارت ارتباطات و مجموعه 
وزرا به سمت غیردولتی ها سوق می دهد و خودش اثر 

خود را کمرنگ می کند.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  شــهریور   ۲۰ یکشــنبه          ۱3۱۵ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

اهمیت پیش بینی 
 خشکسالی

ایـران با مشـکلات بی سـابقه مرتبـط با 
اقلیم از جمله خشک شـدن دریاچه ها 
و رودخانه هـا، توفان هـای گـرد و غبـار، 
دمـای بی سـابقه، خشکسـالی و سـیل 
مواجـه اسـت. از مجموعـه پنـج مـدل 
اقلیمـی با وضـوح بـالا بـرای پیش بینی 
دماهـای حداکثـر و حداقـل و توزیـع 
بارندگـی، محاسـبه وقـوع دماهـای 
شدید در مقایسه با دوره ۲004-19۸0، 
در دوره ۲0۲5-۲049، ایـران احتمـالًا 
دوره های طولانی تری از حداکثر دمای 
شـدید را بـه ویـژه در قسـمت جنوبـی 
کشـور تجربـه خواهـد کـرد، دوره هـای 
طولانی تـر خشـکی بـرای بیـش از 1۲0 
روز، بـارش کمتـر از ۲ میلیمتـر، دمـای 
بیشـینه بیـش از 30 درجـه سـانتی گراد 
و همچنین مرطـوب -بـرای کمتـر از 3 
روز، بـارش کل کمتـر از 110 میلی متـر 
و فراوانـی سـیلاب ها – بیشـتر خواهد 
بـود. بـر اسـاس مطالعـات اخیـر، در 
ایـن اقلیـم در حـال تغییـر، دوره هـای 
خشـک طولانی مـدت بـا بارش هـای 
شـدید متنـاوب قطـع می شـود، کـه 
نشـانه ای بـرای افزایش احتمـال وقوع 
سـیل اسـت. بدون اقدامات سنجیده 
سـازگاری، برخـی از نقاط کشـور ممکن 
اسـت در آینـده بـا قابلیـت سـکونت 
محـدود مواجـه شـوند. پیش بینـی 
خشکسالی عموماً به پیش بینی شدت 
خشکسـالی اشـاره دارد )مثـلًا مقادیـر 
یک شـاخص خـاص خشکسـالی(. در 
مـوارد خـاص، پیش بینـی خشکسـالی 
بـه ویژگی هـای دیگـری ماننـد مـدت و 
فراوانـی خشکسـالی یـا مراحلـی مانند 
شـروع خشکسـالی، تـداوم و بهبـود 
اشـاره دارد. به طور سـنتی، خشکسالی 
را می توان به خشکسالی هواشناختی، 
کشاورزی، هیدرولوژیکی و اجتماعی-

اقتصـادی بـر اسـاس عوامـل فیزیکـی 
و اجتماعی-اقتصـادی طبقه بنـدی 
کـرد . قبـل از اینکـه بتـوان خشکسـالی 
را پیش بینـی کـرد، بایـد یـک متغیـر 
یـا شـاخص کمـی بـرای اندازه گیـری 
شـرایط خشکسـالی از یک نـوع خاص 
تعریـف شـود. نمـرات شـاخص های 
خشکسالی تک متغیره و چند متغیره 
بر اساس متغیرهای آب اقلیمی تکی یا 
چندگانـه در دهه های گذشـته توسـعه 
یافته انـد. شـاخص بـارش اسـتاندارد 
شده مورد اسـتفاده اسـت با این حال، 
یـک شـاخص خشکسـالی پذیرفتـه 
شـده جهانـی بـرای توصیـف یکسـان 
شـرایط خشکسـالی وجـود نـدارد. 
دسـته بندی خشکسـالی )بـه عنـوان 
مثال، خشکسالی متوسط( همچنین 
می توانـد بـرای توصیـف خشکسـالی 
بـر اسـاس مقادیـر آسـتانه شـاخص ها 
اسـتفاده شـود. بـرای توصیف شـرایط 
خشکسـالی، از خشکسـالی غیرعـادی 
 ،)D1(   خشکسـالی متوسـط ،)D0(
خشکسـالی شـدید )D۲(، خشکسالی 
خیلـی شـدید )D3( و خشکسـالی 
اسـتثنایی )D4( اسـتفاده می کننـد. 
بـرای پیش بینـی آمـاری، معمـولًا انواع 
پیش نشـانگرها ابتدا از سـوابق تاریخی 
مؤلفه هـای  )شـامل  آب اقلیمـی 
اقیانوسـی، جوی و خشـکی( شناسایی 
می شـوند و سـپس بـرای پیش بینـی 
انـواع خشکسـالی بـه مدل هـای آماری 
انتخـاب  مختلـف داده می شـوند. 
پیش نشـانگرها و مدل هـای آمـاری 
مختلـف در بخش هـای زیـر معرفـی 
می شـوند. بـرای پیش بینـی آمـاری 
خشکسـالی، پیش نشـانگرها معمـولًا 
از مشـاهدات تاریخی که از قبـل از دوره 
پیش بینی شـناخته شـده اند، به دست 
می آینـد. از پیش بینـی دینامیکـی برای 
پیش بینـی متغیرهـای آب اقلیمـی 
می تـوان اسـتفاده کرد.بـرای پیش بینی 
آماری خشکسالی، یک بانک داده غنی 
از پیش نشـانگرهای جـوی، اقیانوسـی 
و هیدرولوژیکـی مـورد نیاز اسـت. این 
عوامل اثرگذار ممکن است در مناطق 
و فصول مختلف نقش داشـته باشند. 
بنابرایـن، شناسـایی پیش نشـانگرهای 
بـزرگ  واریانس هـای  مناسـب کـه 
پیش بینـی و در دوره هـای هـدف را 
توضیـح می دهنـد، اولیـن گام در 
پیش بینـی آمـاری خشکسـالی اسـت

کرمان؛ گاو شیرده دولت
۱۶هزار میلیارد تومان طی ۵ماه از استان خارج و به خزانه واریز شد

 استاندار کرمان: تا سهم استان از حقوق دولتی برنگشته، یک ریال دیگر از معادن نگیرید

یادداشت
 مهدی زارع

اسـتاندار کرمـان در واکنـش بـه برنگشـتن 
سـهم اسـتان از حقوق دولتی معادن دسـتور 
داد تـا زمانـی کـه سـهم 15درصـدی اسـتان از 
حقـوق دولتـی معـادن وصـول نشـده، دیگـر 
پیگیری برای دریافت حقوق دولتـی از معادن 
انجام نشـود.رییس سـازمان صنعت، معدن 
و تجـارت اسـتان کرمـان در جلسـه کارگـروه 

اشتغال و سـرمایه گذاری اسـتان کرمان اعلام 
کـرد; تاکنـون 7 هـزار میلیـارد تومـان حقوق 
دولتـی از معادن اسـتان کرمـان  وصول شـده 
کـه حتـی یـک ریـال آن هـم بـه اسـتان کرمان 
برنگشـته اسـت.  محمـد مهـدی فـداکار، 
استاندار کرمان با تاکید بر اینکه بایستی بیش 
از هزار میلیـارد تومـان از محل حقـوق دولتی 

وصول شده از محل معادن به استان برگشت 
داده شود، دستور داد تا زمانی که سهم استان 
برنگشته هیچ حقوق دولتی از معادن  وصول 
نشـود. فـداکار در ایـن رابطـه اظهـار کـرد: بنده  
نامه ای به میرکاظمـی،  رییس سـازمان برنامه 
و بودجـه  می نویسـم  کـه سـهم 15 درصـد را 

همیـن ۶ مـاه اول  بدهیـد.  

آگهي مناقصه عمومي 
شماره 1401/34/ع

شركت معدنی و صنعتی گل گهر )سهامی عام( در نظر دارد " ارائه خدمات مشاوره طراحی اولیه، تهیه و تدوین اسناد مناقصه و ارزیابی پیشنهادات 
مناقصه گران جهت انتخاب پیمانکار EPC  کارخانه فیلتراسیون و آبگیری باطله کارخانه هماتیت" مجتمع خود را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به 
شرکت مهندسین مشاور واجد شرایط و دارای گواهی نامه صلاحیت ارائه خدمات مشاوره و رتبه مجاز در رشته تاسیسات آب و فاضلاب با گرید یک یا 
رشته صنایع فلزات اساسی با گرید حداقل دو یا رشته کانه آرایی و فراوری مواد با گرید حداقل دو از سازمان مدیریت و برنامه ریزی كشور واگذار نماید. 
لذا متقاضیان می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه به وبسایت این شرکت به نشانی WWW.GEG.IR بخش مناقصه و مزایده مراجعه و اسناد مذکور 
را به همراه فرم پرسشنامه ارزیابی تأمین كنندگان دانلود نمایند. آخرین مهلت تحویل پاكات ساعت 14 روز یکشنبه مــورخ 14۰1/۰7/1۰ در محــل 
دفتركمیسیون معـاملات مجتمع و یا دبیرخانه دفتر مرکزی تهران می باشد. بازدید از محل اجرای موضوع مناقصه و حضور در جلسه پرسش و پاسخ 
روز دوشنبه مورخ 14۰1/۰6/2۸ مقرر شده است و حضور در آن الزامی می باشد. شایان ذکر است فرمت ضمانت نامه های مورد تهیه می بایست عینأ 
مطابق با فرمت ارائه شده در اسناد مناقصه باشد. شركت معدنی و صنعتی گل گهر در قبول یا رد هر یك از پیشنهادات بدون نیاز به ذکر دلیل و بدون 

کمیسیون معاملاتجبران خسارت مختار می باشد. 
 شركت معدنی و صنعتی گل گهر
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پیش شرط استاندار 
برای حقوق دولتی معدن

استاندار کرمان: تا سهم استان وصول نشده، یک ریال 
دیگر از معادن نگیرید

استاندار کرمان در واکنش به برنگشتن سهم استان از حقوق دولتی 
معادن دستور داد تا زمانی که ســهم ۱۵درصدی استان از حقوق 
دولتی معادن وصول نشــده، دیگر پیگیری برای دریافت حقوق 
دولتی از معادن انجام نشود.  رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان کرمان در جلسه کارگروه اشــتغال و سرمایه گذاری استان 
کرمان اعلام کرد; تاکنون ۷ هزار میلیــارد تومان حقوق دولتی از 
معادن استان کرمان  وصول شده که حتی یک ریال آن هم به استان 

کرمان برنگشته است. 
محمد مهدی فداکار، استاندار کرمان با تاکید بر اینکه بایستی بیش 
از هزار میلیارد تومان از محل حقوق دولتی وصول شــده از محل 
معادن به استان برگشت داده شود، دســتور داد تا زمانی که سهم 
استان برنگشته هیچ حقوق دولتی از معادن  وصول نشود. فداکار در 
این رابطه اظهار کرد: بنده  نامه ای به میرکاظمی،  رییس سازمان 
برنامه و بودجه  می نویسم  که ســهم ۱۵ درصد را همین ۶ ماه اول  
بدهید.  تا زمانی که سهم ۱۵ درصدی از محل حقوق دولتی به استان 
برنگشته، هیچ فشاری به معادن نیاورید و حتی یک قران دیگر را 

پیگیری نکنید.
او همچنین در این جلسه از روند مالیات گیری در استان کرمان انتقاد 
کرد و گفت: با توجه به بلایی که سر استان آمده ما امسال باید همت 

کنیم و پول دولت را وصول کنیم و دیگر مازادی نمی ماند.
براساس تبصره ۶ ماده ۱۴ قانون معادن کشور، دولت مکلف است 
پانزده درصد )۱۵%( از حقوق دولتی وصولی را به اعتبارات همان 
استان اضافه نماید،  به طوری که تمام اعتبار یاد شده جهت ایجاد 
زیرساخت و رفاه و توسعه شهرستان با اولویت بخشی که معدن در 

آن واقع شده، اختصاص یابد.

خودکفایی شهرداری زرند 
در تولید قطعات بتنی

شهردار زرند از خودکفایی شهرداری در تولید قطعات بتنی خبر 
داد و گفت: طی چهار ماه گذشته، بیش از صد هزار قطعه بتنی در 

کارگاه قطعات بتنی تولید شده است.
علی ضیاء الدینی از خودکفایی شــهرداری زرند در زمینه تولید 
قطعات بتنی خبر داد و اظهار کرد: در چهار ماه گذشته بیش از صد 

هزار قطعه بتنی در کارگاه قطعات بتنی تولید شده است.
او افزود: با راه اندازی این کارگاه تولیدی قیمت تمام شــده تولید 
جدول، پازل و غیره در شهرداری زرند کاهش چشمگیری داشته 
است، از طرفی علاوه بر تامین نیاز شهرداری صرفه جویی خوبی در 

کاهش هزینه ها داشتیم.
شــهردار زرند با بیان اینکه بیش از 3۷ هزار و ۵۰۰ عدد 3۷۵۰۰ 
جدول و ۷۵ هزار بلوک در چند ماه گذشته در این کارگاه تولید شده 
است، خاطرنشان کرد: فعالیت این کارگاه در تولید انواع جدول، 
بلوک های بتنی، پازل مورد نیاز پارک ها و فضای سبز، موزاییک، 

دال سیمانی و نیوجرسی است.
او ادامه داد: شهرداری زرند می تواند با تأمین دستگاه های مورد نیاز 
زمینه های لازم برای افزایش تولیدات در کارگاه تولیدی قطعات 

بتنی را فراهم آورد.
شهردار زرند از عملیات پاکسازی کامل بوستان شهید خبر داد و 
تصریح کرد: به منظور فراهم کردن زیبایی بصری در منظر شهری و 
آراستگی و پاکیزگی فضای سبز بوستان شهدا، پاکسازی بسترهای 
فضای سبز و معابر اصلی این بوستان توســط نیروهای خدمات 

شهری شهرداری انجام شد.
ضیاء الدینی گفت: جمع آوری پســماندها، نظافت و پاکســازی 
پیاده روها، جمع آوری نخاله های ساختمانی، جمع آوری علف های 

هرز، هرس، پاجوش زنی در بوستان شهید انجام شده است.
شهردار زرند افزود: بیش از دو کامیون خاک و نخاله از این بوستان 

جمع آوری و به خارج از شهر منتقل شده است.

اسـتان کرمان نـه تنهـا در ارتباطـات موبایلی بلکه 
در توسـعه زیرسـاخت هایی مثـل فیبـر نـوری نیز 
وضع خوبی نـدارد و این در حالی اسـت که متولیان 
»ناهماهنگی هـای گسـترده« و نیـز »پیگیـری 
نکـردن« را از جملـه مهمتریـن علت هـای آن بـر 
می شـمارند و تاکیـد دارنـد کـه دیگر نباید دسـت 

دسـت کـرد.
پوشـش حداقلـی فیبر نـوری در کرمـان در حالـی 
اسـت که عده ای آن را به نبود هماهنگی های داخل 
استانی ربط می دهند، هماهنگی هایی که نبودشان 
دسـت خیلی ها را از داشتن دسترسـی به اطلاعات 

بهتـر کوتاه کرده اسـت.
بسـیاری از نقاط اسـتان کرمان بویژه در روسـتاها و 
حتی در برخی شـهرها از پوشـش مناسـب تلفن و 
اینترنت سـیار بـی بهره اند و در توسـعه فیبـر نوری 
کـه ایـن روزهـا کسـب و کارهـای خانگـی و سـایر 
الزامات بسـیار به آن نیازمند اسـت توسـعه مدنظر 
را شـاهد نبوده ایـم و آنطـور کـه از برخی شـنید ه ها 
حاکیسـت برخـی اپراتورهـای موبایل میلـی برای 

ورود بـه آن پیـدا نکرده انـد.
مسـئولان ارتباطات اسـتان مـی گویند کـه در این 
زمینه شـهرداری بایـد همـکاری کنـد و کار هم به 
گونه ای اسـت که شـهرداری نـه تنها نیاز بـه هزینه 
کـرد نـدارد بلکـه بـا توسـعه فیبرنـوری وضعیـت 
بهره منـدی شـهرداری و سـایر نهادهـا در حـوزه 
دوربین هـای ترافیـک و ... نیز بسـیار ارتقـا می یابد.
براسـاس گزارش ها فیبر در شـهرهایی مانند رشت، 
قم، یـزد و کرج کـه موافقـت و همراهی شـهرداری 
را در اجـرای طرح داشـته با سـرعت در حـال انجام 
اسـت و براسـاس اعلام منابع متولی تا پایان امسال 
به پوشـش بـالای ۹۰ درصد خواهند رسـید که این 
یعنی فراهم کردن زیرسـاخت برای توسـعه و رشد 
اقتصـاد دیجیتـال در آن شـهرها و کرمـان هم می 

تواند در این زمینه پیشـگام باشـد.
بررسی قراردادهای مربوط به توسـعه فیبر نوری در 
این کلانشـهرهای کشور نیز حاکیسـت که چندان 
ردپایـی از اپراتورهـای تلفـن همراه مشـاهده نمی 
شـود و کارها بیشـتر بـا تعامل بخـش خصوصی در 

حـال انجام اسـت.
مسـئولان متولی می گوینـد که بـرای تحقـق این 
مهم در صورتی که نهادهای متولی مثل شـهرداری 
در کرمان و دیگر شـهرهای اسـتان پای کار بیایند با 
اتـکا به ظرفیـت بخش خصوصـی می توان توسـعه 

مدنظر را محقـق کرد.

برنامه مهم دولت و سهم استان کرمان
راه انـدازی ۲۰ میلیون پـورت فیبر نوری در کشـور 
آن هـم در مدت زمان سـه سـال یکـی از مهمترین 
برنامه هـای عنـوان شـده دولـت سـیزدهم اسـت؛ 
برنامه ای که تاکنـون ۹ درصد آن یعنی یک میلیون 
و ۴۲۶ هـزارو ۴۵۲ مورد محقق شـده و مابقی مانده 

ست. ا
از اسـفند سـال ۹۹ که نصب پورت هـای فیبر نوری 
بـرای توسـعه زیرسـاخت های اینترنـت و افزایـش 
پوشـش و سـرعت اینترنت های خانگی و کسـب و 
کار در کشـور جدی شـد  به گفته آمار برخـط پروژه 
ملی »فیبرنـوری منازل و کسـب و کارها« تـا مرداد 
۱۴۰۱ روند گسـترش ایجـاد این فیبرهـا روز به روز 
زیادتر بـود به طـوری که از نصـب ۶۸۴ هـزارو 3۶۰ 
مورد پـورت فیبـر نـوری در مـرداد ۱۴۰۰ به نصب 
یک میلیون و ۲۲۷ هزار و ۴۱ مـورد در مرداد ۱۴۰۱ 

رسیدیم.
به گزارش خبرنـگار »کاغذوطن« به نقل از ایسـنا با 
گذشـت بیش از یـک سـال  از مصوبه شـورای عالی 
فضای مجازی و طبـق آخرین آمار سـازمان تنظیم 
مقـررات و ارتباطـات رادیویـی،  تـا فروردین مـاه 
۱۴۰۱، در اسـتان تهـران ۴۴3 هـزار و ۷۵۰ خانـوار 
تحت پوشش هسـتند و تعداد سـرویس گیرندگان 
بالـغ بـر ۶۶ هـزار و ۶۷ پـورت FTTH و ۴۹ هزار و 
۸۸۷ پورت VDSL شـده اسـت. بر اسـاس همین 
گزارش  اسـتان کرمان در جایگاه هفدهم قـرار دارد.
فناوری فرسوده باید با فیبر نوری تغییر کند

کارشـناس ارتباطـات مخابراتـی افـزود: تلفن ثابت 
در کل کشـور براسـاس شـبکه مسـی دیـده شـده 
و طراحـی این شـبکه بـرای ۵۰ سـال پیش اسـت؛ 
اکنـون ایـن شـبکه کابلـی کـه وجـود دارد کامـلا 

فرسـوده و فنـاوری آن هـم عقب مانـده اسـت.
جمـال جـاودان بـا اشـاره بـه اینکـه شـبکه کابلی 
ایجاد شـده در ۵۰ سـال پیش تنها بـرای مکالمات 
)voice( بـوده  ادامه داد: هم اینـک نیاز مبرمی به 
اینترنت و پهنای بانـد بالا وجود دارد و مسـتلزم این 
است که شـبکه فیبر نوری از مرکز تا خانه مشترک 
فیبـر شـود و بتوانیـم روی این شـبکه، پهنـای باند 

بالایی را به مشـترکمان انتقـال دهیم.
ورود شهرداری  تسهیل کننده

 اجرای پروژه فیبر نوری
جـاودان بـا اشـاره بـه اینکـه توسـعه شـبکه فیبـر 
نوری سـرمایه گذاری بسـیار بالایـی می خواهد که 
خوشـبختانه وزارت ارتباطـات در ایـن زمینـه ورود 
پیدا کرده اسـت، گفت: شـهرداری ها باید ارتباطات 

خیلی خوبـی بـا وزارت ارتباطات برای توسـعه فیبر 
نوری داشـته باشـند.

او با اشـاره بـه نقـش شـهرداری ها در توسـعه فیبر 
نـوری افـزود: مـا مجبوریـم در کل کوچه هـا و 
خیابان هـای شـهر مجـدد حفـاری انجـام دهیـم 
در واقـع حفـاری در سـطح مقطعـی بـا عـرض ۱۰ 
سـانتیمتر و عمـق ۴۰ سـانتیمتر  کـه در آن فیبـر 

خوابانـده و روی سـطح آن پوشـانده می شـود.
کارشـناس ارتباطـات مخابراتـی با اشـاره بـه اینکه 
توسـعه شـبکه فیبر نوری زیرسـاختی برای شـهر 
هوشـمند هـم خواهـد بـود ادامـه داد: در واقـع 
ایـن شـبکه تمـام امکاناتـی کـه شـهرداری بـرای 
توسـعه شـهر هوشـمند می خواهد را در اختیارش 

می گـذارد.
او با تاکید بر اینکه تعامـل میان شـهرداری و وزارت 
ارتباطات بایـد در توسـعه فیبر نـوری ایجاد شـود، 
گفـت: بسـتر و خیابان هـا  در مالکیـت شـهرداری 

هسـتند  و شـهرداری باید مجـوز حفـاری بدهد.
شهر کرمان اولویت نخست
 توسعه فیبر نوری در استان

کارشـناس ارتباطـات مخابراتـی با اشـاره بـه اینکه 
طبیعتـا فـاز اول پروژه توسـعه فیبـر نـوری فعلا در 
شـهر کرمـان خواهـد بـود، ادامـه داد:  بعد از شـهر 
کرمان اولویت هـای بعدی شـهرهای بزرگتر مانند 
رفسـنجان و سـیرجان در این مسـیر قـرار خواهند 

گرفـت.
او بـا تاکیـد بـر اینکـه فعـلا در کشـور تهـران و قم 
وضعیت بهتری در پروژه توسـعه فیبر نـوری دارند، 
اظهارداشـت: این فنـاوری حدود ۲۰ سـال پیش در 

دنیا شـناخته و مورد اسـتفاده واقع شـده اسـت.
او با اشـاره به اینکه ۱۰ هزار فیبر نوری که در کرمان 

تاکنون نصب شده تنها توسـط مخابرات بوده گفت: 
هنوز هیچ اپراتور دیگری در کرمان فیبـر نوری ارائه 

نداده است.
دسترسی به اینترنت بهتر و با کیفیت تر در 

صورت وجود فیبر نوری
مدیـرکل ارتباطـات و فنـاوری اطلاعـات کرمـان 
نیز بـا اشـاره بـه اینکـه وزارت ارتباطات سـال ها به 
دنبـال اجرای پـروژه فیبـر نوری بـوده اسـت افزود: 
در کشورهای توسعه یافته بیشـتر استفاده  اینترنت 
در ادارات، منازل و کسـب و کارها توسط فیبر انجام 
می شـود زیرا ایـن فیبر کیفیـت و سـرعت چندین 
هزار برابری نسبت به سـرعت اینترنت موبایل دارد.
حسـین سـاجدی فر با اشـاره به اینکه توسعه فیبر 
نوری باعث می شود مردم کمتر از اینترنت موبایلی 
و سـیار اسـتفاده کنند ادامه داد: چند ماهی اسـت 
کـه در وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات پوشـش 
۲۰ میلیـون پـورت فیبـر نـوری توسـط ۹ اپراتـور 
در سراسـر کشـور آغـاز شـده اسـت. او بـا تاکید بر 
اینکه در موضوع اینترنت موبایلی و سیار مشکلات 
بسـیاری در بحث پوشـش دهی و کیفیت اینترنت 
بویژه در روسـتاها وجود دارد، توضیـح داد: در حوزه 
اینترنـت موبایلی متاسـفانه سـال ها بنا بـه دلایلی 
کارهـای خوبـی انجـام نشـده و ناهماهنگی هـای 
گسـترده و عـدم پیگیری هـا وضعیـت کنونـی را 

رقم زده اسـت.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعـات کرمان ادامه 
داد: اگـر تعلل و دسـت دسـت کنیـم در بحث فیبر 
نوری بـاز عقب می مانیـم؛ در این شـرایط همچنان 
وضعیتمان نابسـامان باقی خواهد مانـد، بنابراین ما 
چاره ای جز گسـترش سـریع فیبر نوری در اسـتان 

نداریم.

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان از اجرای ۵۰۰۰ 
طرح نیروگاه خورشــیدی برای مددجویان استان 
کرمان خبر داد و گفت: بــه زودی کلنگ احداث این 

نیروگاه ها به زمین زده خواهد شد.
ناصر عسکری نژاد در دیدار با نماینده مردم کرمان و راور 
و رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
افزود: یکی از رسالت های کمیته امداد در راستای جهاد 
تبیین، تعامل با مسئولان و ارائه گزارش از خدمات و 

برنامه های این نهاد در حوزه های مختلف است.
او بابیان اینکه ۱۲۰ هزار خانوار با جمعیتی بالغ  بر ۲۸۶ 
هزار نفر تحت حمایت کمیته امداد استان کرمان قرار 
دارند افزود: این آمار مددجویی ۱۱.۴ درصد جمعیت 
استان را شامل می شود و اولویت اصلی ما در کمیته 

امداد توانمندسازی خانواده های تحت حمایت است.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان کرمان 
از اهداء 3۷۰3 سری جهیزیه به ارزش 3۵۵ میلیارد 

ریال طی سال گذشته به زوج های جوان تحت حمایت 
کمیته امداد استان کرمان خبر داد و افزود: هم اکنون 
نیز ۱۲۹۰ سری جهیزیه به ارزش ۲۸۴ میلیارد ریال 

در حال توزیع بین زوج های تحت حمایت است.
عسکری نژاد خاطر نشــان کرد:در بحث تأمین لوازم 
ضروری منزل نیز سال گذشــته به ۷۰۰۰ مددجو 
وسایل ضروری منزل به ارزش ۲۶۱ میلیارد ریال اهداء 
شده است که طی شش ماهه امسال نیز ۴3۰۹ سری 
لوازم ضروری منزل بــه ارزش ۱۸۹ میلیارد ریال به 

مددجویان و اقشار نیازمند اهداء شده است.
او به اقدامات انجام شده برای توانمندسازی مددجویان 
نیز اشاره کرد و گفت: سال گذشته حدود ۵۰۰ میلیارد 
تومان تسهیلات اشتغال به کمیته امداد استان کرمان 
اختصاص داده شد که امســال این مبلغ به ۱۲۵۰ 
میلیارد تومان برای ایجاد ۲۵ هزار فرصت شغلی در 

استان افزایش  یافته است.

او از جذب بالای ۱۰۰ درصدی تسهیلات اشتغال در 
سال گذشته توسط کمیته امداد استان کرمان خبر 
داد و افزود: کمیته امداد استان کرمان سال گذشته 
رتبه برتر اشتغال رابین ادارات کمیته امداد سراسر 
کشور کسب کرده است. مدیرکل کمیته امداد استان 
کرمان با اشاره به برگزاری جشن خودکفایی ۵۰۰۰ 
خانواده تحت حمایت که طی پنج سال گذشته به 
خودکفایی رسیده بودند، اظهار کرد: طی شش  ماهه 
امسال 3۵۶۰ طرح اشتغال توسط کمیته امداد استان 
کرمان اجراشده که با اجرای این طرح های اشتغال 
حدود ۵۰۰۰ فرصت شغلی در استان ایجادشده است 
که ۲3۶ درصد از نظر تعداد و ۶۲۸ درصد از لحاظ مبلغ 

نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد داشته است.
عسکری نژاد به اجرای طرح نیروگاه های خورشیدی 
در راستای توانمندسازی خانواده های تحت حمایت 
اشاره و بیان کرد: اســتان کرمان یکی از استان های 
پیشرو در اجرای طرح نیروگاه های خورشیدی است 
که تاکنون ۱۰۰۰ نیروگاه خورشیدی برای مددجویان 
اســتان اجرا شده است. عســکری نژاد از اختصاص 
سهمیه اجرای ۵۰۰۰ نیروگاه خورشیدی به کمیته 
امداد استان کرمان در ســال جاری خبر داد و گفت: 
تاکنون 3۲۰۰ نفر از مددجویان جهت اجرای طرح 
نیروگاه های خورشیدی به ادارات برق شمال و جنوب 

استان معرفی شده اند که به زودی کلنگ احداث این 
نیروگاه ها در استان به زمین زده خواهد شد.

مدیرکل کمیته امداد اســتان کرمــان به موضوع 
بیمه های اجتماعی نیز اشاره کرد و افزود: سال گذشته 
۲۲۵ میلیارد ریال پرداخــت حق بیمه های تأمین 
اجتماعی زنان سرپرست خانوار را داشتیم که سال 
گذشــته ۴۰۰ نفر از محل پرداخت حق بیمه های 

اجتماعی مددجویان بازنشسته شده اند.
پیگیری موضوع دهک بندی اقشار نیازمند 

پس از تعیین وزیر کار
محمدرضا پور ابراهیمی رییس کمیسیون اقتصادی 
مجلس نیز در این دیدار با بیان اینکه رســیدگی به 
محرومان وظیفه همه است افزود: خطاب به مدیرکل 
کمیته امداد اســتان کرمان با اشاره به اینکه روحیه 
تعاملی شــما امدادگران کمیته امــداد در این نهاد 
بزرگ ترین سرمایه شما است گفت: از تمام ظرفیت ها 
استفاده کنید و با تعامل خوب با سایر مجموعه ها مسیر 
را جلو ببرید. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس 
شورای اسلامی به موضوع دهک بندی اقشار جامعه 
اشاره کرد و افزود: در موضوع دهک بندی اقشار نیازمند 
پس از تعیین تکلیف جدید وزیر کار در نخستین اقدام 

موضوع دهک بندی را پیگیری می کنیم.

کرمان از توسعه فیبر نوری جا مانده است

مدیرکل کمیته امداد خبر داد:
اجرای ۵000 طرح نیروگاه خورشیدی 

در استان کرمان در آینده نزدیک

گزارش
ایرنا

فراخوان بیست و چهارمین 
جشنواره بین المللی قصه گویی

سرپرســت اداره کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان 
کرمان گفت:بیست وچهارمین دوره جشنواره بین المللی قصه گویی 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان امسال با شعار »قصه،صدای 
زندگی است« در بخش های رقابتی، غیررقابتی و علمی در گروه سنی 
نوجوانان، بزرگسالان، پدربزرگ ها و مادر بزرگ ها برگزار می شود. نجمه 
خاتون خداترس افزود: همه گروه های سنی اعلام شده می توانند ابتدا 
www. برای ثبت نام از طریق سایت جشنواره قصه گویی به نشانی

kanoonfest.ir اقدام و ســپس فیلم قصه گویی های خود را در 
سایت کانون کرمان به نشانی kerman.kpf.ir/story بارگذاری 
کنند. او بیان کرد: زمان پایش اولیه قصه ها از سوی دبیرخانه استانی این 

جشنواره اول تا ۵ مهر ماه ۱۴۰۱ است. 
او تصریح کرد: موضوعات بیســت وچهارمین جشــنواره بین المللی 
قصه گویی همچون سال های قبل شــامل: امید ها و آرزوها، شادی ها 
و غم ها و ایثار و از خود گذشتگی است. خداترس بیان داشت: مرحله 
استانی این جشنواره، ۱۰ و ۱۱ مهرماه ۱۴۰۱ در سالن باران اداره کل 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان کرمان برگزار می شود و 
برگزیدگان آن به مرحله منطقه ای بیست وچهارمین جشنواره بین المللی 
قصه گویی معرفی می شــوند. او درباره بخش های قصه گویی ملی و 
بین المللی جشنواره قصه گویی گفت: بخش ملی، شامل: قصه گویی 
نوجوانان ۱۲ تا ۱۸ سال، بزرگســالان ۱۸ سال به بالا و مادربزرگ ها و 
پدربزرگ ها و بخش بین الملل، شامل: اجرای قصه گویان حرفه ای ایران 
و کشور های دیگر و نیز برگزیدگان سطوح منطقه ای، ملی و بین المللی 
جشنواره های پیشــین، قصه گویان و مجریان حرفه ای و قصه گویان 
علاقه مند از سایر کشورها می باشــد که ۲ بخش ملی و بین المللی، 
همانند گذشته برگزار می شود. سرپرست اداره کل کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان استان کرمان بیان داشت: بخش آیینی سنتی، شامل: 
اجرای قصه گویی با نگاه به سنت ها و آیین های دینی و ایرانی، در یکی 
از شیوه های نقالی، پرده خوانی و یا شمایل گردانی است که نوجوانان ۱۲ 
تا ۱۸ سال و بزرگسالان ۱۸ سال به بالا می توانند در آن شرکت کنند.  
او تصریح کرد: در بخش قصه گویی زبان اشاره نیز قصه مورد نظر با هر 
قالبی به زبان اشاره فارسی است و بزرگسالان ۱۸ سال به بالا می توانند 
در آن شرکت کنند. به گفته خدا ترس بخش های قصه گویی ۹۰ ثانیه ای 
و پادکست قصه گویی، بخش غیررقابتی جشنواره بین المللی قصه گویی 
و بخش علمی جشنواره، شامل: جستار، مقاله علمی، کتاب، پایان نامه و 

رساله نیز از بخش های دیگر این جشنواره هستند.
اختتامیه بیست و چهارمین جشنواره بین المللی قصه گویی امسال 3۰ 

آذر همزمان با شب یلدا برگزار می شود

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان 
گفت: تدابیر لازم برای اسکان، استراحت و تامین 
غذای زائران در اردوگاه لشکر ثارالله در اهواز با دستور 

استاندار کرمان و همکاری سپاه ثارالله، اندیشیده شده است .
 رحمان جلالی در این باره افزود: در پی ازدحام زائران و کمبود 
امکانات در مرزهای عراق، با تصمیم ستاد مرکزی اربعین، مرزهای 

ششگانه به سمت عراق بسته شد. 
او با اشاره به اینکه سفرهای زمینی مردم با وسیله شخصی، اتوبوس 
و ریلی برای سفر به عراق در اربعین، منتفی است، ادامه داد: برای 
زائرانی که در پایانه های مرزی حضور دارند، تمهیداتی پیش بینی 

شده که جای نگرانی وجود ندارد. 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان خاطرنشان کرد:از 
هم استانی ها درخواست داریم به هیچ عنوان به سمت مرزها حرکت 
نکنند، چون ظرفیت پارکینگ ها تکمیل شده و جایی برای حتی 

پارک خودروها وجود ندارد. 
او با اشاره به اینکه به حوزه راهداری نیز ابلاغ شده و اتوبوسی از مبدا 
شهرها به سمت مرزها حرکت نخواهد کرد، بیان کرد: با دستور 
استاندار کرمان و همکاری سپاه ثارالله تدابیر لازم برای اسکان، 
استراحت و تامین غذای زائرانی که در مرز شلمچه و حوزه اهواز با 
مشکل مواجه شدند، اندیشیده شده و زائران می توانند به اردوگاه 

لشکر ثارالله در اهواز مراجعه کنند. 
جلالی با اشاره به اینکه برای زائرانی که در سامانه سماح ثبت نام و حق 
بیمه پرداخت کردند، نیز تدابیری دیده شده که ضرر مالی به آن ها 
وارد نشود، اظهار داشت: هیچگونه گذرنامه ای برای اربعین، صادر و 

یا تمدید نخواهد شد. 
 آماده نبودن زیرساخت های مناسب در خاک عراق برای انتقال 
زائران اربعین به شهرهای زیارتی سبب شد تا از روز جمعه گذشته 
ستاد اربعین با هدف حفظ سلامت زوار مرزهای ششگانه با عراق را 
ببندد. بیشترین سفر زائران اربعین به کشور عراق مربوط به سال ۹۸ 
و نخستین سال لغو روادید میان دو کشور است که جمعیتی نزدیک 
به ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار نفر را شامل می شد؛ اما بنابر آمار دستگاه 
های ذیربط تاکنون و بیش از یک هفته مانده به اربعین حسینی، 
حدود ۲ میلیون ۵۰۰ هزار نفر از مرزهای مختلف وارد عراق شده اند

جویندگان کار در بهار امسال نسبت به زمستان ۲ واحد درصد کمتر 
شدند که عمده این کاهش از ناحیه زنان بوده است. در بهار امسال 
۴۶.۶ درصد از زنان ۱۸ تا 3۵ سالی که به بازار کار برای پیدا کردن 

شغل مراجعه داشتند، موفق به پیدا کردن شغل نشدند.
 بنا به اطلاعات ارائه شده از سمت رییس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی نرخ مشارکت اقتصادی در بهار امسال نسبت به زمستان 
۲ واحددرصد کمتر شده است.  به گفته جعفر رودری، نرخ مشارکت 
اقتصادی استان کرمان در بهار امسال به 3۹.۲ درصد رسیده که ۲ 
واحد درصد نسبت به فصل زمستان با عدد۴۱.۱ درصد کاهش یافته 
است. این کاهش جویندگان کار در استان کرمان درحالی صورت 
گرفته که متوسط نرخ مشارکت اقتصادی در کشور در بهار امسال 
۴۰.۹ درصد است. بررسی اطلاعات این سازمان نشان می دهد 
که این کاهش نرخ مشارکت بیشتر ناشی از کاهش نرخ مشارکت 
اقتصادی زنان است، چرا که نرخ مشارکت اقتصادی زنان از ۱۵.3 
درصد در زمستان به ۱۲.3 درصد در بهار ۱۴۰۱ رسیده است . این 
کاهش در مردان به مراتب کمتر بوده و عدد شاخص نرخ مشارکت 

اقتصادی مردان از ۶۷.۷ به ۶۶.3 درصد رسیده است.
همزمان با کاهش جویندگان کار در بهار امسال که به گفته رودری 
ناشی از ناامیدی از پیدا کردن شغل است، نرخ اشتغال در استان 
افزایش یافته و این دو موجب کاهش نرخ بیکاری استان از ۱۱.۲ در 
زمستان به ۸.۷ درصد در بهار شده است. جزییات بیشتر آمار اشتغال 
در استان گویای این امر است که تقریبا نیمی از جمعیت زنان فعال 
استان در بازه زمانی ۱۸ تا 3۵ سال بیکارند. به طور دقیق نرخ بیکاری 
زنان فعال ۱۸ تا 3۵ سال در استان کرمان عدد ۴۶.۶ است که فاصله 

زیادی با میانگین کشوری ۲۸.3 درصد کشوری دارد.
شایان ذکر است که نرخ بیکاری جمعیت مردان فعال ۱۸ تا 3۵ 
سال عدد ۲۰.3 درصد که فاصله ۴ درصدی با میانگین کشوری 

۱۶.۶ درصد دارد.
وضعیت تحصیلی بیکاران در استان گویای این امر است که 
بیشترین بیکاری در مقطع کارشناسی و ۵3 درصد از بیکاران است، 
تحصیلاتشان در مقطع کارشناسی است . سهم بیکاری این مقطع 
در کشور حدود۲۹ درصد است که فاصله معنی داری با استان 

کرمان دارد.

سرپرست فرماندهی انتظامی شهرستان 
جیرفت از دستگیری سه سارق سابقه دار 
ســاختمان های نیمه کاره خبــر داد و 
گفت: »در پی وقوع چندین فقره سرقت 
از ســاختمان های نیمــه کاره در نقاط 
مختلف شهر جیرفت، ماموران کلانتری 
۱۵ مالک اشتر با انجام اقدامات اطلاعاتی 
و پی جویی های پلیســی موفق شــدند 
ســه متهم دخیل در این ســرقت ها را 

شناسایی و با زیر نظر گرفتن نامحســوس، آن ها را هنگام سرقت با گاری دستگیر 
کنند«.

سرهنگ عزت اله عبدلی نسب افزود: »این متهمان پس از روبه رو شدن با مدارک و 
مستندات پلیس، به ۱۵ فقره سرقت از ساختمان های نیمه کارۀ نقاط مختلف شهر 
اعتراف کردند و ماموران در بازرســی از مخفیگاه این سارقان برخی اموال مسروقه 
شامل سیم و کابل، جک ساختمانی، دســتگاه جوش، لنز دوربین، درب و پنجره، 

میلگرد و برخی ابزارآلات ساختمانی را کشف کردند«.
او با اشــاره به معرفی این ســارقان به مرجع قضایی و تحویل اموال مســروقه به 
مال باختگان یادآور شد: »گشت زنی تیم های انتظامی در نقاط مختلف شهر به ویژه 
در قســمت هایی که اماکن تجاری، صنفی و اماکن در حال ساخت بیشتری وجود 
دارد افزایش خواهد یافت، اما توصیه می شــود حتما مالکان برای اماکن در دست 
ساخت خود نگهبان بگمارند و از حفاظت فیزیکی و اجرای حصار در ابتدای ساخت 

و سازها غافل نشوند«. 

به گزارش »کرمان نو«روز گذشته رستمی 
مدیرعامل شرکت صنایع ملی مس ایران، 
محســن یزدانی راد را به عنوان مدیرعامل 
موسسه صندوق بازنشستگی مس منصوب 
کرد. این موسسه در روزهای گذشته به دلیل 
تغییر اساسنامه آن از ســوی وزارت رفاه با 
حواشی مواجه شده اســت. آرمان حسنی، 
مدیرعامــل پیشــین موسســه صندوق 
بازنشســتگی مس ایران ۱۵ شهریورماه در 

گفت وگو با »کرمان نو« اذعان داشت که تا چهارشنبه هفته گذشته از تغییرات بوجود آمده در 
صندوق بازنشستگی مس بی اطلاع بوده و شورای عالی رفاه و تامین اجتماعی در اسفند ۱۴۰۰ 
بدون اطلاع و یا شرکت هیچ یک از اعضای صندوق بازنشستگی و در سکوت کامل خبری 

اساسنامه شرکت را تغییر داده و بعد از آن به امضای شخص ریاست جمهوری رسانده است.
یزدانی راد معاون سابق شرکت سرمایه گذاری مس و دارای مدرک کارشناسی ارشد مدیریت 
اجرایی است و مدیرعاملی شرکت صبانور و عضو هیات مدیره انجمن سنگ آهن ایران را در 

نیز کارنامه خود دارد.
او هم چنین به نمایندگی از شرکت پارس تدبیرپاریز، عضو هیئت مدیره شرکت ایوان هفت 
اقلیم است که مدیرعامل و عضو هیات مدیره پیشین این شرکت محمد جلال مآب بوده است.

به نظر می رسد پس از انتقادهای فراوانی که از سوی بازنشستگان مس پیرامون استیصال 
مدیرعامل شرکت صنایع ملی مس در موضوع تغییر ماهیت صندوق بازنشستگان پیش آمده 
او تلاش کرده با قربانی کردن آرمان حسنی هم وی را مقصر موضوع جلوه دهد و هم با انتصاب 

یزدانی راد حامیان قدرتمند خود را خشنود سازد.

مدیریــت حفظ نباتــات ســازمان جهاد 
کشــاورزی جنوب کرمان توصیه هایی به 
باغداران برای جلوگیری از شیوع آفت مگس 
میوه مدیترانه ای ارائه کرد.  بنا به اعلام مدیریت 
حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی جنوب 
استان کرمان، با توجه به شرایط آب و هوایی 
روز های اخیر و فراهم بودن شرایط ظهور و 
افزایش جمعیت آفت مگس میوه مدیترانه ای 
در مناطق کوهپایه ای، مانند: دلفارد، جبالبارز، 

میجان، امجز و.. و خطری که تهدید کننده محصــولات باغی به ویژه مرکبات این مناطق 
می باشد، ضروری است باغداران با انجام اقدامات زیر از خسارت این آفت مخرب جلوگیری 
کنند: ۱. نصب تله های جلب کننده غذایی آفت به تعداد ۵۰ تا ۷۰ عدد بطری حاوی تعداد ۴ ـ 
۵ عدد قرص سراتنیکس در ۲۵۰ سی سی آب و یا ماده جلب کننده پروتئین هیدرولیزات با 
نسبت 3 درصد به اضافه سم مالاتیون با دُز ۲ در هزار )3۰ سی سی پروتئین هیدرولیزات به 
اضافه ۲ سی سی مالاتیون در ۹۶۸ سی سی آب( به میزان ۲۰۰ سی سی داخل بطری های 

نوشابه به تعداد ۵۰ تا ۷۰ عدد در هکتار.
۲. در صورت جلب جمعیت بالای مگس در تله ها با مشورت کارشناسان مراکز خدمات مربوطه، 

نسبت به طعمه پاشی 3۰ درصد درختان آلوده اقدام کنید.
3. از انبار کردن محصول در باغ آلوده خودداری کرده و با انجام اقدامات بهداشت باغ، نسبت به 
جمع آوری میوه های ریخته شده پای درختان و دفن کردن آن در عمق ۵۰ سانتیمتری زمین 
اقدام کنند. ۴. در مناطقی که جمعیت آفت بالا است، برداشت محصول همزمان با شروع رنگ 

گرفتن میوه صورت گیرد

سرقت از ساختمان های نیمه کاره با گاری؛

پلیس: مالکان برای ساختمان های در حال 
ساخت نگهبان بگذارند

رستمی مدیرعامل صندوق بازنشستگی مس را تغییر داد

 آرمان حسنی کنار گذاشته شد
باغداران جنوب کرمان، آفت مگس 

مدیترانه ای را جدی بگیرند

معاون استاندار کرمان:
 اردوگاه لشکر ثارالله در اهواز 

پذیرای زائران اربعین است

ناامیدی از پیدا کردن شغل، بازار کار استان را خلوت کرد

نیمی از جمعیت زنان فعال
 ۱۸ تا 3۵ سال بیکارند

خبر

خبر

رنا
: ای

س
عک

کاغذ استان

طبق آخرین آمار سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی،  تا فروردین ماه  ۱۴۰۱در استان تهران ۴۴3 هزار و 
۷۵۰ خانوار تحت پوشش قرار گرفتند و بر همین اساس استان کرمان در جایگاه هفدهم قرار دارد.
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خبرخبر

کمیسیون کشاورزی موضوع کشتار دام های 
مکروه و غیر حلال را بررسی می کند.عضو 
هیات رئیسه کمیسیون کشاورزی مجلس، 
گفت: تشــخیص نوع و کیفیت گوشت در 
قصابی ها برای عموم مردم مشکل است و این 
وظیفه برعهده سازمان دامپزشکی می باشد، 
کمیسیون کشاورزی مجلس موضوع کشتار 
و توزیع گوشت دام های مکروه و غیرحلال 
را بررسی می کند. جلال محمودزاده عضو 
هیات رئیسه کمیسیون کشــاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری 
خانه ملــت، در خصوص کشــتار دام های 
مکروه و غیر حلال و توزیع گوشــت آن در 
بازار، گفت: این موضوع را از طریق سازمان 
دامپزشکی پیگیری کرده ام و این سازمان 
اعلام می کند از طریــق مبادی غیر مجاز و 
قصابی های فاقد پروانه این گوشت ها توزیع 
شده است. نماینده مردم مهاباد در مجلس 
شورای اســلامی با اشــاره به اینکه کشتار 
دام های مکــروه و غیرحلال و فروش آن در 
مبادی غیرقانونی و فاقد پروانه مســئولیت 
سازمان دامپزشکی را کم نمی کند زیرا این 
سازمان باید در اصل با اینگونه مبادی مبارزه 
و متخلفین را به مراجع قضایی معرفی کند، 
ادامه داد: قصابی هایی که مجــوز و پروانه 
ندارند باید بیشتر در تیررس و دید سازمان 
دامپزشکی باشند و توجیهات ارائه شده قابل 

قبول نیست.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی 
با تاکید بر اینکه باید با فروشگاه های غیرمجاز 
گوشت به شدت برخورد و آنها را پلمپ کنند، 
عنوان کرد: در شرایطی که قیمت گوشت 
قرمز افزایش پیدا می کنــد و قدرت تامین 
معیشــت مردم کاهش پیدا می کند شاهد 
حضور و فعالیت سودجویان در بازار هستیم 
و مقابله شــدید با این افراد وظیفه تمامی 

دستگاه های نظارتی و قضائی است.
وی با اشــاره بــه اینکه تشــخیص نوع و 
کیفیت گوشــت در قصابی ها برای عموم 
مردم مشکل اســت و این وظیفه برعهده 
سازمان دامپزشکی می باشد، ادامه داد: باید 
دســتگاه های نظارتی با متخلفین و توزیع 
کنندگان گوشت غیر سالم و غیر حلال در 

بازار با اشد مجازات برخورد کنند.

آخرین وضعیت 
بازار ارز 

کسی برای سرمایه گذاری
 دلار نمی خرد

عضو شــورای  عالــی کانــون صرافان 
گفت: آرامش در بازار ارز برقرار اســت 
و معاملات تنها برای رفع نیاز ارزی افراد 
انجام می شود و افراد دیگر تمایلی برای 

سرمایه گذاری در بازار ارز ندارند.
به گزارش همشــهری آنلاین، طی چند 
ماه گذشته آرامش بر بازار ارز حاکم بود 
و نرخ ها تقریباً نوســان زیادی نداشت. 
معامله گران در این بــازار رفتار هیجانی 
نداشتند و بیشــتر برای خرید ارز مورد 

نیاز خود مراجعه می کردند.  
»کامران ســلطانی زاده« درباره آخرین 
قیمت ها در بازار ارز اظهار داشــت: نرخ 
دلار در بازار آزاد 3۰ هزار و ۵۰۰ تومان 

و یورو 3۰ هزار و ۶۰۰ تومان است.
وی افــزود: همچنین در بازار متشــکل 
ارزی قیمت دلار ۲۹ هزار و ۶۰۰ تومان 
دادوستد می شــود، اما همچنان آرامش 

بر بازار حاکم است. 
دبیر کل کانــون صرافان ایــران گفت: 
ایــن افزایش جزیــی نرخ ارز بــه دلیل 
نزدیک شــدن به تعطیلات آخر هفته و 
شهریورماه و ســفرهای اربعین است که 

این موضوع طبیعی است. 
ســلطانی زاده ادامــه داد: بنابرایــن با 
وجود سفرهای اربعین و سفرهای پایان 
شهریورماه تنها حدود ۰.۵ درصد رشد 
معاملات را در بازار شاهد بودیم که این 

رقم قابل توجهی نیست.   
وی تصریح کرد: مقایســه وضعیت بازار 
ارز در این ایام نســبت به مدت مشــابه 
سال گذشــته تغییرات و نوســان قابل 
توجهی ندارد و این نشــان می دهد که 
هیجان در بازار ندارید و رفتارها در بازار 

معقول است.  
دبیر کل شــورای عالی کانــون صرافان 
بیان کرد: دلیل اصلی آرامش در بازار ارز 
این است که صرافی ها در سراسر کشور 
ارز مورد نیاز مــردم را تامین می کنند و 
مردم دیگــر دغدغه ای بــرای خرید ارز 
ندارند. بازار متشکل ارزی هم هم در این 

مورد مدیریت می کنند. 
سلطانی زاده اضافه کرد: البته معاملات 
ارز توافقی نیز در بازار انجام می شود؛ در 
نتیجه مردم نه تنها دغدغه ای برای تامین 
ارز مورد نیاز خود ندارند؛ بلکه هیجانی 

برای خرید در بازار نیز وجود ندارد. 

قلیمی همچون  ا یط  لی که شرا در حا
دث غیرمترقبه  یر حوا لی و سا خشکسا
می کند،  تهدید  ا  ر ورزی  کشا بخش 
بیمه  به  رغبتی  همچنان  ن  ورزا کشا

محصولات خود ندارند.
سعیدی عضو هیئت مدیره صندوق بیمه 
ورزی می گوید: ۲۵ تا 3۰ درصد  کشا
غات،  ، با زیرساخت های مختلف طیور
بیمه  پوشش  تحت  بزیان  آ و  عت  ا زر
قتصادی نبودن،همچنین  هستند که ا
ستقبال  ز دلایل ا راضی ا خرد بودن ا
نکردن کشاورزان از صندوق بیمه است.
بیمه  صندوق  مدیره  هیئت  عضو 
کشاورزی گفت: گرچه در خصوص طیور 
بیمه سراسری و اجباری داریم، اما در 
شته که  نونی دا یر محصولات خلا قا سا
ند، درحالیکه اگر  صراحتا اعلام نشده ا
قانون باشد مطابق با آن دستورالعمل و 

آیین نامه نوشته می شود.
رئیس  یب  نا ده  ا ز محمود  جلال 
گفت:  مجلس  ورزی  کشا کمیسیون 
مه ششم توسعه  نکه در برنا علی رغم آ
مقرر شده بود که ۵۰ درصد محصولات 
ر  ا قر بیمه  پوشش  تحت  ورزی  کشا
ما در شرایط کنونی ۲۵ درصد  گیرد، ا
باغی  و  می  دا ورزی،  کشا محصولات 
ا نشدن بیمه  جر بیمه شدند که علت ا

مربوط به کاهش اعتبارات است.
و، با وجود آنکه تا پایان سال  به گفته ا
ما اعتبارات  زراعی زمان باقی نمانده، ا
به طور کامل به صندوق بیمه پرداخت 

در  تاخیر  یت  نها در  که  است  نشده 
ن  منجر به  ا ورز پرداخت خسارت کشا
ن به  ا ر مدا ن و دا ا ورز بی رغبتی کشا

بیمه شده است.
ده می گوید: سقف پرداخت  محمود زا
است،  قلی  حدا بیمه  خسارت  بیمه 
تومان  میلیون   ۱۰۰ گر  ا ین  برا بنا
رد شود، بیمه  ا ز و ور خسارت به کشا
تنها ۱۰ درصد آن را پرداخت می کند و 

مابقی هم کشاورز متضرر می شود.
نایب رئیس کمیسیون کشاورزی گفت: 
ز تاخیر در پرداخت  برای جلوگیری ا
یم  ده ا دا د  پیشنها ن  ا ورز کشا مت  غرا
ورزی که صندوق بیمه  نک  کشا که با
تحت پوشش آن است، مبلغی که در 
بودجه مقرر شده است، به موقع در 
ر صندوق بیمه پرداخت کند و  ختیا ا
د،  ا دا هر زمان که دولت پول بیمه ر
ین موضوع در  به بانک عودت دهد که ا
کنار پرداخت ۱۰۰ درصدی خسارت، 
کشاورزان را به امر بیمه ترغیب می کند.

مه  نا بر در  گر  ا  ، ده ا محمودز گفته  به 
هفتم توسعه ملزم کنیم که ۷۰ درصد 
ر  ا قر بیمه  پوشش  تحت  محصولات 
ین  هم نشود ا ما زیرساخت فرا ، ا گیرد

عملکرد ضعیف همچنان ادامه دارد. 
درصد   ۷۵ ز  ا بیش  ر  ما آ ساس  برا
باغی  و  می  دا ورزی،  کشا محصولات 
بیمه  پوشش  تحت  دیگر  کشورها  در 
یش  فزا ی ا هستند که در کشور ما برا
ید زیرساخت  سطح بیمه محصولات با

های لازم  فراهم شود چرا که به سبب 
یط جوی، ریسک تولید در کشور  شرا

ما بالاست.
دیه  تحا ا رئیس  یب  نا دلو  شا مجتبی   
ران تهران گفت:غرامت پرداختی  باغدا
بگوی 3۰ درصد هزینه تمام شده  جوا
مل  عوا خیر  ا سال های  طی  نیست. 
بارش  زدگی،  سرما همچون  طبیعی 
لی  های تند، تگرگ، سیلاب، خشکسا
قلیم دگرگونی خاصی  و به طور کلی ا
یم. راهکاری هم دیده شده که  داشته ا
خسارت های سنگین و غیرقابل جبران 
ند به  ا ر بتو ا ا کمک کرده تا بهره برد ر

تولید ادامه دهد.
به گفته او، شرایط تولید کشاورزی یک 
م کشورهای توسعه  ی تما ضرورت برا
یافته و آنها هم به نوعی سعی می کنند، 

امنیت غذایی داشته باشند.
نکه تولید  دلو می گوید: با وجود آ شا
ریخته در برخی  ز جمله تولید ترا غذا ا
ید  ن کننده است، لذا با کشورها نگرا
ا که  شته باشیم چر خودمان تولید دا
کشور ما در بخش صنعت حرفی برای 
صلی  ا نه  نشا و  رد  ندا نیا  د در  گفتن 

کشاورزی است.
ن  ن تهرا ا ر غدا دیه با تحا یب رئیس ا نا
گفت: اگر بخش کشاورزی اقتصادی بود، 
سرمایه ها به جای قرعه کشی خودرو در 
نه  ین بخش جذب می شد که متاسفا ا
ریسک بالا و سود کم موجب شده تا 

سرمایه گذاران رغبتی نداشته باشند.

معاون ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: با هدف 
مبارزه با قاچاق کالا در فضای مجازی، فارغ از 
اینستاگرام و تلگرام و سایر شبکه های اجتماعی، 
چیزی حدود ۴۰۰ الی ۵۰۰ سایت اینترنتی که نسبت 

به فروش کالای قاچاق اقدام کردند را مسدود کردیم.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، عبدالله هندیانی 
در نشستی با حضور نمایندگان دستگاه های مرتبط 
با مبارزه با قاچاق کالا در فضای مجازی اظهار داشت: 
فضا مجازی را رها نکرده ایم و در راستای شفافیت، برای 
مبارزه با قاچاق، فضای مجازی و شبکه های اجتماعی 
رصد و ساماندهی می شوند و تمام کسب و کارهای 
اینترنتی برای ادامه فعالیت خود باید نسبت به اخذ 

اینماد اقدام کنند.
وی ادامه داد: با هدف مبارزه با قاچاق کالا در فضای 
مجازی، فارغ از اینستاگرام و تلگرام و سایر شبکه های 
اجتماعی، چیزی حدود ۴۰۰ الی ۵۰۰ سایت اینترنتی 
که نسبت به فروش کالای قاچاق اقدام کردند را 

مسدود کردیم.       
 معاون پیشگیری و کاهش تقاضای ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز با اشاره به دستور العمل مبارزه با قاچاق 
کالا در فضای مجازی گفت: مرکز به هیچ عنوان به 
دنبال سخت  کردن ادامه فعالیت سایت هایی که تا به 
امروز درست کار کرده اند، نیست اما فضای مجازی را 

هم رها نمی کنیم.
هندیانی با اشاره به سایت ثبت شکایت برای فروش 
کالای قاچاق در فضای مجازی اظهار داشت: شاید 
خریدار انگیزه ای برای ثبت شکایت نداشته باشد اما 
طبق دستورالعمل ابلاغ شده باید درگاهی واحد برای 
ثبت شکایت عموم مردم ایجاد می شد و همچنین 
دستگاه ها هم امکان ثبت شکایت را داشته باشند 
که البته این موضوع جنبه گزارش دهی دارد تا ثبت 

شکایت.
وی افزود: طبق ماده ۱۲ این دستور العمل در راستای 
تشدید پایش و مقابله با قاچاق کالا و ارز در فضای 
مجازی دستگاه های کاشف به صورت مستمر نسبت 
به رصد فضای مجازی با هدف شناسایی مصادیق 

مجرمانه اقدام می کند.
معاون پیشگیری و کاهش تقاضای ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز درباره نحوه برخورد با متخلفان گفت: 
دستگاه ها در صورت کشف و شناسایی جرایم و 
تخلفات طبق قانون و مصادیق مجرمانه باید نسبت به 
ثبت و ارسال احضار تخلف برای کسب و کار اینترنتی 

مختلف فعال در زیر سامانه نظارت اقدام کند.
هندیانی تاکید کرد: پس از آن کسب و کار اینترنتی 
متخلف باید در ۷۲ ساعت نسبت به بررسی و رفع 
تخلف از طریق زیرسامانه اقدام کند. باید توجه داشته 
باشند که احضار تنها یک بار در سال انجام می شود و در 

صورت تکرار، برخوردها شدیدتر خواهد شد. 
وی ادامه داد: مهم ترین موضوع در بحث فروش کالا 

در فضای مجازی خدمات پس از فروش است که 
تمام کسب و کارهای اینترنتی باید برای کالایی که به 
فروش می رسانند، شناسه گارانتی را اخذ و به مشتری 
ارائه دهند و در غیر این صورت مشکوک به کالای 

قاچاق خواهد بود.
معاون پیشگیری و کاهش تقاضای ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز با اشاره به شناسایی پیامک های 
فروش کالای قاچاق اظهار داشت: دستگاه ها موظف 
هستند که با همکاری وزارت ارشاد، وزارت ارتباطات، 
و اتحادیه اصناف به صورت مستمر  نسبت به رصد 
و پایش تبلیغات کالای قاچاق در فضای مجازی از 
جمله اینترنت، تلفن همراه و ماهواره و اعلام تخلف 
اقدام کنند و در صورت احراز تخلف مراتب را جهت 
رسیدگی به مراجع ذیصلاح اعلام کنند. همچنین 
برای مقابله با ارسال پیامک های تبلیغاتی کالا وارز 
قاچاق باید سرشماره های  پیامکی برای برخوردهایی 
مانند مسدود سازی یا قطع دسترسی به کارگروه 

ساماندهی ارائه شوند.

۵00 سایت اینترنتی فروش کالای قاچاق 
مسدود شد

تنها ۲۵ درصد محصولات کشاورزی 
تحت پوشش بیمه هستند

۴۵۲هزار میلیارد تومان از بودجه کشور از منابع استانی تامین می شود 
که ۵.۲ درصد از آن به عهده کرمان است. این سهم به لحاظ عددی ۲ برابر 
استان هایی چون یزد و فارس و البرز است. در بودجه امسال ۷۸.۲درصد 
از کل درآمدهای استانی از ۹ استان من جمله کرمان تامین شده است.  
به گزارش فرهیختگان،  بررسی جزئیات لایحه بودجه ۱۴۰۱ نشان 
می دهد حدود ۶۶۴ هزار میلیارد تومان از منابع بودجه عمومی مربوط 
به بخش »درآمدها« است. بخش درآمدها شامل درآمدهای مالیاتی، 
درآمدهای ناشی از کمک های اجتماعی، درآمدهای حاصل از مالکیت 
دولت، درآمدهای حاصل از فروش کالا و خدمات، درآمدهای حاصل از 
جرایم و خسارات و درآمدهای متفرقه. مجموع منابع بودجه عمومی 
دولت از بخش درآمدها در سال ۱۴۰۱ حدود ۶۶۴ هزار میلیارد تومان 
است که حدود ۴۵۲ هزار میلیارد تومان آن مربوط به درآمدهای استانی 
و ۲۱۲ هزار میلیارد تومان آن نیز مربوط به درآمدهای ملی در بخش های 
مختلف )درآمد مالیاتی، مالکیت دولت، فروش کالا و خدمات، جرایم 
و خسارات و درآمدهای متفرقه( است. در بخش درآمدهای مالیاتی از 
۵۲۷ هزار میلیارد تومان درآمد این بخش، حدود ۴۱۹ هزار میلیارد 
تومان آن مربوط درآمدهای مالیاتی استانی و حدود ۱۰۸ هزار میلیارد 
تومان نیز ملی است.  در بخش کل درآمدها که گفته شد سهم استان ها 
۴۵۲ هزار میلیارد تومان است، آن چنانکه در نمودار آمده، ۷۸.۲ درصد 
از درآمدها مربوط به ۹ استان شامل تهران، اصفهان، خوزستان، کرمان، 
خراسان رضوی، هرمزگان، بوشهر، یزد و آذربایجان شرقی بوده و سهم 
۲۲ استان دیگر کمتر از ۲۲ درصد )دقیقا ۲۱.۸ درصد( است. در بخش 
درآمدهای مالیاتی نیز سهم ۹ استان شامل تهران، اصفهان، کرمان، 
خوزستان، هرمزگان، خراسان رضوی، بوشهر، یزد و مرکزی حدود ۷۹.۶ 
درصد و سهم ۲۲ استان دیگر نیز حدود ۲۰.۴ درصد است.  بنا به این 
گزارش کرمان ۵.۲ درصد از کل مالیات وصولی کشور در سال ۱۴۰۱ را 
خواهد پرداخت و سهم استان کرمان از درآمدهای لایحه بودجه ۱۴۰۱ 
حدود ۵.۲ درصد است و بعد از تهران، اصفهان ، به همراه خوزستان در 

جایگاه سوم قرار دارد. 

۵.2 درصد از مالیات استان های 
کشور بر دوش کرمان 

پای کشتار گوشت
غیر حلال به مجلس 

باز شد 

رنا
: ای

س
عک

سازمان مدیریت صنعتی ایران هرساله طی مراسمی برای تقدیر 
از شرکت های برتر، گزارش ۵۰۰ شرکت برتر کشور را که براساس 
عمدتا میزان فروش رتبه بندی شده اند، معرفی می کند. نگاهی 
به گزارش مذکور نشان می دهد توزیع شرکت های برتر به شکل 
بسیار متمرکز رخ داده است؛ به طوری که براساس گزارش سال 
۱۴۰۰ )عملکرد سال مالی ۱3۹۹( سازمان مدیریت صنعتی از 
۵۰۰ شرکت برتر کشور با کنار گذاشتن بانک ها و بیمه ها که 
در سراسر کشور شعبه دارند، تعداد ۴۷۷ شرکت در بخش های 

مختلف اقتصادی می مانند که توزیع آن به این شکل است.

تمرکز ۸۰ درصد شرکت های برتر در ۸ استان
کرمان در جایگاه چهارم حضور 

شرکت های برتر

طی ۵ مـاه ۷هـزار میلیـارد حقـوق دولتـی و نزدیک ۹ 
هزار میلیـارد هم مالیـات از اسـتان وصول شـده. رقمی 
که مجموعـا ۴تا ۵ هـزار میلیـارد تومـان بـا کل بودجه 
دولتـی که طی یک سـال بـه اسـتان کرمـان اختصاص 
پیدـا کردـه، فاصلـه دـارد. اسـتانی که دـر جایـگاه کم 
درآمدترین خانوارهای شـهری کشـور قرار داشت سال 
گذشـته رتبه دـوم اخـذ مالیـات را بـه خـود اختصاص 
داد و امسـال هـم مالیاتـش ۱۲۹ درصد افزایـش یافت. 
روز گذشـته امـا محمد مهدـی فدـاکار اسـتاندار کرمان 
دسـتور دـاد تـا حداقـل دـر خصـوص حقـوق دولتـی 
معادن تا زمـان که سـهم ۱۵ درصدـی اسـتان از خزانه 
برنگشـته، فشـار دیگـری بـر معادن بـرای اخـذ حقوق 

دولتی وارد نشـود. 
امسـال ۲۱ هـزار میلیـارد تومـان مالیـات برای اسـتان 
بریده شـده. رقمی کـه نتیجـه اقدـام ادـاره کل مالیات 
در رابطه بـا  وصـول ۵ هزار میلیـارد تومان مـازاد درآمد 
وصولـی بـود. سـال ۱۴۰۰ کرمـان رتبـه دـوم مالیـات 
وصولـی را به خـود اختصـاص دـاد و بعد هم برای سـال 
۱۴۰۱ میـزان مالیاتش بـا ۱۲۹ درصـد افزایـش به ۲۱ 

هـزار ۹۰۰ میلیـارد تومان رسـید. 
۱.۵ برابر تعهد از استان مالیات گرفته شد

بنا بـه گـزارش حمیـد سـلطانی نژاد، مدیـر کل اقتصاد 
و دارایـی اسـتان کرمـان تاکنـون ۸هـزار  و ۹۰۰ 
میلیارد تومـان از محـل مالیات از اسـتان وصول شـده . 
سـلطانی نژاد  بـا تاکید بـر رویه اشـتباه اسـتان مبنی بر 
فشـار مالیاتی بر اسـتان و مازاد ۵ هزار میلیاردی تومانی  
وصـول مالیـات دـر سـال ۱۴۰۰، گفـت: رویـه پیش رو 
منجر شـد که برای سـال ۱۴۰۱، میزان مالیات تکلیفی 
اسـتان بیـش از ۱۲۹ درصـد افزایـش یابـد و از حدـود 
۱۰ هـزار میلیـارد تومان دـر سـال ۱۴۰۰ به ۲۱ هـزار و 
۹۰۰میلیارد تومان برای سـال ۱۴۰۱ برسـد که با توجه 
بـه حجم بـالای مالیـات بریده شـده بـرای اسـتان ما نه 
تنها امسـال مازاد مالیاتـی نداریم بلکه بـرای وصول هم 

بـه مشـکل می خوریـم.
همـان رویـه ای کـه دـر مالیـات  گیـری حاکـم اسـت،  
دـر خصـوص حقـوق دولتی هـم تکرار می شـود. سـال 
۱۴۰۰ نزدیـک بـه ۱۶ هـزار میلیـارد واریـزی معادـن 
دـر کل کشـور بـه خزانـه بودـه اسـت  کـه ۶۴ درصـد 
آن  را کرمـان پرداخـت کرده اسـت. با توجه بـه تبصره 

۶ مادـه ۱۴ قانـون معادـن کشـور بایسـتی ۱۵ درصـد 
ایـن مبلغ یعنـی حدـود هـزار و ۶۰۰میلیـارد تومـان به 
استان بر می گشـت،  اما عددی که برگشـت 3۰ میلیارد 

تومـان بود.
نه تنها دـر سـال ۱۴۰۰ بلکه دـر تمامی سـال ها حقوق 
قانونـی اسـتان از محل حقوق دولتی اسـتان بـه معادن 
برنگشـته اسـت. موضوعـی کـه حتی در سـفر ریاسـت 

جمهوری هـم بـه آن پرداخت شـد .
 بـرای سـال جـاری نیـز دـر بودجـه  ۴۰ هـزار میلیارد 
تومـان سـهم معادن دـر حقـوق دولتـی مصوب شـده 
اسـت که با توجه بـه رویـه هر سـال سـهم ۶۴ درصدی 
اسـتان، بایـد ۲۵ هـزار و ۶۰۰ میلیـارد تومـان را تامین 
کنیـم. رقمی کـه نزدیک بـه کل بودجه مصوب اسـتان 
کرمان و یا بیـش از ۸ برابر کل بودجه ای اسـت که صرف 

کارهـای عمرانـی در اسـتان می شـود. 
بنـا بـه گـزارش مهدـی حسـینی نـژاد، رئیس سـازمان 
مدیریـت وبرنامه ریـزی اسـتان کرمان تاکنـون نزدیک 
۷هـزار میلیـارد تومـان از ایـن محل بـه حسـاب دولت 
واریز شـده اسـت. از این مبلغ نزدیک به ۴ هـزار میلیارد 
تومـان دـر سـه مـاه اول و مابقی دـر ۶ مـاه اول سـال از 
محل معادـن اسـتان وصول شـده و بـه حسـاب دولت 
واریز شده اسـت. حسـینی نژاد اما در این جلسـه اذعان 
دـارد کـه هنـوز ریالـی از ایـن مبلـغ بـه اسـتان کرمان 

برنگشـته است. 
طبق قانـون معادن امـا ۱۵ درصـد از این مبلـغ وصولی 
که حدود ۱هزاز میلیارد تومان اسـت، بایسـتی به استان 
برگشـت دادـه می شـد ، رقمی کـه تاکنـون به اسـتان 
برنگشـته و با واکنش اسـتاندار کرمـان هم مواجه شـد. 
اگـر چـه جلسـه روز گذشـته دـر خصـوص اشـتغال و 
سـرمایه گذاری بـود امـا اسـتاندار کرمـان بـه سـازمان 
صمـت و دسـتگا های متولـی دسـتور دـاد که تـا زمان 
برگشـتن سـهم قانونی اسـتان از محـل حقـوق دولتی 
دیگـر پیگیـری بـرای وصـول حقـوق دولتـی صـورت 

نگیـرد.
فدـاکار همچنیـن دـر ایـن جلسـه وعدـه ارسـال نامـه 
و پیگیـری گرفتـن حـق قانونـی اسـتان را دـاد: بندـه  
نامه ای بـه میرکاظمی،  رییس سـازمان برنامـه و بودجه  
می نویسـم  کـه سـهم ۱۵ درصـد را همیـن ۶ مـاه اول  
بدهیـد.  تا زمانـی که سـهم ۱۵ درصدـی از محل حقوق 
دولتی بـه اسـتان برنگشـته، هیـچ فشـاری بـه معادن 

نیاوریـد و حتی یـک ریـال  دیگـر را پیگیـری نکنید.

او همچنیـن دـر ایـن جلسـه از رونـد مالیات گیـری در 
اسـتان کرمان انتقاد کـرد و گفت: بـا توجه بـه بلایی که 
سر اسـتان آمده ما امسـال باید همت کنیم و پول دولت 

را وصـول کنیم و دیگـر مازادـی نمی ماند.
نیمی از زنان جوان جویای کار، بیکارند

دـر جلسـه اشـتغال و سـرمایه گذاری اسـتان کرمـان 
همچنیـن بـه ارائـه آمـاری از وضعیت اشـتغال اسـتان 
پرداختـه شـد. بنـا بـه اطلاعـات ارائـه شـده دـر ایـن 
جلسـه که بر مبنـای اطلاعـات مرکز آمـار ایران اسـت، 
جویندگان کار در بهار امسال نسـبت به زمستان ۲ واحد 
درصد کمتر شـدند که عمده این کاهـش از ناحیه زنان 
بوده اسـت. در بهـار امسـال ۴۶.۶ درصـد از زنـان ۱۸ تا 
3۵ سـالی که به بازار کار برای پیدا کردن شـغل مراجعه 

داشـتند، موفق بـه پیدا کردن شـغل نشـدند. 
بنـا بـه اطلاعـات ارائـه شـده از سـمت رییس سـازمان 
مدیریـت و برنامه ریـزی نـرخ مشـارکت اقتصادـی دـر 
بهار امسال نسبت به زمسـتان ۲ واحددرصد کمتر شده 
اسـت. به گفته جعفر رودـری، نرخ مشـارکت اقتصادی 
اسـتان کرمان در  بهار امسـال بـه 3۹.۲ درصد رسـیده 
که ۲ واحد درصد نسـبت به فصل زمسـتان با عدد۴۱.۱ 
درصد کاهش یافته اسـت. ایـن کاهش جویندـگان کار 
در اسـتان کرمان دـر حالی صـورت گرفته که متوسـط 
نرخ مشـارکت اقتصادی در کشور در بهار امسـال ۴۰.۹ 

درصد اسـت.
بررسـی اطلاعـات این سـازمان نشـان می دهد کـه این 
کاهـش نـرخ مشـارکت بیشـتر ناشـی از کاهـش نـرخ 

مشـارکت اقتصادی زنان اسـت، چـرا که نرخ مشـارکت 
اقتصادـی زنـان از ۱۵.3 درصـد دـر زمسـتان بـه ۱۲.3 
درصـد دـر بهـار ۱۴۰۱ رسـیده اسـت . ایـن کاهش در 
مردـان بـه مراتـب کمتـر بودـه و عدـد شـاخص نـرخ 
مشـارکت اقتصادـی مردـان از ۶۷.۷ بـه ۶۶.3 درصـد 

رسـیده اسـت.
همزمان بـا  کاهش جویندـگان کار دـر بهار امسـال که 
به گفته رودـری ناشـی از ناامیدـی از پیدا کردن شـغل 
اسـت، نرخ اشـتغال در اسـتان افزایـش یافتـه و این دو 
موجب کاهش نرخ بیکاری اسـتان از  ۱۱.۲ در زمسـتان 

بـه ۸.۷ درصد در بهار شـده اسـت.
جزییات بیشـتر آمار اشـتغال در اسـتان گویای این امر 
اسـت که تقریبا نیمی از جمعیـت زنان فعال اسـتان در 
بازه زمانـی ۱۸ تا 3۵ سـال بیکارنـد. به طور دقیـق  نرخ 
بیـکاری زنـان فعـال ۱۸ تا 3۵ سـال دـر اسـتان کرمان 
عدد ۴۶.۶ اسـت که فاصلـه زیادی با میانگین کشـوری 

۲۸.3 درصـد کشـوری دارد.
شـایان ذکر اسـت که نرخ بیکاری جمعیت مردان فعال 
۱۸ تا 3۵ سـال عدد  ۲۰.3 درصد کـه فاصله ۴ درصدی 

با میانگین کشـوری ۱۶.۶ درصد دارد. 
وضعیـت تحصیلی بیـکاران دـر اسـتان گویای ایـن امر 
اسـت که بیشـترین بیکاری در مقطع کارشناسی است 
و ۵3 درصـد از بیکاران اسـت، تحصیلاتشـان در مقطع 
کارشناسـی اسـت . سـهم بیکاری این مقطع در کشـور 
حدود۲۹ درصد اسـت که فاصلـه معنی داری با اسـتان 

کرمـان دارد.

۱۶هزار میلیارد تومان طی ۵ماه از استان خارج و به خزانه واریز شد 

 کرمان؛ گاو شیرده دولت
استاندار کرمان: تا سهم استان از حقوق دولتی برنگشته، یک ریال دیگر از معادن نگیرید
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براســاس گزارش های بانــک مرکزی، تا پایان تیرماه ســال 
۱۴۰۱ بیش از ۶۰ درصد تســهیلات بانکی کشــور به استان 
تهــران پرداخت می شــود. همچنین بیــش از ۵۴ درصد از 
ســپرده های بانکی کشــور )جاری و غیرجــاری( مربوط به 

استان تهران است.
 بانک مرکزی ایران دــر توضیح این تمرکز در تســهیلات و 
ســپرده که در اســتان تهران رخ داده می گوید این موضوع 
صرفا به دلیل اســتقرار دفاتر شرکت های کشــور در استان 
تهران اتفاق افتاده است. به عبارتی، هر بنگاهی به رغم اینکه 
در استان های مختلف کشور واقع شده، اما در تهران دفتری 
دارد که امور دریافت تسهیلات و سپرده گذاری اش در همان 

استان تهران انجام می شود.
 این موضوع شــاید دــر نــگاه اول طبیعی به نظر برســد اما 

براساس آمارها، بســیاری از شرکت ها 
حتــی آنهایی کــه زیان ده هســتند و 
نقدینگــی کافی برای توســعه تولیدات 
خود ندارند، در شمال شهر تهران دفاتر 

گران قیمتی را یا اجــاره یا خریداری کرده انــد. این تمرکز 
دفاتر و فعالیت های ادــاری بنگاه هــای اقتصادی در تهران 
مشــکلات عدیده ای را به ویژه در بخش مسکن و زمین برای 

پایتخت ایجاد کرده است. 
همچنین حجــم فعالیت هــای ادــاری نظیر رســیدگی به 
پرونده های مالیاتی و مالــی و بانکی را برای اســتان تهران 
ســخت تر کرده اســت. انتقال ایــن دفاتــر و فعالیت ها به 
اســتان های محل فعالیت بنگاه ها، موجب انتقال بخشــی از 

مصارف شرکت ها به استان ها خواهد شد. 

تمرکز ۶۰ درصدی تسهیلات بانکی در تهران

بانک

کاغذ اقتصادی
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دبیرکل جمعیت هلال  احمر اعلام کرد

اسکان 32 هزار زائر در 
قرارگاه های مرزی هلال

دبیرکل جمعیت هلال احمر گفت: از ابتدای شهریور ماه بیش از 
۶3 هزار زائر اربعین از خدمات امدادی هلال احمر در داخل کشور 
بهره مند شده اند و بیش از 3۲ هزار زائر هم در قرارگاه های مرزی 

هلال احمر اسکان یافته اند.
به گزارش ایسنا، یعقوب سلیمانی با تاکید بر اینکه ارائه خدمات 
امدادی به زائران اربعین ادامه دارد، افزود: از روز اول شــهریور تا 
پایان روز گذشــته ۱۸ شــهریورماه، ۱۲۰۵ پایگاه ثابت و موقت 
امدادی در محورهای مواصلاتی کشور، مراسم راهپیمایی بزرگ 
اربعین را پوشــش داده اند.همچنین ۱۲ قرارگاه ارائه خدمات در 
مرزهای کشور راه اندازی شده و با توجه به استقبال بی نظیر زائران 
از مراسم اربعین، ۱۶ اردوگاه اسکان اضطراری هم در مرزها برپا 
شده است. علاوه بر این ۱۹ فروند بالگرد امدادی هلال احمر برای 
پوشش حوادث احتمالی در مراسم اربعین حسینی فعال هستند.

سلیمانی با اشاره به درمان سرپایی ۲۱ هزار و ۱۸۴ زائر گفت: ۶۱۲ 
زائر نیز با همکاری نیروهای امدادی به مراکز درمانی منتقل شدند. 
همچنین ۹۲3۵ زائر از خدمات آزمایش قند و فشار خون بهره مند 
شدند و ۶3۹۰ ماســک، ۱۰۲۰ مایع ضد عفونی کننده، ۷۸۹۶ 
بطری آب معدنی، ۵3۵۰ قرص نان و ۹۶۰ عدد کنسرو بین زائران 

توزیع و حدود ۷۴۰ چادر نیز برپا شد.
بر اساس اعلام پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر، وی اضافه 
کرد:  در این مدت ۲۴ هزار و ۲۲۰ رســانه آموزشــی میان زائران 
شرکت کننده در مراسم راهپیمایی اربعین توزیع و بیش از ۲3 هزار 

مورد آموزش چهره به چهره نیز به زائران ارائه شده است.

قائم مقام سازمان دانش آموزی خبرداد

آغاز فعالیت موکب "فرزندان 
حاج قاسم" در عراق

قائم مقام ســازمان دانش آموزی از راه اندــازی موکب فرزندان 
حاج قاســم در ابتدای مســیر پیاده روی اربعین حســینی در 
عمود یک نجف اشــرف خبر داد و گفت: دانش آموزان در این 
موکب سازماندهی و بســته هایی در اختیارشان قرار می گیرد و 
آموزش های کوتاهی می بینند تا بتوانند به عنوان خادمان سیار 

به زائران حسینی کمک و خدمت کنند.
به گزارش ایسنا، حسین عبادتی در نشستی خبری که با موضوع 
موکب فرزندان حاج قاسم )جنبش دانش آموزان جهان اسلام( 
در سازمان دانش آموزی برگزار شد با اشاره به برگزاری مراسم 
پیاده روی اربعین حســینی بعد از دو سال وقفه کرونایی گفت: 
فعالیت های مجموعه های مربوط، به صورت میدانی فراهم شده 
است و باتوجه به رسالت ســازمان دانش آموزی که فعالیت های 
بین المللی در آیین نامه آن ذکر شــده اســت تصمیم گرفتیم 

موکب فرزندان حاج قاسم را راه اندازی کنیم.
وی افزود: ما در ســازمان دانش آموزی و در راســتای وحدت 
دانش آمــوزان کشــورهای اســلامی هماهنگ کنندــه برای 
ســازماندهی دانش آموزان برای خدمات رســانی بــه زائران 

حسینی هستیم.
قائم مقام ســازمان دانش آموزی با بیان اینکه موکب فرزندان 
حاج قاســم امســال برای اولین بار راه اندازی شده است گفت: 
در اعزام دانش آموزان نقشی نداشته ایم ولی خب معمولا تعداد 
قابل توجهی از دانش آموزان با خانواده هایشــان به راهپیمایی 
اربعین می روند. این دانش آموزان در موکب های ما ساماندهی 
می شوند. موکب، امروز در نجف و در عمود یک افتتاح شده و تا 

پایان مراسم اربعین مستقر خواهد بود.
عبادتی ادامه داد: در این موکب مربیان ما با زبان های مختلف 
چون ترکی و عربی بــرای تعامل با دانش آموزان کشــورهای 
دیگر در موکب مســتقر هســتند و می توانند دانش آموزان را 

ساماندهی کنند.

یـک اپیدمیولوژیسـت ضمـن تاکیـد بـر لـزوم 
رعایـت برخـی الزامات دـر بازگشـایی مدارس، 
گفـت: بـه نظـر می رسـد دچـار خسـتگی 
از پاندمـی شـدیم و از آنجایـی کـه عملکـرد 
ویروس قابـل پیش بینی نیسـت، ممکن اسـت 
هـر اتفاقـی رخ دهـد. دـر عیـن حـال رعایـت 
پروتکل هـا بـه شـدت کاهـش یافتـه، چرخش 
ویـروس هـم وجـود دـارد؛ همـه این هـا یعنی 
اینکـه جامعـه آبسـتن ابتـلای مجدـد بـه یک 

خیـزش اسـت.
دکتـر حمیـد سـوری دـر گفت وگـو با ایسـنا، 
درباره آخرین وضعیت کرونا در کشـور، با اشاره 
به کاهش شـهرهای قرمز کرونایـی گفت: دلیل 
این کاهش این اسـت کـه معیار سـنجش ما در 
رنگ بندی شهرها اشـتباه اسـت و در نتیجه در 
قضـاوت دچـار خطا می شـویم. در حـال حاضر 
وضعیـت کرونـا در کشـور دـر حالت نوسـانات 
جزئـی اسـت؛ به طـوری کـه نـه روند کاهشـی 
معنی دـاری قابـل مشـاهده اسـت و نـه رونـد 
افزایشـی معنی دار. به نوعی در حالت نسـبتا با 
ثباتی قـرار داریـم. منتهـا نمی توان به شـرایط 
موجـود دل خوش کـرد و امیدـوار بود کـه روند 
کاهشـی شـده یا بـه همین صـورت بمانـد زیرا 
اجتماعات انبوه را داشـتیم و بعد از بازگشـت به 
کشـور در صورت عدـم کنتـرل می توانند باعث 
انتقال و انتشـار بیشتر بیماری شـوند و از طرفی 
هـم ویـروس مرتبا دـارای جهش هایـی خواهد 
بود و بـر همین اسـاس احتمال دارد کـه دوباره 
واریانت های جدیدی داشـته باشـیم کـه باعث 

شـود از حالـت ثبات نسـبی خارج شـویم.
وضعیت موجود کرونا شکننده است 

وی بـا بیـان اینکـه تـا زمانـی کـه رسـما دـر 
دنیـا اعـلام پایـان پاندمـی نشـود، ما هـم باید 
هوشـیاری و نگرانی را داشته باشیم که وضعیت 
نامناسـب شـود، افزود: بنابراین اینکه تـا دو روز 
مرگ میرمـان کاهـش یافتـه یـا بسـتری مان 
کاهـش می یابـد، تصـور کنیـم کـه اپیدمـی 
دارد تمـام می شـود یا تمام شـده اسـت، تصور 
غلطـی اسـت و بارها هـم مسـئولان امر ایـن را 
تجربه کردنـد که بـا شـتاب زدگی دـر گرفتن 
جشـن پایان اپیدمی مجددا جامعه به دردسـر 
می افتـد. بنابرایـن وضعیـت موجـود کرونـا 
شـکننده اسـت؛ به طوری کـه به لحـاظ علمی 
احتمـال افزایـش و خیزش هـای بعدـی وجـود 
دـارد، امـا پیش بینـی از شـرایط آیندـه بسـیار 
دشـوار اسـت. زیرا بازیگر  اصلی ویروس اسـت.

جامعه آبستن خیزی دیگر
سـوری با بیان اینکه به نظر می رسـد متاسـفانه 

دچار خسـتگی از پاندمی شـدیم و بی تفاوتی بر 
متولیان امر حاکم شـده اسـت، گفت: در نتیجه 
ما خیلی نقشـی در وضعیـت اپیدمـی نداریم و 
ویروس بیشـترین نقـش را دـارد. از آنجایی هم 
که عملکـرد ویـروس قابـل پیش بینی نیسـت، 
ممکن اسـت هر اتفاقـی رخ دهد. دـر عین حال 
اشـتباهات انبوهـی داریـم، رعایـت پروتکل ها 
بـه شـدت کاهـش یافتـه و همـه این هـا بـه 
این معناسـت که هـم فرد حسـاس داریـم، در 
عین حـال چرخـش ویروس هـم وجود دـارد و 
پروتکل هـای بهداشـتی هم رعایت نمی شـود و 
همه این هـا یعنی اینکـه جامعه آبسـتن ابتلای 

مجدـد به یـک خیزش اسـت.
دانش آموزان در زمان بازگشایی مدارس 

چه باید انجام دهند؟
وی دـر ادامـه بـا اشـاره بـه بازگشـایی مدارس 
و دانشـگاه ها، گفـت: خوشـبختانه کودـکان 
آنچنـان گـروه در معـرض خطـری نیسـتند یا 
حداقـل شـدت ابتلا دـر آنهـا زیـاد نیسـت، اما 
کودـکان می تواننـد حامـل عامـل بیمـاری زا 
شـده و بیمـاری را گسـترش دهنـد. توصیه هـا 
خطاب به چند گروه اسـت؛ خـود دانش آموزان 
طبیعتا باید رعایـت کنند، با فردـی که علائمی 
از بیماری دارد، ارتباط نداشته و فاصله را رعایت 
کنند، از ماسـک اسـتفاده کننـد، پروتکل های 
بهداشـتی که از سـوی آموزش و پـرورش اعلام 
می شـود، رعایـت کننـد. متولیـان مدرسـه و 
اولیـای مدرسـه هـم بایـد شـرایط بیماریابـی 
را بـه صـورت فعـال برقـرار کننـد؛ بـه طـوری 
کـه کودـکان بایـد چـک شـوند و بـه محـض 
اینکـه علائمـی دـر آنهـا دیدـه شـد، حتمـا از 
دیگران جدـا شـده و حداقل بـه مدـت ۱۰ روز 
بـه مدرسـه نرونـد. همچنیـن مراقبـت شـود 
کـه اگـر اولیـای دانش آمـوزان دچـار بیمـاری 
هسـتند، مراقبت ها انجام شـود، بـه خانواده ها 
اعلام شـود که در صورت دیدن علائـم بیماری 
کوویـد از فرسـتادن فرزندان شـان بـه مدرسـه 

اجتنـاب کننـد.
لزوم برپایی نظام مراقبت کووید ۱۹ در 

مدارس
سـوری ادامه داد: دـر عین حـال متولیـان امر 
هـم عمده تریـن کاری کـه بایـد انجـام دهنـد، 
این اسـت کـه یـک نظـام مراقبـت کوویـد ۱۹ 
در مدـارس برپا کننـد و این موضوع لازم اسـت 
که اتفـاق افتد. دـر این زمینـه ما پیشـنهادات 
و چارچوبـی را بـه متولیـان آمـوزش و پـرورش 
ارائه دادیم؛ به این صورت که در سـطح اسـتان 
و شهرسـتان تیم هـای نظـام مراقبـت برقـرار 

کننـد و مرتبـا هـم شـرایط را رصد کننـد و هم 
مرتبا پایـش کننـد و به محـض اینکـه مواردی 
از طغیـان بیمـاری دـر محل یـا مدرسـه ای رخ 
دـاد، اقدامـات لازم را انجـام دهنـد؛ بـه طوری 
کـه اگـر دـر محلـه یـا مدرسـه ای طغیـان رخ 
داد، شـاید لازم باشـد که بلافاصله آن مدرسـه 
خاص تعطیل شـده و از انتشـار بیماری به سایر 
مدـارس و مناطـق جلوگیـری شـود. بنابرایـن 
چارچوب کار تعریف شده اسـت، منتها مشکلی 
کـه داریم این اسـت کـه عملا ایـن مـوارد را به 
اجـرا درنمی آوریـم و زمانـی که دچـار عوارض 
و مصیبـت بعـد از آن می شـویم، بایـد هزینـه 
هنگفتـی خـرج کنیـم تـا مجددـا بـه شـرایط 
قبلـی بازگردیـم. دـر حالـی کـه اگـر رویکـرد 
مان پیشـگیرانه باشـد، هـم هزینه هایـی که به 
دنبـال خیـزش رخ می دهـد، کمتر اسـت، هم 
جامعه مان سـالم تر خواهد بود و هـم خیال مان 
راحت تر اسـت کـه می توانیـم زندگی دـر کنار 
اپیدمـی را بـه صـورت منطقـی و فعـال ادامـه 
دهیـم. وی تاکیـد کرد: زندگـی عادی دـر کنار 
اپیدمـی بـه ایـن معنا نیسـت کـه دسـت روی 
دسـت گذاشـته و کاری نکنیم و دـر نهایت هم 
انتظار داشـته باشـیم که ویروس با ما راه بیاید، 
بلکـه زندگـی عادـی دـر کنـار پاندمـی یعنـی 
اینکـه اقدامـات لازم بـرای شناسـایی بیماری، 
طغیان هـا و مراقبـت از جامعـه را انجـام داده و 
در کنـار آن زندگی عادی را هم داشـته باشـیم. 
متاسـفانه به نظر می رسد که تفسـیر نادرستی 

از زندگی عادی در کنـار پاندمی یـا اپیدمی در 
ذهن برخی مسـئولان ایجاد شـده و لازم اسـت 
که ترمیم شـود. تمـام پروتکل هایی کـه تدوین 
شـده بایـد اجـرا شـود، پروتکل هـا فقـط برای 
روی کاغـذ نیسـت و باید اجرا شـود. دـر حالی 
کـه متاسـفانه عمدـه آن هـا رعایت نمی شـود. 
بنابرایـن هـم خانواده هـا، هـم اولیـای مدارس 
و هـم مسـئولان بایـد نقش هایشـان را دسـت 
اجـرا کننـد. هـر یـک از آنهـا کـه نقش شـان را 
بـازی نکننـد، طبیعتـا بایـد منتظـر عوارضش 
هم باشـیم. سـوری دـر ادامـه صحبت هایش با 
بیـان اینکـه مقدـاری نگران افـراد آسـیب پذیر 
دـر اربعیـن هسـتم، گفـت: دـو هفته پیـش از 
مناطق مـرزی بازدیدی داشـتیم که مشـخص 
بـود کـه حضـور افـراد پرخطـر و آسـیب پذیر، 
زنان باردـار، کودکان، سـالمندان، افـراد مبتلا 
به بیماری هـای زمینـه ای و... می توانـد عواقبی 
داشـته باشـد. بـه هر حـال بایـد دـر چارچوب 
اعتقادـات و باورهـا، توجـه داشـته باشـیم که 
ایـن اعتقادـات را بـا توجـه بـه تامین سـلامت 
مردم فراهـم کنیم. تجمعات دـر مناطق مرزی 
همچنان وجـود دارد و دـر عراق هـم به همین 
صـورت اسـت. وقتی دـر شـرایط حـاد بیماری 
بودیـم، مجبور شـدیم تمـام اماکـن متبرکه را 
تعطیل کنیم، نماز جماعت و مسـاجد را تعطیل 
کنیـم و ایـن اقدامـات نشـان دـاد کـه رعایـت 
احتیاط شـرط عقـل اسـت و باید ایـن رعایت را 

مـورد توجه قـرار داد.

»این درس به چــه دردی می خوره؟«؛ ســوالی 
پرتکرار و ذهن آشناست که بســیاری از ما بارها در 
طول تحصیل از خودمان و معلمان مان پرسیده ایم 
و پاسخی درخور دریافت نکرده ایم. مقوله روزآمدی 
و همسوسازی محتوای آموزشــی با نیازهای روز 
مخاطبانِ دانش آموزی، از آن دست موضوعاتی است 
که همواره بر آن تاکید می شــود و وزارت آموزش و 
پرورش را در سیبل انتقادات دانش آموزان، معلمان و 

کارشناسان حوزه تعلیم وتربیت قرار می دهد.
به گزارش ایســنا، عمده ترین و آخرین تغییرات 
محتوایی در کتب درسی به نیمه اول دهه ۹۰ و پس از 
تصویب سند تحول بنیادین بازمی گردد. سند تحول 
بنیادین در اواخر سال ۱3۹۰ به تصویب شورای عالی 
انقلاب فرهنگی رسید و چندی بعد جهت اجرا به 
وزارت آموزش و پرورش ابلاغ شد. سند برنامه درسی 
ملی نیز به عنوان یکی از مصوبات شورای عالی آموزش 
و پرورش در واپسین روزهای اسفندماه سال ۱3۹۱ به 

امضای رئیس جمهور وقت رسید.
براساس اسناد بالادستی مذکور، وزارت آموزش و 
پرورش موظف شد هرسال،  کتاب های درسی دو پایه 
تحصیلی را تغییر دهد. نیمه اول دهه ۹۰ را می توان اوج 
فعالیت سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی برای 
تغییر کتب درسی به حساب آورد. در واقع با استقرار 
ساختار جدید آموزشی »3-3-۶« از سال تحصیلی 
۹۲-۹۱ در نظام آموزشی کشور بر اساس سند تحول 
بنیادین - که البته برخی کارشناسان اجرای آن را 
با شتاب زدگی و تعجیل ارزیابی کرده اند- ، تحولِ 
محتوایی در کتب درسی نیز در دستور کار قرار گرفت.
روند تغییرات کتب درسی اینگونه بود که با تغییر 
ساختار آموزشی از »۴-3-۵« به »3-3-۶«، محتوای 
کتاب های درسی به ترتیب از سال تحصیلی ۹۱ )پایه 
دوم و ششم ابتدایی(، سال ۹۲ )سوم ابتدایی و دوره 
اول متوسطه اول(، سال ۹3 )چهارم ابتدایی و دوره 
دوم متوسطه اول( سال ۹۴ )پنجم ابتدایی و دوره سوم 

متوسطه اول( تغییر کردند. در سال ۹۵ )دوره اول و 
دوم متوسطه دوم ( و در سال ۹۶ دوره سوم متوسطه 

دوم مشمول تغییر شدند.
به این ترتیب ســاختار نظام آموزشــی و محتوای 
کتاب های درسی دانش آموزان در سال تحصیلی 
۹۷-۹۶ در همه مقاطع تغییر کرد و با استقرار پایه 
دوازدهم در ساختار جدید در آخرین حلقه تغییرات، 

مقطع پیش دانشگاهی نیز حذف شد.
با پایان یافتن ماراتن تغییرات کتب درسی، برنامه های 
سازمان پژوهش برای اعتبار سنجی و بازنگری کتب 
درسی ) که باید هر پنج سال یک بار انجام شود( آغاز 
شد و طی دوســال اخیر نیز اقداماتی برای تدوین 
راهنماهای برنامه درسی آغاز شد که البته با تغییر 
دولت و تیم مدیریتی ســازمان پژوهش، منتج به 
تغییرات محسوسی در برنامه درسی نشد و به این 
ترتیب کتب درسی سال تحصیلی جاری نیز بدون 
بازبینی و تغییرات گسترده به چاپ رسیده و به دست 

دانش آموزان می رسند. 
۲۱ اردیبهشت ماه سال جاری، مقام معظم رهبری در 
دیدار با معلمان، سخنانی پیرامون محتوای آموزشی و 
ضرورت توسعه علم نافع در کتب درسی بیان کرده 
و فرمودند: » الان در دبیرستان های ما و شاید در 
دبستان های ما دانش هایی تدریس می شود که هیچ 
فایده ای به حال امروز و آینده  این دانش آموز ندارد؛ 
یک چیزهایی است، ]یک[ ذهنیّاتی است که یادشان 
هم می رود و در هیچ مسئله  زندگی به اینها کمک 
نمی کند، در پیشرفت علم به اینها کمک نمی کند؛ 

اینها را شناسایی کنید، حذف کنید.« 
ایشان در ادامه با بیان اینکه »علم نافع، آن علمی 
است که بتواند اســتعداد جوان و نوجوان را شکوفا 
کند؛ استعداد او را شناســایی کند، آن را در جهت 
استعداد خودش رشد بدهد، آن استعداد را شکوفا 
کند؛ برای آینده  او سرمایه  ذهنی و عملی فراهم بکند؛ 
این می شود علم نافع؛ بعد طبعاً در پیشرفت و تعالی 
کشور تأثیرگذار خواهد بود امّا اینکه حالا یک مشت 
محفوظات ناکارآمد را به ذهن دانش آموز سرازیر کنیم، 
نه این ]فایده ندارد[.«، بر ضرورت پرداختن بیشتر 
به موضوعاتی چون سبک زندگی اسلامی،  تعاون، 
همکاری اجتماعی، نظم و قانون گرایی، نهادینه کردن 

احساس تحقیق و مطالعه در نوجوان تاکید کردند.

وضعیت شکننده کرونا در کشور

کم وکیف جاری شدن »علم نافع« در آموزش و پرورش؛

بهسازی کتب درسی آغاز می شود

آخرین وضعیت جوی مرزهای 
غربی کشور و عتبات عالیات

رئیس مرکز ملی پیش بینــی و مدیریت بحران مخاطرات وضع 
هوا گفت: آسمان اغلب مرزهای غربی کشور صاف، گاهی وزش 
باد و غبار رقیق و شهرهای زیارتی عراق صاف همراه با وزش باد 

پیش بینی می شود.
صادق ضیائیان در گفت وگو با ایســنا، دربــاره وضعیت جوی 
مرزهای غربی کشور و عتبات عالیات اظهار کرد: آسمان مهران 
فردا و پس فردا )۲۰ و ۲۱ شهریورماه( صاف تا کمی ابری، گاهی 
وزش باد با احتمال خیزش گرد و خاک با بیشــترین و کمترین 

دمای ۴۴ و ۲۷ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.
وی اضافه کرد: همچنین آسمان شــلمچه و چذابه طی دوروز 
آینده صاف تا کمی ابــری، وزش باد گاهی وزش باد شــدید با 
احتمال خیزش گرد و خاک پیش بینی می شود. دمای هوا فردا 
در شلمچه به ۴۵ و ۲۸ درجه سانتیگراد در گرمترین و خنکترین 
زمان می رسد. این منطقه جمعه دمای هوای ۴۶ درجه ای تا ۲۸ 

درجه ای را تجربه می کند.
رئیس مرکز ملی پیش بینــی و مدیریت بحران مخاطرات وضع 
هوا اضافه کرد: دمای هوای فردا دــر چذابه در گرم ترین زمان 
۴۷ و در خنک ترین زمان ۲۹ درجه ســانتیگراد خواهد بود و 
پس فردا بیشینه و کمینه دما ۴۷ و 3۰ درجه سانتیگراد پیش 

بینی می شود.
به گفته ضیائیان، آســمان قصر شــیرین فردا و پس فردا صاف 
تا کمی ابری گاهی همراه با وزش بــاد و احتمال خیزش گرد و 
خاک است. فردا با بیشــترین و کمترین دمای ۴۲ و ۲۴ درجه 
سانتیگراد و پس فردا با بیشینه و کمینه دمای ۴3 و ۲۵ درجه 

سانتیگراد خواهد بود.
وی با اشاره به وضعیت جوی تمرچین پیرانشهر طی فردا و پس 
فردا اظهار کرد: آســمان این منطقه فردا صاف تا کمی ابری و 
گاهی وزش باد خواهد بود و دما در گرمترین و خنکترین زمان 
فردا ۲۹ و ۱۶ درجه سانتیگراد و پس فردا نیز با بیشینه و کمینه 

دما به ۲۹ و ۱۷ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.
ضیائیان با اشاره به وضعیت جوی شــهرهای عراق اظهار کرد: 
آسمان نجف و کربلا فردا و پس فردا صاف همراه با غبار محلی 
گاهی وزش بــاد با احتمال خیــزش گرد و خــاک پیش بینی 
می شــود. دمای نجف فردا به ۴۴ و ۲۸ درجه ســانتیگراد در 
گرمترین و خنکترین زمان می رسد. برای جمعه نیز دمای هوا 

در این شهر ۴3 و ۲۸ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

دبیر ستاد ملی سیاستگذاری و مدیریت پدیده 
گرد و غبار سازمان حفاظت محیط زیست با 
اشاره به افزایش گرد و غبار در ماه های اخیر و 
تفاهمنامه های امضا شده با کشورهای همسایه برای کنترل 
این پدیده، گفت: در اعلامیه اجلاس وزرای محیط زیست 
کشورهای منطقه موضوع سازمان های منطقه ای مطرح شد و 

ما در حال فراهم کردن مقدمات راه اندازی آن هستیم.
علی محمد طهماسبی بیرگانی در گفت و گو با ایسنا 
اظهارکرد: کشورهای عراق و سوریه هم به دلیل نزدیکی 
مناطق غبار خیز آن ها به ایران و هم به دلیل تکرار وقوع گرد 
و غبار اهمیت زیادی دارند. کشور عراق با داشتن حدود ۲3.۸ 
میلیون هکتار منطقه غبار خیز - که در مقایسه با مناطق 
غبار خیز کشور ما خیلی گسترده تر است - در اولویت اول 
فعالیت های مقابله با گرد و غبار قرار دارد. کشور سوریه 
نیز حدود ۴ میلیون هکتار منطقه غبار خیز دارد که ۹۰ 
درصد گرد و غبارهای با منشا خارجی در ایران از آن نشات 
می گیرد. کشورمان از اسفندماه سال ۱۴۰۰ تا تیرماه ۱۴۰۱ 
بسیار درگیر پدیده گرد و غبار با منشا خارجی شد که در 
سوریه شکل می گرفتند و در عراق تشدید سپس وارد ایران 

می شدند.
وی ادامه داد: طبق تفاهمنامه های امضا شده با عراق و سوریه 
برنامه ریزی های لازم انجام شده است تا برای انتقال دانش  و 
تجربه های کشورمان، یک تیم عملیاتی را تا پایان مهرماه به 
عراق سپس و در صورت فراهم بودن شرایط تیمی را به سوریه 
اعزام کنیم تا مناطق غبار خیز در این منطقه را شناسایی 
کنند و همکاری با کشورهای همسایه را به صورت عملیاتی 

آغاز کنیم.
دبیر ستاد ملی سیاستگذاری و مدیریت پدیده گرد و غبار 
سازمان حفاظت محیط زیست در راستای همکاری با 
کشورهای همسایه توضیح داد: این فعالیت ها و مشارکت ها با 
کشورهای همسایه به آن معنا نیست که ایران تمام اقدامات 
لازم در کشور عراق را به منظور کاهش گرد و غبار انجام دهد. 
عراق وظایف خود را در این زمینه دارد و ما در صدد انتقال 

تجربیات خود طی شش سال گذشته هستیم.

فرمانده کل انتظامی کشور با بیان اینکه ازدحام جمعیت و هوای 
گرم شرایط سختی را برای زائران فراهم کرده است، گفت: تمام 
سعی و تلاش بر این است تا زائرانی را که در پایانه هاهستند با 

هماهنگی مسئولان عراقی عبور داده شوند.
به گزارش ایسنا، سردار حسین اشتری در قرارگاه اربعین ضمن 
عرض تسلیت ایام سوگواری اربعین حسینی )ع( اظهارکرد: طی 
بازدید از پایانه مرزی مهران و هم چنین جلسه ای که با فرماندهان 
انتظامی گزار شد همه همکاران آماده خدمات رسانی به زوار 
هستند و همانطور که از بامداد روز گذشته اعلام شد به دلیل ازدحام 
جمعیت و ترافیک سنگین به ویژه در مرزهای مهران و شلمچه و 
توصیه هایی که ستاد اربعین وزارت کشور داشته، زائران گرامی 

حتما این موارد را مورد توجه قرار دهند.
فرمانده فراجا تاکید کرد: البته همکاران سعی دارند زائرانی را که در 
پایانه های مرزی هستند با هماهنگی مسئولان عراقی عبور داده و 
مانع از ایستایی آنان شوند ولی به دلیل ازدحام جمعیت و هوای گرم 

شرایط سخت شده و سبب بروز مشکلاتی شده است.
وی با تاکید بر اینکه آماده نبودن بعضی زیرساخت های لازم از 
سوی مسئولان عراقی باعث بروز مشکلاتی شده است، افزود: 
متاسفانه یکی از این موارد در بحث خدمات رسانی و حمل و نقل در 
آن سوی مرزها بوده است. برابر اعلام ستاد مرکزی اربعین وزارت 
کشور، زائران از حضور در مرزها خودداری کنند تا جمعیتی که در 
پایانه های مرزی هستند به تدریج از کشور خارج شوند، البته در 
شهر مهران با یک جمعیت انبوه مواجه هستیم که ستاد اربعین این 

موضوع را نیز مدنظر قرار خواهد داد.
وی افزود: امروز حدود ۱۰۰ هزار نفر از زائران به میهن اسلامی 
بازگشتند و که حدود ۵۰ درصد این میزان مربوط به پایانه مرزی 
مهران است که امیدواریم زائرانی که به عتبات مشرف شده اند هر 
چه زودتر به شهرهای عقبه خود بازگشته و تدابیری اتخاذ کنند 

که موجب ترافیک در محورهای مواصلاتی نشود.
اشتری با توصیه به رانندگان با توجه به آغاز موج بازگشت زائران 
اربعین حسینی تصریح کرد: زائرانی که قصد بازگشت را دارند برای 
حفظ سلامت خود و خانواده شان در شب و در حالت خستگی 

رانندگی نکنند و به توصیه های پلیسی توجه کنند.

یک جرم شناس درباره برخورد ضربتی با 
مجرمان مرتکب جرائم خشن معتقد است 
که گرچه چنین اقداماتی در کوتاه مدت موثر 
است، اما لازم است برنامه های بلندمدتی نیز 
با مشارکت تمام دستگاه های مسئول در نظر 
گرفته شده تا این معضل به شکل ریشه ای 

حل شود.
کریم صالحی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به 
راهکارهای قانونی برخورد با مجرمان خشن، 

زورگیران و سارقان به عنف اظهار کرد: با توجه به اینکه راهکارهای بلندمدت برخورد با این 
جرائم زمانبر بوده و نمی تواند به سرعت پاسخگوی مشکل باشند، استفاده از برخوردهای 
سریع پلیسی که در بازه زمانی کوتاه اجرا می شود، وضعیت روانی جامعه را بهبود می بخشد و 

مردم را از وضعیت نگرانی کنونی خارج و آرامش را در جامعه برقرار می کند.
وی ادامه داد: همچنین باید پرونده این متهمان نیز با رعایت استانداردهای دادرسی که در 
مقررات کیفری ایران به رسمیت شناخته شده است به دادگاه رفته و در آنجا مشخص شود 
که این جرائم سرقت توام با آزار و اذیت بوده یا محاربه و افساد فی الارض بوده است. این 
رویکرد در راستای ایجاد آرامش در بین مردم است و این مفهوم را به جامعه منتقل می کند 

که پلیس در کنار مردم است و از آن ها حمایت می کند.
صالحی با بیان اینکه برخورد با مجرمان خشن می تواند به کنترل آثار روانی جرم کمک کند، 
گفت: همانطور که گفتم این موارد ممکن است در کوتاه مدت موثر بوده یا حتی در مرحله 
دادسرا بر روی مجازات مجرم تاثیرگذار باشد اما این شرایط در مراحل بالاتر رسیدگی به 

پرونده و درباره قضات باتجربه تر صدق نخواهد کرد.

خشکسالی های بی سابقه و موج گرما مرتبط 
با بحران آب  و هوا بقای بخش هایی از طبیعت 
را دستخوش تغییر می کند و به همین دلیل 
برگ ریزان درختان ماه ها زودتر آغاز می شود 
زیرا درختان نیاز به حفظ رطوبت دارند. نبود 

رطوبت پاییز کاذب ایجاد می کنند.
به نقل از ویفروم، خشکسالی اروپا ممکن است 
بدترین خشکســالی در ۵۰۰ سال گذشته 
باشد. ســایر نقاط جهان نیز شرایط بدی را 

تجربه می کنند. به دلیل این خشکسالی رنگ های طلایی و قرمز پاییز ماه ها زودتر به برخی از 
مناطق در جهان رسیده اند و کارشناسان حیات  وحش زنگ خطر را در مورد بروز تغییرات در 

طبیعت به صدا در آورند.
کمبود باران درختان را تحت فشار قرار می دهد و درختان برای صرفه جویی در مصرف آب و 
انرژی سه ماه زودتر از حد معمول برگ می ریزند. خشکسالی منجر به تغییراتی در محصول 
و آتش سوزی جنگلی می شود.  علائم پاییز کاذب در سراسر بریتانیا گزارش شده اما به دلیل 

خشکسالی های شدید و گسترده در سایر نقاط جهان نیز قابل مشاهده است.
به گزارش فایننشال تایمز چین هم شاهد بدترین خشکسالی خود در چند دهه اخیر است.

محققان اظهار کردند خشکسالی ناشی از این افزایش دما باعث شکل گیری پاییز کاذب 
شــده اســت. در هوای خشــک قندهای موجود در برگ ها متمرکز می شــود و برگ ها 
آنتوسیانین)رنگدانه های رنگی قرمز و صورتی( بیشتری تولید می کند. این تغییر در رنگدانه 
برگ ها را به رنگ های مشخصه پاییزی تبدیل می کند؛ سپس درختان برای حفظ رطوبت در 

شاخه ها و تنه آن را دور می اندازند.

به گفته دبیر کمیته پیشگیری از خودکشی 
انجمن علمی روانپزشکان ایران، نرخ جهانی 
خودکشی در محیط های دانشگاهی ۷.۵ در 

۱۰۰ هزار نفر است.
به گزارش ایسنا، دکتر مریم معصومی در 
وبیناری که به مناسبت روز جهانی پیشگیری 
از خودکشــی و با تــلاش انجمن علمی 
روانپزشــکان ایران همزمان با روز جهانی 
پیشگیری از خودکشی برگزار شد، درباره 

خودکشی در محیط های دانشــگاهی اظهار کرد: نرخ جهانی خودکشی در محیط های 
دانشگاهی ۷.۵ در ۱۰۰ هزار نفر است و بعد از تصادفات، دومین علت مرگ دانشجویان 
محسوب می شود. وی با بیان اینکه افسردگی شناخته نشده و یا درمان نشده، اصلی ترین 
فاکتور در امر خودکشی در محیط های دانشگاهی محسوب می شود، درباره ریز فاکتورهای این 
نوع خودکشی نیز تصریح کرد: از جمله این ریز فاکتورها دانشجویان مهاجر هستند که در شهر 
یا کشوری تنها هستند. این دانشجویان آسیب پذیرترند. از سوی دیگر دانشجویانی که طول 
دوره تحصیلی آنها از هم دوره ای های خود طولانی تر شده نیز آسیب پذیرتر از سایر دانشجویان 
در امر خودکشی هستند. این روانپزشک با یادآوری اینکه اغلب افراد به دانشجویانی که دچار 
افت تحصیلی، گوشه گیری و کم حرفی شده اند کمتر توجه کرده و خطر خودکشی را متوجه 
دانشجویانی می دانند که درباره این امر صحبت می کنند، تاکید کرد که حواسمان باید به این 
دانشجویان گوشه گیر که دچار افت تحصیلی شده اند، باشد. معصومی در بخش دیگر سخنان 
خود این را هم گفت که پیشگیری از خودکشی بسیار مهم است و بخشی از این پیشگری 

معطوف به آماده بودن و آمادگی داشتن برای مقابله با این بحران می شود.

از راهکارهای بلندمدت برای مقابله با جرائم 
خشن غافل نشویم

»خودکشی« دومین علت مرگ پاییز کاذب آغاز شده است؟
دانشجویان جهان

توزیع 2۱۰۰ میلیارد تومان
 اعتبار برای مقابله
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خبرخبر

پرویز شــهدی با بیان این که در فرانســه 
کتاب های کلاســیک را بــه هر مترجمی 
نمی سپارند، می گوید: در ایران هرکسی هر 
کتابی را می تواند ترجمه کند و رونویسی از 

ترجمه های آثار کلاسیک مد شده است.
این مترجم در گفت وگو با ایســنا درباره 
ترجمه  و شــبه ترجمه ها با تأکید بر این که 
مترجم باید امانت دار باشــد، اظهار کرد: 
مترجم نباید در نوشته، طرز فکر و سبک و 
سیاق نویسنده دخل و تصرفی داشته باشد، 
زیرا این کار مانند این است که دارد داستان 
را به روایت خود تعریف می کند، در حالی که 
وظیفه مترجم این است، داستان را آن طور 

که نویسنده نوشته، بیان کند.
 او افزود: البته مترجــم مانند هر خواننده 
دیگری می تواند برداشت خود را از داستان و 
یا رمان داشته باشد اما نباید در کار نویسنده 
دخل و تصرف کند، زیــرا این امانت داری 

نیست.
 شــهدی یادآور شــد: البته ممکن است 
اصطلاح ها، جمله ها و واژه هایی در متن باشد 
که معادل آن را در فارسی نداشته باشیم؛ 
شما متن را می خوانید، در ذهنتان چیزی 
را درک می کنید اما زمانی که می خواهید 
آن را به فارســی برگردانید،  می بینید در 
زبان فارسی اصطلاح و یا واژه ای که مفهوم را 

برساند، نداریم.
 مترجــم »زمیــن آدم هــا«، »بــارون 
درخت نشین« و »شــوالیه ناموجود« در 
ادامه در توضیح برخورد خود با اصطلاح ها 
و واژه هایی که معادل آن را در زبان فارسی 
نداریم، گفت: زمانی که به چنین واژه هایی 
بر می خورم، ابتدا ســراغ فرهنگ زنده یاد 
نفیســی می روم تا ببینم چیزی درباره آن 
نوشته است یا نه؟ )این کتاب، فرهنگ خوبی 
است اما معادل هایی که زنده یاد نفیسی به 
کار برده، بیشتر عربی هستند( اگر معادل را 
پیدا نکنم، سراغ لغت نامه آکسفورد می روم 
تا ببینم معادل آن در انگلیسی چیست. بعد 
فرهنگ لغت زنده یاد آرین پور را نگاه می کنم 
تا ببینم او چه چیزی پیشنهاد داده است. 
اگر هیچ کدام از این ها نشــد فرهنگ لغت 
فرانسه به فرانسه روبرت را می بینم، در آن 
 جا جمله ها و واژه هایی که پیچیدگی  دارد، 

توضیح داده شده است. 

موکب های کمکی 
برای زائران اربعین

 از مرز سومار به عراق 
اعزام شدند

معاون فرهنگی و مشارکت های مردمی 
ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات از 
فعالیت ۱۸۰۰ موکب ایرانی در شهرهای 
مقدس کربلا، نجف، سامرا، کاظمین و غیره 
خبر داد و گفت: با توجه به استقبال بیش 
از انتظار زائران اربعین از جمعه ۱۸ شهریور 
تعداد موکب ایرانی برای ترمیم کاستی های 

زائران از مرز سومار راهی عراق شدند.
یوســف افضلی در گفت وگو بــا خبرنگار 
عتبات عالیات ایرنا با اشاره به فعالیت موکب 
های ایرانی در نقاط مختلف مرزی نیز اظهار 
داشت : براساس برنامه ریزی های به انجام 
رســیده ۱۲۰۰ موکب نیز در مسیرهای 
منتهی به مسیرهای خروجی زائران اربعین 
فعال بوده و ارائه خمت می کنند و با توجه 
به استقبال بیش از انتظار زائران اربعین از 
روز گذشته تعداد موکب ایرانی برای ترمیم 
کاســتی های زائران از مرز ســومار راهی 

عراق شدند.
وی تصریح کرد: اگرچه بر اســاس تصمیم 
ســتاد مرکزی اربعین، قرار بــود فعالیت 
موکب های ایرانی در مبادــی مرزی از ۸ 
صفر و موکب های مســتقر در عراق از ۱۰ 
صفر آغاز شود اما به دلیل حضور چشمگیر 
زائران، فعالیت موکب های مرزی عملا از 
چند روز پیش آغاز شــده و هم اکنون به 

۱۰۰ درصد ظرفیت رسیده است.  
وی افزود: موکب های مستقر در مرزهای 
شرقی و شمالی کشــور که پذیرای زائران 
ورودی از پاکستانی و آسیای میانه هستند 
زودتر از ســایر مواکب خدمات رسانی به 

زائران را آغاز  کردند.
معاون فرهنگی و مشارکت های مردمی 
ستاد توسعه و بازســازی عتبات عالیات با 
تاکید بر استقبال پرشور زائران اربعین از روز 
گذشته تعداد محدودی موکب نیز با هدف 
ارائه خدمات بیشتر از روز گذشته تاکنون 
از مرز سومار در حال عبور به سمت عراق 
هستند، گفت: براساس برنامه ریزی صورت 
گرفته، یکهزارو ۸۰۰ موکب ایرانی مستقر 
در عراق روزانه بــرای یک میلیون و ۵۵۰ 
هزار زائر امکان اسکان فراهم خواهند کرد.

وی با بیان اینکه تمرکز موکب های ایرانی 
مستقر در عراق امســال بر ایجاد ظرفیت 
اسکان و بیتوته موقت اســت، ادامه داد: 
این موکب ها در هر وعده غذایی ۲ میلیون 
و ۵۵۰ هزار پرس غذا نیــز طبخ و توزیع 

خواهند کرد.

نخستین روز از اجراهای تئاتر مقاومت با اجرای شانزده گروه نمایشی 
در نقاط مختلف مسیر پیاده روی اربعین برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ستاد خبری هجدهمین جشنواره 
بین المللی تئاتر مقاومت، سید وحید فخر موسوی دبیر هجدهمین 
جشنواره بین المللی تئاتر مقاومت با اعلام خبر آغاز اجراهای بخش 
بین الملل این جشنواره در مسیر پیاده روی اربعین حسینی، گفت: 
بعد از ظهر روز هجدهم شهریور، اجراهای ۱۶ نمایش آئینی، تعزیه، 
نقالی و پرده خوانی و خیابانی به زبان های فارسی، عربی، ترکی و 
انگلیسی آغاز شد که با همراهی و استقبال خوب مخاطبان کشورهای 

مختلف مواجه شد.
وی ادامه داد: این اجراها که با توجه به آئین های سوگواری نواحی 
مختلف کشور در این مسیر نورانی حضور دارند، توانسته اند با مخاطبان 
کشورهای مختلف ارتباط خوبی بگیرند. پنج نمایش از آثار رویداد 
نمایشی زخم عتیق آثار کودک و نوجوان هستند که به صورت دو زبانه 
عربی و فارسی اجرا می شوند، کودکانی که بخش مهمی از این مسیر 
را حضور دارند و نیاز است که در کنار تجربه فراموش نشدنی اربعین 
حسینی آثار محتوا محور نمایشی را نیز تماشا کنند، آثاری که به واقع 

برایشان فراموش نشدنی است.
فخر موسوی در ادامه با اشاره به شرایط اجرا در کشور عراق گفت: در 
این مدت که کاروان تئاتر »زخم عتیق« در کشور عراق و مسیر پیاده 
روی حضور دارند، برادران عراقی در کنار پذیرایی و خادمی مخلصانه 
و برادرانه، در امور فنی و تخصصی و ایجاد شرایط بهتر اجرای آثار نیز 

در کنارمان بوده اند.
دبیر جشنواره تئاتر مقاومت در پایان تاکید کرد: تمام تلاش ما این 
است که در کنار بهره مندی از فضای معنوی پیاده روی اربعین 
حسینی، به نحوی آنچه از دستمان به عنوان هنرمندان تئاتر برای 
خدمت به زائران امام حسین )ع( بر می آید انجام دهیم و آن هم اجرای 
تئاترهای عاشورایی است. ایستادگی و مقاومت ما بزرگترین درسی 

است که از عاشورا گرفته ایم و ما نیز پیرو خط سرخ حسینی هستیم.

اجراهای تئاتر مقاومت در 
پیاده روی اربعین آغاز شد

رونویسی از ترجمه های 
کلاسیک مد شده!

ارکستر سمفونیک دولتی شهر استانبول بار دیگر علی رهبری  ـآهنگساز و 
 ـرا برای اجرای کنسرت افتتاحیه فصل هنری این  رهبر بین المللی ایرانی 

شهر دعوت کرده است.
به گزارش ایسنا، این کنسرت از مهمترین کنسرت های فصل هنری به 
شمار می آید. علی رهبری بیش از ۲۵ سال به صورت مداوم با این ارکستر 
همکاری داشته است. این کنسرت در روز جمعه، ۱۵ مهرماه در مرکز 
فرهنگی آتاتورک و در سالن اپُرای استانبول برگزار خواهد شد. در این 
کنسرت آثاری از جمال رشید ری، چایکوفسکی و دورژاک اجرا خواهد شد.

سولیست این کنسرت، کریل تروسو، سولیست نامدار ویولن اهل روسیه 
است. تروسو برنده چندین مسابقه بین المللی ویولن بوده و با اکثر رهبران و 

ارکسترهای جهان کنسرت داشته است

علی رهبری ارکستر سمفونیک 
استانبول را هدایت می کند

سیاسـت، سال هاسـت که به جزء ثابـت بزرگ ترین 
جشـنواره های سـینمایی جهان تبدیل شده است و 
این جشـنواره ها تلاش می کننـد تا با بهره کشـی از 
جایگاهی کـه در حوزه سـینما به دسـت آورده اند، 
بـه اهرمـی در جهـت پیادـه کردـن منویـات ریز و 

درشـت امپریالیسـم جهانی تبدیل شوند.
یرنـا، همیـن  بـه گـزارش خبرنـگار فرهنگـی ا
سیاسـی کاری ها بود که کار دسـت جشـنواره ونیز 
داد و سـبب شـد تا ایـن جشـنواره، با دور شـدن از 
اهداف هنـری خـود، خیلـی زود قافیه رقابـت را به 
جشـنواره کـن باختـه و دیگـر هیـچ گاه نتوانـد آن 
جایگاه اصیـل خود را پـس بگیرد. جشـنواره ای که 
بـرای مدتـی، کرکـره سیاسـی کاری هایش را کمی 
پاییـن کشـید و توانسـت تـا حدودـی، مقبولیـت 
دهه های گذشـته خود را به دسـت آورد اما درست 
در دـوره ای کـه احسـاس می شـد ایـن جشـنواره 
درصدـد نـگاه صرف بـه مقـولات هنـری و اجتناب 
از بازی هـای سیاسـی اسـت، شـاهد بیشـترین 
عملکـرد سیاسـی ایـن جشـنواره طـی یـک دهـه 

گذشـته بودیـم.
ایـن رویکـرد، خـود را دـر انتخـاب فیلم هـای 
بخـش مسـابقه نشـان دـاد. زمانـی کـه طبـق یک 
سـناریوی از پیـش طراحی شـده، جعفـر پناهـی 
بـرای  دسـتگیری ۲ کارگردـان دیگـر، بـه زندـان 
مراجعه می کند و همان جا دسـتگیر می شـود. این، 
مرحله نخسـت پازل بود که توسـط پناهی طراحی 
شـد. او فیلم آماده ای داشـت و می دانست که فیلم 
وی کـه اصـلا بـا هدـف شـرکت دـر جشـواره های 
خارجی ساخته شـده، به شـکلی عادی و به فراخور 
کیفیـت، نمی توانـد دـر هیـچ فسـتیوالی پذیرفته 
شـود، بنابرایـن بـا طراحـی ایـن نقشـه دقیـق، در 
گام نخسـت به زندـان افتاد و دـر گام بعدـی و طی 
هماهنگی هایـی کـه بـا مدیریـت جشـنواره ونیـز 
صـورت گرفته بود، تنها چند سـاعت پس از انتشـار 
خبر این دسـتگیری، دبیـر این رویداد، دـر اقدامی 
عجیـب، از »خـرس نیسـت« پناهـی به عنـوان 
نخسـتین اثـری نـام بـرد کـه دـر بخـش رقابتـی 
جشـنواره امسـال ونیـز پذیرفته شـده اسـت. حال 
آن کـه تـا آن زمان، هنـوز اسـامی فیلم هـای بخش 
مسابقه اعلام نشـده بود و داوران، مشـغول انتخاب 

آثـار بودند.
باربرا خیلـی صادقانه اعـلام کرد که خرس نیسـت 
برخـلاف تشـریفات و قواعـد مرسـوم، دـر بخـش 
مسـابقه ایـن دـوره گنجانده شـده اسـت. البته که 

وی، یـک هفتـه پـس از ایـن اظهارنظـر، دـر یـک 
تناقض گویـی عجیـب اعلام کردـه بود کـه انتخاب 
ایـن فیلـم، سیاسـی نبودـه اسـت.  وقتـی انتخاب 
یـک فیلم دـر اصلی تریـن بخش یـک رویدـاد و آن 
هم چند سـاعت پـس از دسـتگیری کارگردان آن، 
بدـون تشـریفات و قواعـد مرسـوم، امری سیاسـی 
نیسـت، پس چه معنـای دیگـری می تواند داشـته 

باشـد؟
اتفـاق بعدی اما خـود را روی فـرش قرمـز افتتاحیه 
نشـان داد. جایـی که دـر میـان یک جمـع هنری، 
دوربیـن  مقابـل  کلینتـون،  هیـلاری  ناگهـان 
عکاسـان ظاهـر شـده، بـرای ۱۰ دقیقـه، عکـس 
انداخـت و همـان شـب هـم ونیـز را تـرک کـرد. 
اتفـاق عجیبـی کـه هنـوز دلیل روشـنی بـرای آن 
ذکر نشـده امـا برخی مفسـران سیاسـی، دلیل این 
حضـور را بی ارتبـاط بـا انتخابـات ۲۰۲۴ آمریـکا 
و بهره کشـی هایی کـه نامزدهـای حـزب متبـوع 
کلینتـون از هالیـوود و دیگر جشـنواره های پرنفوذ 
سـینمایی می تواننـد بـه عمل آورنـد، ندانسـته اند. 
بنابراین ونیـز، در ایـن زمینـه، نه تنها، پا را نسـبت 
بـه کـن عقب تـر نگذاشـت بلکـه حالا بـا دعـوت از 
سیاسـیون غیرمرتبـط بـا جشـنواره، عمـلا دایـره 
سیاسـت زدگی خـود را فراتـر از جشـنواره کـن 
هم ترسـیم کـرد. پـس از ایـن اتفـاق و در مراسـم 
افتتاحیـه نیـز بـه شـکلی عجیـب کـه از پیـش نیز 
اعلام نشـده بود، صحبت های اختصاصی زلنسـکی 
برای جشـنواره ونیز بـه روی پرده رفـت. اتفاقی که 
دـر افتتاحیه کن نیز رخ دـاد و موجـی از انتقادها را 
بـه همـراه داشـت. جشـنواره سیاسـت زده ونیز با 
وجـود آگاهـی از ایـن میـزان انتقادهـا کـه عنـوان 
می کردنـد یـک جشـنواره سـینمایی، ارتباطـی 
بـا ماجراهـای سیاسـی روز ندـارد و یـا بجـران دـر 
بسـیاری از کشـورهای جهان وجود دـارد و در این 
بین، چرا تنهـا بـه اوکرایـن پرداخته می شـود؟ باز 
هم بی گدار بـه آب زد و ترجیح داد همان مسـیری 
که کـن رفت و به در بسـته خـورد را عملیاتی کرده 
و دـر ادامـه، همان گونه که مشـاهده کردیـم، هیچ 

عایدـی نصیـب ایـن جشـنواره نشـد.
البته کـه تـا پیـش از افتتاحیـه، باربرا اعـلام کرده 
بود کـه برنامه هایی در حمایـت از اوکرایـن در این 
دـوره از جشـنواره انجـام خواهـد شـد کـه پخـش 
سـخنرانی زلنسـکی، یکی از این موارد بوده اسـت. 
این اظهارنظرها کـه تمام آنهـا تا پیـش از برگزاری 
جشـنواره امسـال رقم خورده بود، خود گواه آن بود 

که ونیـز تا چه اندـازه با اهدـاف و منویات سیاسـی، 
قدم در گـود هفتادونهم نهاده اسـت.

ثنـای برگـزاری ایـن رویدـاد نیـز یـک  دـر ا
شبه مسـتند از زندگـی شـیرین عبادـی؛ فعـال 
مخالـف ایـران، بـه روی پردـه رفـت کـه حضـور 
۱۲ نفـر دـر سـالن نمایـش ایـن مسـتند و غرولند 
آنهـا پـس از پایان ایـن مسـتند، خـود، بزرگ ترین 
گواه بـر میـزان اعتبـار و کیفیت ایـن اثر اسـت. اما 
سـوالی که اینجا مطـرح می شـود آن که جشـنواره 
عریـض و طویلـی چـون ونیـز، چـرا باید بـه چنین 
آثـار بی کیفیتـی بـاج بدهـد و درحالی کـه ده هـا 
مسـتند با کیفیت در سراسـر جهان آمادـه نمایش 
هسـتند، بـا پذیـرش آثـاری از ایـن دسـت، عمـلا 
جـای آثـار باکیفیـت را تنـگ کردـه و هـم خشـم 
مخاطبـان را بـه همـراه دارند و هـم از رهگـذار این 
اقدـام شـائبه برانگیز سیاسـی، نـه چیزی دسـتگیر 
جشـنواره می شـود و نـه دـر میدـان عمـل، اتفاقی 
دـر حـوزه سیاسـت گذاری کشـورمان رخ می دهد.
و حـالا دـر آخریـن روز جشـنواره، یـک اتفـاق 
عجیـب دیگر نیـز رخ دـاد که طـی آن، حدـود ۲۵ 
نفـر از کسـانی کـه هویـت آنهـا مشـخص نشـده، 
با دـر دسـت داشـتن تصاویـری از جعفـر پناهی و 

محمد رسـول اف، دقایقـی مقابل دوربین عکاسـان 
قـرار گرفتنـد و سـپس متفـرق شـدند. یـک اقدام 
فوق العادـه عجیـب کـه مشـخص نیسـت بـا چـه 
هدـف و نگاهی برگزار شـد و جشـنواره ونیـز از این 

مجـال، چـه آوردـه ای را کسـب نمود؟
نکتـه قابـل تامـل آن کـه دـر دـوره ای کـه انتظـار 
می رفـت تـا ونیز بـا حضـور چند فیلـم و یـک داور 
ایرانـی، مقهـور اسـتعداد فرزندـان ایران زمیـن 
شـود، اما این دـوره به یک دـوره ضدایرانـی تبدیل 
شـد کـه طـی آن، از هـر مسـیری کـه ممکـن بود، 
هجمه هایـی علیه سـینما دـر ایـران و مدیریت آن 
صـورت گرفـت. ونیـز بـا ایـن دسـت فرمان، نه تنها 
توقیفـی دـر جهـت بازپس گیـری جایـگاه خـود از 
جشـنواره کـن نمی یابـد بلکـه موقعیـت و جایـگاه 
خود را دـر قیـاس بـا جشـنواره های رده پائین تر از 
خـود نیز دـر خطـر می بینـد. حقیقتـی کـه انتظار 
می رفـت دـر جشـنواره ایـن دـوره اعمـال شـود 
اما بایـد دیـد در پشـت پردـه جشـنواره ونیـز چه 
اتفاقاتـی در حـال رقـم خوردن اسـت کـه مدیران 
ایـن جشـنواره را قانع کرده تـا بدون آن کـه چیزی 
عایدشـان شـود، این چنیـن سـنگ اپوزیسـیون 
وطنـی و مخالفـان نظـام ایـران را بـه سـینه بزنند.

ونیز؛ جشنواره  سیاست زده
رنا

  ای
س:

عک

رئیس فرهنگستان هنر بیان کرد از آنجایی 
که در موسسـه صبا مشکلات سـاختاری از 
جمله مشـکلات سـخت افزاری و استاندارد 
نبودن فضـا را داریم، در صـورت تخصیص 
اعتبار، مشـکلات صبـا را مرتفـع می کنیم.

به گـزارش خبرنگار مهر، فرهنگسـتان هنر 
جمهوری اسـلامی ایـران به عنـوان یکی از 
دستگاه های مؤثر در حوزه سیاست گذاری 
هنر کشـور، دارای جایـگاه حقوقی معتبر و 
نقـش راهبردـی اثرگـذار در جریان سـازی 
تحقیقات، سیاسـت ها و فعالیت های هنری 
کشـور اسـت؛ با وجـود این گسـتردگی در 
فعالیت هـا و رویکردهـای کلان دـر حـوزه 
سیاسـتگذاری و نقـش راهبردـی ایـن 
ارگان، آنچنـان کـه بایـد و شـاید شـاهد 
بازخـورد رسـانه ای چندانـی از فعالیت های 

فرهنگسـتان هنر نیسـتیم.
بهمـن نامور مطلـق رئیـس فرهنگسـتان 
هنر در پاسـخ به خبرنـگار مهر دربـاره این 
عدـم بازخـورد رسـانه ای از فعالیت هـای 
فرهنگسـتان هنر در دوره فعلی بیـان کرد: 
فرهنگسـتان ها بـه دلیـل فعالیت هـای 
پژوهشـی و تحقیقاتی که دارند، در تمامی 
دنیـا نیـز بازخـورد رسـانه ای گسـترده ای 
ندارنـد. »فرهنگسـتان هنـر« نیـز رویدـاد 
محـور نیسـت و قـرار نیسـت برنامـه یـا 
رویدادی هنـری را مدیریـت و برگـزار کند 
بلکه فرهنگسـتان هنر باید در حوزه کلان و 
سیاسـتگذاری، ضعف های قانونی را گوشزد 

کنـد.
وی همچنیـن گفـت: دـر حـال حاضـر 
مأموریت هـای فرهنگسـتان هنـر بـا قبـل 
متفـاوت شـده اسـت و بـرای رسـیدن بـه 
دوران اوج فرهنگسـتان هنر، باید خلأ هایی 
را کـه ایجـاد شـده بـود، پـر کنیم. دـر یک 
سـالی که مـن دـر این سـمت هسـتم، هم 
طرح هـای کلان بـرای سـازمان برنامـه و 
بودجه می فرسـتیم و هـم کارهایـی را برای 
جبران این خلأها انجام دادیـم؛ برای مثال، 
۵۰ پروژه پژوهشـی بـرای الگوپردـازی در 
فرهنگسـتان هنـر انجام شـده اسـت. حالا 
که دـر خدمـت شـما هسـتیم، بنـا داریم 
بیـش از پیـش، بـا رسـانه ها تعامل داشـته 
باشـیم و درصددیـم »فرهنگسـتان« را به 

»فرهنگسـتان« برگردانیـم.
نامور مطلق در پاسـخ به این پرسـش که آیا 
فضای نمایشـگاهی جدیدی غیر از موسسه 
صبا برای فضای نمایشـگاهی فرهنگستان 
هنر خـارج از این مرکز در نظر گرفته شـده 

یا خیـر هم گفـت: اصـولاً کار فرهنگسـتان 
برگـزاری نمایشـگاه نیسـت و صبـا یـک 
مؤسسه مستقل از فرهنگسـتان هنر است، 
اما از آنجایی که در مؤسسـه صبا مشـکلات 
ساختاری از جمله مشـکلات سخت افزاری 
و اسـتاندارد نبودـن فضـا را داریـم، اگـر 
اعتبـار و بودجه ای بـرای رفع مشـکلات به 
مـا تخصیـص یابـد، قطعـاً از آن بـرای رفع 
مشـکلات صبا اسـتفاده می کنیم. در واقع 
سـعی ما بـر این اسـت کـه اسـتانداردهای 
لازم و متناسب با هنر تجسمی کشورمان را 

در آن ایجـاد کنیم.
وی دـر ادامـه دربـاره بهسـازی فضـای 
نمایشـگاهی موسسـه فرهنگـی و هنـری 
صبا نیز توضیح داد: فضایی که ما در اختیار 
داریـم از جهاتـی چون ارتفـاع و دـارا بودن 
سقف بلند بی نظیر اسـت و فضایی مطلوب 
برای نمایـش برخی آثـار را فراهـم می کند؛ 
با ایـن حـال بـه جـز بخـش گالـری خیال 
کـه بـه همیـن منظور سـاخته شـده بـود، 
کاربری اصلی بقیـه این فضا، گالـری نبوده 
و دـر واقع ایـن فضـا، پارکینگی بودـه که از 
شـهرداری گرفته شـده و تبدیل بـه فضای 
نمایش آثار هنری شـده اسـت. به نظر من با 
اینکه کاربـری اصلی این فضـا چیز دیگری 
بوده اما توانسـته مفیـد واقع شـود. البته در 
دنیا هم مرسـوم اسـت که کارخانه هـای از 
کار افتادـه، بناهـای متـروک و پارکینگ ها 

بـرای نمایش آثار هنـری و گالری اسـتفاده 
می کننـد. ما دـر موسسـه صبا دو مشـکل 
داریـم؛ نامتناسـب بودـن فضـا و حرفه ای 
نبودن کادـر، که سـعی می کنیم تـا جایی 

کـه می توانیم هـر دـو را بهبود ببخشـیم.
رئیـس فرهنگسـتان هنر در پاسـخ بـه این 
پرسـش که عضویـت فرهنگسـتان هنر در 
شـورای هنر دـر راسـتای تحقـق آئین نامه 
اصلاحی که از سـوی رئیس جمهور مصوب 
شد، به چه دلیل اسـت؟ گفت: این عضویت 
بـا تصویب شـورای هنـر همزمـان و حضور 
ما مکمـل ایـن قضیـه شـد، چـرا که مـا به 
عنوان نهاد سیاسـت گذار مطرح هسـتیم و 
باعث می شـود از این پـس ضمانت تصویب 
برای اجرا و سیاسـت گذاری داشـته باشیم. 
اگـر شـورای هنـر مصـوب شـود و شـورای 
عالی انقـلاب فرهنگی نیز معترض نباشـد، 
این شـورا سـریع تصویـب می شـود و برای 
فرهنگسـتان هنر بسـیار خوب خواهد شد.

نامور مطلق دـر پایان درباره مـوزه هنرهای 
معاصـر فلسـطین بیـان کـرد: ایـن فضاها 
متعلق به ما نیسـت بلکـه برای شـهرداری 
اسـت و این مسـئله روند فعالیت مـا را کند 
کردـه اسـت. از سـوی شـهرداری حکـم 
صریحی آمدـه که قصد پـس گرفتـن آن را 
دارند امـا ناامید نشـدیم و امیدواریـم اجازه 
بدهند تـا برنامه ریـزی کنیـم و گزارشـی از 

ایـن رونـد ارائـه دهیم.

و  نویسندگی  به  »سمپاش«  نیمیشن  ا
هفدهمین  به  بدی  عا فرنوش  کارگردانی 
شورتز«  می  »شو  فیلم  جهانی  ره  جشنوا

نیوزلند راه یافت.
مور  ا و  بط عمومی  روا ز  ا یرنا  ا گزارش  به 
بین الملل کانون، جشنواره جهانی فیلم »شو 
می شورتز« اولین و بزرگترین جشنواره فیلم 
کوتاه در نیوزلند و مورد تایید آکادمی اسکار 

است.
در این جشنواره فیلم ها در بخش رسمی شامل 
لمللی و دو بخش  دو بخش رقابتی ملی، بین ا
غیر رقابتی و موزیک ویدیو از کشور نیوزلند با 
یکدیگر به رقابت می پردازند. در ادامه از هر 
یک از دو بخش رقابتی جشنواره جهانی فیلم 
»شو می شورتز« یک فیلم به آکادمی اسکار 

معرفی می شود.
همچنین فیلم های منتخب هر بخش هر یک 
در بیش از 3۰ سینما در سراسر این کشور به 

نمایش در می آیند.
فیلم های منتخب بخش رقابتی برای دریافت 

جایزه بهترین فیلم نیوزلندی، بهترین فیلم در 
بخش بین الملل، بهترین کارگردانی، بهترین 
تدوین، بهترین موزیک ویدیو، بهترین بازیگر، 
بهترین تصویربردار، بهترین فیلمنامه، بهترین 
ز نگاه مخاطبان با یکدیگر به رقابت  فیلم ا

خواهند پرداخت.
انیمیشن کوتاه سمپاش از تازه ترین تولیدات 

امور سینمایی کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان است که تاکنون موفقیت های زیادی 
در جشنواره های بین المللی کسب کرده است.

در  آمده:  سمپاش  داستان  خلاصه  در 
ویران شهری در آینده ای نامعلوم ارتشی به نام 
سمپاش ها بر شهر حکومت می کنند که رویش 

هر گونه گل و روییدنی ممنوع است. 

راهیابی »سمپاش« به جشنواره 
مورد تایید اسکار

دلیل سکوت رسانه ای 
»فرهنگستان هنر« چیست؟

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

حسـین ریگـی فیلـم جدیـد سـینمایی خـود بـا نـام »هـوک« را دـر 
سیسـتان و بلوچسـتان جلـوی دوربیـن می بـرد.

حسـین ریگـی کارگردـان سـینما که بـه تازگـی پروانـه سـاخت فیلم 
سـینمایی »هـوک« را دریافـت کردـه اسـت، دـر گفتگـو بـا خبرنگار 
مهـر گفـت: ایـن فیلـم سـینمایی یـک داسـتان اجتماعـی را دنبـال 
می کنـد و قرار اسـت دـر سیسـتان و بلوچسـتان جلوی دوربیـن برود. 
»هـوک« کـه روایتگـر داسـتانی بـا نگاهـی انسـانی اسـت، قرار اسـت 

بـرای چهل و یکمیـن جشـنواره فیلـم فجـر آمادـه شـود.
ز جملـه  ز تهـران ا وی دربـاره سـاخت فیلـم دـر مناطقـی خـارج ا
سیسـتان و بلوچسـتان توضیـح دـاد: بی شـک سـینما تنهـا مخصوص 
تهـران نیسـت کـه البتـه و متأسـفانه مرکزیـت سـینمای ایـران ایـن 
روزها در تهران اسـت که شـاید یکـی از مهمتریـن دلایلی کـه در این 

زمینـه وجـود دـارد مسـائل مالـی و نیازهـای اجتماعی اسـت.
ایـن کارگردـان سـینما تاکیـد کـرد: بـرای تولیـد فیلـم هرچقدـر از 
تهران فاصلـه بگیریم و بـا اقلیم هـا و شـرایط مختلف فرهنگـی و بومی 
آشـنا شـویم می توانیـم بـه یـک همگرایـی بهتـر چه دـر سـینما و چه 
در جامعـه برسـیم. متاسـفانه همیشـه در سـینما نسـبت به سیسـتان 
و بلوچسـتان نگاه هایـی چـون فقـر، قاچـاق، مـواد مخدـر، اشـرار و 

… وجـود داشـت و همیـن نـگاه باعـث شـده 
تـا مردـم دـر شـهرها و مناطق دیگـر بـا واقعیت 
سیسـتان و بلوچسـتان آشـنا نشـوند. اگر بتوانیم 
سـر  یطی برسـیم کـه سـینما دـر سرا بـه شـرا
یی  کشـور گسـترده شـده و تولیدـات سـینما

بـه اقلیم هـای مختلـف ورود پیدـا کنـد، بـی شـک بـه یـک سـینمای 
غنی تـری دسـت پیدـا خواهیـم کـرد.

وی توضیـح دـاد: طـی سـال های اخیـر، فیلم هـای سـینمایی کـه 
تولیـد شـده معمـولاً در تهـران سـاخته شـده اسـت، دـر واقـع مردم 
از طریـق سـینما بیشـتر تهـران را می بیننـد، ایـن دـر حالی اسـت که 
اگر سـینمای ایـران بـه سـمت اقلیم هـا و جوامـع مختلـف بـرود، آنها 
نیـز احسـاس می کننـد که نـه تنها توسـط سـینما بلکـه توسـط مردم 
دیدـه شـده اند. ریگـی گفـت: نمایش رسـم و رسـوم، آداب، سـنت ها، 
جغرافیـا دـر فیلم هایـی کـه خـارج از تهران سـاخته می شـود بیشـتر 
ز طریـق سـینما بـا  ر می گیـرد و مخاطـب نیـز ا مـورد توجـه قـرا
چنیـن مواردـی بیشـتر آشـنا می شـود. دـر واقـع فیلمسـاز می توانـد 
بـا اسـتفاده از فرهنـگ و رسـوم یـک منطقـه، حـرف خـود را بهتـر به 

مخاطـب منتقـل کنـد.

»هوک« را برای »فجر 41« می سازم

خبر
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به گزارش کاغذ وطن به نقــل از ایرنا کارلوس 
کی روش پس از نزدیک بــه  ۱۲۰۰ روز دوباره 
به تهران برمی گردد تا در جام جهانی قطر روی 
نیمکت ایران بنشیند. او بهمن ماه سال ۹۷ پس 
از شکست ایران مقابل ژاپن در بازی نیمه نهایی 
جام ملت های ۲۰۱۹ آســیا از هدایت تیم ملی 
فوتبال پس از ۸ ســال کنار رفت و حالا پس از 
سه و سال و نیم دوباره به ایران بازگشته است. 
کارنامه کی روش را در سه سال و نیم گذشته که 

در ایران حضور نداشت، بررسی کرده ایم.
العین خط پایان حضور ۸ ساله بود

۸ بهمن ۹۷ و ورزشــگاه هزاع بن زاید شــهر 
العین، خط پایان کی روش بــا تیم ملی فوتبال 
ایران بود، باخت 3 بر صفر به ژاپن در نیمه نهایی 
جام ملت های آسیا سبب شد تا پرونده ۸ ساله 
حضور سرمربی پرتغالی روی نیمکت ایران بسته 
شود. مربی ای که  فروردین ۹۱ پای قرارداد با تیم 
ملی فوتبال را امضا کــرد و در مدت فعالیت در 
ایران در دو جام جهانی ۲۰۱۴ برزیل و ۲۰۱۸ 
روسیه و جام ملت های ۲۰۱۵ استرالیا و ۲۰۱۹ 
امارات هدایت تیم ملی فوتبال را برعهده داشت. 
در نهایت ناکامی دوباره در رســیدن به فینال 
جام ملت ها و مخالفت وزیر ورزش وقت، سبب 
شــد تا پرونده حضور کی روش در ایران بسته 

شود.
او پس از پایان بازی با ژاپن و پایان کارش در تیم 
ملی فوتبال در مطلبی احساسی با فوتبال ایران 
خداحافظی کرد. در بخشی از متن خداحافظی 
کی روش آمده اســت: بســیار خوشــحالم از 
ماجراجویی ای که با بازیکنان ایران داشتم؛ فوق 
العاده و بی نظیر بودند. استحقاق بودن در فینال 
را داشتند به دلیل تمام زحماتی که کشیدند. 
ولی فکر می کنم ســاده ترین نوع مطرح کردن 
این صحبت این است که من آن را با یک آهنگ 

معروف بیان می کنم که پایان اینجا است.
 وی ادامــه دادــه اســت: اکنون کــه پایان 
اینجاســت، عمیق ترین کلمات خود را تقدیم 
به بازیکنان همیشــه بی نظیر ایرانی می کنم، 
بابت سخاوتمندی شان، کاراکترشان، پایبندی 
حرفه ای و یک اشــتیاق بســیار منحصر بفرد 
برای پیشرفت و خدمت به تیم ملی از شما بابت 
فداکاری ها و وفاداری تان ممنونم. بابت دوستی 
که با شما دارم از شما تشکر می کنم و همینطور 
هیچ گاه فراموش نمی کنم که شما تبدیل به یکی 
از بهترین خانواده های فوتبالی در دوران زندگی 
من شده اید. خاطرات این سالیان بی شک تا آخر 

عمر در ذهن ما خواهد ماند. 
پرواز به بوگوتا

کلمبیا مقصد بعدی کی روش پــس از جدایی 
از تیم ملی فوتبال بــود، او بهمن ۹۷  جایگزین 
خوزه پکرمن در تیم ملی فوتبال کلمبیا شــد 
و راهی بوگوتا شــد تا کارش را در تیم ملی این 

کشور آغاز کند. 
۲۲ مارس ۲۰۱۹ ) دوم فروردین ۱3۹۸( و بازی 
دوستانه مقابل ژاپن، اولین حضور کی روش روی 
نیمکت کلمبیا بود، مسابقه ای که با برتری یک 
بر صفر زردپوشــان به پایان رسید تا شروع کار 

سرمربی پرتغالی با برد همراه باشد.
حضور کی روش در کلمبیا اما به دو سال نرسید 
و او پس از ناکامی همراه با تیم ملی این کشــور 
در صعود به جام جهانــی ۲۰۲۲، آذرماه ۹۹ از 
سمتش برکنار شــد. کی روش در مدت ۲۲ ماه 
حضورش روی نیمکت »ســه رنگ ها« در ۱۸ 
بازی هدایت تیم ملی کلمبیا را بر عهده داشت 

که حاصل آن ۹ برد، ۵ باخت و ۴ مساوی بود.
دو شکست متوالی 3 بر صفر مقابل اروگوئه و ۶ 
بر یک مقابل اکوادور در انتخابی جام جهانی در 
دو مسابقه آخری که کی روش هدایت کلمبیا 
را بر عهده داشت، سبب شــد تا کار صعود این 
تیم به جام جهانی قطر ســخت و پیچیده شد 
و فدراســیون فوتبال کلمبیا حکــم به اخراج 
کی روش بدهد.شکست 3 بر صفر برابر اروگوئه 
ســخت ترین باخت خانگی کلمبیــا در تاریخ 
۸۲ ساله این کشــور و باخت پرگل به اکوادور 
هم سنگین ترین شکست این تیم در ۴3 سال 

اخیر بود. 
علاوه بر ناکامی در رسیدن جام جهانی، کی روش 

با کلمبیا در مسابقات کوپا آمریکای ۲۰۲۰ هم تا 
مرحله یک چهارم نهایی بیشتر بالا نیامد و پس 
از سه برد متوالی در دور گروهی مقابل آرژانتین، 
قطر و پاراگوئه، در یک چهارم نهایی در ضربات 

پنالتی ۵ بر ۴ به شیلی باخت.
در بیانیه فدراســیون فوتبــال کلمبیا پس از 
برکناری کی روش آمده است: فدراسیون فوتبال 
کلمبیا با کارلوس کی روش، مســئول فنی تیم 
ملی به توافق رســیدند که همکاری مشترک 
دیگر ادامه نداشــته باشــد. برای فدراسیون 
فوتبال کلمبیا افتخاری بود کــه او را برای دو 
سال داشتیم، مردی که تمام ظرفیت، دانش و 

تجربه اش را در اختیار ما گذاشت.
محبوب در سرزمین فراعنه

تیم ملی مصــر مقصد بعدی کــی روش بود، او 
پس از ۶ ماه خانه نشینی، شهریور ۱۴۰۰ راهی 
قاهره شد تا زیر برگه قرارداد با مصر را امضا کند. 
ماموریت کی روش در مصر هم رساندن فراعنه 
به جام جهانی بود. ۸ مهر ۱۴۰۰ و بازی دوستانه با 
لیبریا، اولین مسابقه تیم ملی مصر تحت هدایت 
کی روش بود، مسابقه ای که با برتری یک بر صفر 
یاران محمد صلاح به پایان رســید تا او شروع 

خوبی در قاهر داشته باشد.
با این حال زمان حضور کی روش در مصر به ۷ ماه 
هم نرسید و سرمربی پرتغالی تنها در ۲۰ مسابقه 
هدایت این تیم را عهده داشت. ۱3 برد، ۵ باخت 
و ۲ مساوی حاصل کار کی روش در تیم ملی مصر 
بود و او  فروردین امسال از سرمربیگری این تیم 

آفریقایی کنار رفت.
انتخابی جام جهانی قطر، مسابقات کشورهای 
عربی و جام ملت های آفریقا سه رقابتی بود که 

کی روش در مدت حضور در مصر تیم ملی این 
کشــور را هدایت کرد، نکته قابل تامل ناکامی 

مصر در هر سه رقابت بود.
مصر با کی روش در انتخابــی جام جهانی در ۴ 
بازی، ۴ برد، یک مساوی و یک باخت کسب کرد 
و با شکست 3 بر یک مقابل سنگال از صعود به 

جام جهانی بازماند.
مصری ها در جام ملت های آفریقا با کی روش تا 
فینال پیش رفتند، آنها اگر چه مرحله گروهی را 
با باخت یک بر صفر مقابل نیجریه آغاز کردند اما 
در ادامه با ۵ برد متوالی تا فینال جلو رفتند اما در 
بازی نهایی مقابل سنگال در ضربات پنالتی ۴بر ۲ 

شکست خوردند و نایب قهرمان شدند.
در جام کشــورهای عربی هم مصر با شکست 
مقابل تونس در نیمه نهایی رســیدن به فینال 
بازماند و در بازی رده بندی هم مقابل قطر باخت 

تا در رده چهارم قرار بگیرد.
البته جدایی کی روش از مصر برخلاف برکناری 
او از کلمبیا، بی حاشیه و جنجال نبود و کم کردن 
۲۵ هزار دلار از قراردــاد او در پایان همکاری، 

سبب شد تا حواشی به وجود بیاید.
 بازگشت پس از ۱2۰۰ روز

حالا کی روش پس از پشت سرگذاشتن روزهای 
پرماجرا در کلمبیا و مصر به ایران بازگشته تا برای 
سومین جام جهانی متوالی روی نیمکت ایران 
بنشیند. باید به انتظار نشست و دید که کی روش 
در بازگشــت دوباره به ایران چه کارنامه ای از 
خودش به جــا خواهد گذاشــت.به هر حال او 
جمعه در حالی وارد تهران می شود که موافقان و 
مخالفان زیادی دارد و باید دید تیم ملی در قطر با 

این پرتغالی چه کارنامه ای خواهد داشت.

نگاهی به کارنامه کی روش از ایران تا ایران؛ در بوگوتا و قاهره 
بر سرمربی پرتغالی چه گذشت؟

گزارش
 کاغذ وطن

پولادگر: پرونده
 باز تاج عجیب و غریب نیست

معاون توســعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان 
درباره انتخــاب کی روش به عنوان ســرمربی تیــم ملی و بحث 
پرونده های باز مهدــی تاج رئیس فدراســیون و ورود نمایندگان 
مجلس به این موضوع تاکید کرد: تاج که یــک مصاحبه کرده و 
جواب همه این موضوعات را داده است. داشتن پرونده باز، عجیب 
و غریب نیست. هرکسی می تواند از فرد دیگری طرح دعوا کند و 
یک پرونده ای برای افراد مختلف باز کند. آنچه که مســلم است، 
رای نهایی اســت که مورد تصمیم گیری قرار می گیرد. انتخابات 
فدراسیون فوتبال در یک روال قانونی برگزار شده و الان هم هرچه 
که قانون بگوید، ما باید بر مبنای قانون عمل کنیم. انتخاب سرمربی 
هم از اموری است که در دستور کار هیئت رئیسه قرار دارد و هیئت 
رئیسه هم این تصمیم را گرفته و قطعا پاسخ گوی همه موضوعاتش 

خواهد بود.
محمد پولادگر در حاشیه مسابقات روئینگ کاپ آسیا در تهران 
اظهار داشت: قایقرانی از رشته های پرافتخار ما است که الحمدا... 
مسیر خوبی در راه موفقیت طی می کند. می توانم بگویم که اولین 
چراغ مدال های قهرمانی در سال ۱۴۰۱ را این رشته روشن کرد 
و این موفقیت ها در عرصه های جهانی و آسیایی ادامه دارد. این 
رویدادها صرف این که یک میزبانی را انجام می دهیم خوب است، هر 
چند که با استقبال خوبی مواجه نشده، ولی به هر حال میزبانی های 
ایران مناسب است و باعث ارتقای کشــورمان در منطقه و جهان 
می شود و امیدوارم که در رویدادهای پیش رو میزبانی های بهتر با 

حضور کشورهای بیشتری داشته باشیم.
وی درباره برنامه های وزارت ورزش برای حمایت از فدراسیون ها 
در کسب میزبانی های مختلف گفت: گرفتن میزبانی در دستور کار 
وزارت ورزش است و به همه فدراســیون ها نیز این مسئله تاکید 
می شود که تلاش کنند، میزبانی رویدادهای مهم منطقه ای، قاره ای 
و حتی جهانی را بگیرنــد و وزارت ورزش حمایت لازم را خواهد 
داشت. علاوه بر آن، کسب کرسی های معتبر آسیایی و جهانی هم 
در دستور کار وزارت قرار دارد و نهایت همکاری و کمک را برای 

بدست آوردن کرسی ها انجام می دهیم.
پولادگر تاکید کرد: همه می دانیم که کرســی های تاثیرگذار در 
کســب میزبانی ها خیلی می تواند به ما کمک کند. وقتی یک نفر 
در آسیا و جهان سمت داشــته باشد، در به دست آوردن میزبانی  
می تواند بسیار تاثیرگذار باشد. برای حضور در عرصه بین الملل هم 
فکر می کنم در حوزه ورزش قهرمانی، میزبانی موضوعی است که 
مغفول مانده و در این چند ساله اخیر یک حلقه مفقوده در ورزش 
قهرمانی ما است. ما هم می توانیم از امتیاز میزبانی استفاده کنیم 
چرا که باعث ارتقای کلاس فنی می شــود و از همه مهم تر، اعتبار 

جهانی مان افزایش پیدا می کند.
معاون توســعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان 
درباره ژیمناستیک و متوقف شــدن ثبت نام از نامزدهای ریاست 
و همچنین آخرین وضعیت انتخابات فدراسیون دوچرخه سواری 
گفت: دوچرخه سواری که روال خودش را انجام می دهد و امیدواریم 
در تاریخی کــه تعیین می شــود، انتخابات را برگــزار کنیم. در 
ژیمناستیک هم شرایط خاصی به وجود آمد که ۲ جلسه هم تا الان 
برگزار کرده ایم و امیدوارم در این هفته بتوانیم مشکلات و برخی از 
کارشکنی هایی که صورت می گیرد را برطرف کرده و انتخابات را 
برگزار کنیم. آنچه مسلم است و فدراسیون جهانی هم بر آن تاکید 

دارد، برگزاری انتخابات با رعایت اساسنامه است.

سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: هدف از حضور در 
تورنمنت دوستانه ۶ جانبه فوتسال تایلند این است که 
نقاط ضعف و قوت تیم را پیدا کنیم. وحید شمسایی 
در نشست خبری پیش از بازی ایران با فنلاند اظهار داشت: در شروع 
صحبت ها خوشحالم که هم بازی دوران قدیم خود را اینجا می بینم 
که به عنوان سرمربی تیم ملی فوتســال ویتنام در این تورنمنت 
حضور دارد. تمرینات مان را به مدت ۱۵ روز شروع کرده ایم و خود 
را برای حضور در تورنمنت اصلی که جام ملت های فوتسال آسیا 
کویت ۲۰۲۲ است، آماده می کنیم. وی افزود: قصد از حضور در این 
تورنمنت دوستانه این است که نقاط ضعف و قوت تیم را پیدا کنیم و 
بتوانیم آنچه که هدف و خواسته مان در مسابقات جام ملت های آسیا 
است، به آن برسیم. سرمربی تیم ملی فوتسال درباره دیدار با تیم ملی 
فوتسال فنلاند تاکید کرد: با احترام به همه تیم های حاضر، تیم ما 
نسبت به مسابقات جام جهانی گذشته با تغییرات زیادی همراه بوده 
و با نسل جدید و بازیکنان جوان در این تورنمنت حاضر شده ایم. 
می دانیم بازی مقابل فنلاند، بازی فیزیکی خواهد بود و همانطور که 
در ابتدا گفتم هدف ما از حضور در این تورنمنت، آماده سازی بهتر 
تیم برای جام ملت های آسیاست. شمسایی همچنین در مورد تیم 
ویتنام نیز گفت: ویتنام با مربی و کادر فنی جدید خود یکی از حریفان 
سرسخت ما در مسابقات آسیایی است. وی در پایان عنوان کرد: با 
شرکت در این تورنمنت می خواهیم که به شاکله اصلی تیم برسیم و 
حضوری پرقدرت در جام ملتهای فوتسال آسیا ۲۰۲۲ داشته باشیم.

تورنمنت دوستانه تایلند با حضور تیم های ایران، فنلاند، تایلند، 
مراکش، موزامبیک و ویتنام از ۲۰ تا ۲۵ شهریور ماه سال جاری 

برگزار می شود.

به گزارش »کرمان نو« به نقل از روابط عمومی هیات 
تکواندو استان کرمان، به پیشنهاد میثم پاریزی 
مدیرکل ورزش و جوانان اســتان کرمان و طی 
ابلاغی از سوی هادی ساعی رئیس فدراسیون تکواندو جمهوری 
اسلامی ایران، سلمان خواجه حسنی به عنوان سرپرست هیات 
تکواندو استان کرمان معرفی شد. خواجه حسنی از ورزشکاران 
با سابقه و قهرمانان ملی تیم تکواندو جمهوری اسلامی بوده است 
که در میادین بین المللی موفق به کسب چندین مدال رنگارنگ و 
عنوان قهرمانی شده است. از دیگر سوابق خواجه حسنی می توان 
به سرپرستی تیم تکواندوی صنعت مس کرمان در رقابت های لیگ 
برتر تکواندو، دبیری هیات تکواندو استان کرمان و سابقه چندین 
سال پوشیدن لباس تیم ملی و کسب مدال های رنگارنگ ملی و 
بین المللی برای تکواندوی کرمان و کسب نشان طلای رقابت های 

باشگاه های جهان در کشور آلمان اشاره کرد.

شمسایی: در تورنمنت
 دوستانه نقاط ضعف و قوت تیم 

را شناسایی می کنیم

خواجه حسنی، سرپرست هیات 
تکواندو استان کرمان شد
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کاغذ ورزش
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بعد از وفات عبدالله، پدر بزرگ پیامبر5 
حرف  تکرار   - نبی   ادریس  پدر   -
دوازدهم - كلمه شگفتی - سنگین، 
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گشنه  مقابل  سیرتها،  پیاز،  بدبوی 
يافتن10  گشايش   - فرنگی  آب   -
 39 باعدداتمی  ازعناصرشیمیایی   -
و جهت،  وجه   - از جان گذشته11   -
از  تنفسی،  لوله   - عوض  در  درباره، 
و گلو،  تنفسی،حلقوم  دستگاه  اجزای 
نام   - سلمان  سعد  مسعود  زندان 
حرف   - آذربایجانی12  نام  ترکی، 
فاصله، خمیدگی كاغذ، لنگه بار - شهر 
مذهبی، من تبریزی - آوانس دادن، 
نشین،  بالا  عضو   - رساندن  منفعت 
شمای   - مکزیک  پایتخت   - راز13 
بیگانه، ضمیر انگلیسی14 - ریشه - 
نرم   چرم   - تن15   ، بدن   - آسانتر 
لباس گشاد - مخترع سینما سه   -

ی بعد

عمودی
1 - نشانه، علامت باقی مانده از چیزی 
زندگی   - داشتن2  پنهان   - زغال   -
سلیمان  زمان  معروف  مورخ   - كن 
 - ستور  پوشاك   - بزرگتر3   - نبی 
را  همه  ریا  با  که  است  آدم  از  کنایه 
اغفال میکند - صندلی سوارکاری4 - 
همچون   - جهان  امپراتوری  نخستین 
درس  گذشتگان،  مطالعه   - مرواريد 
پیشینیان5  سرگذشت  آموز،  عبرت 
هلندی  سرمربی   - - کوچک  - گونه 
پرست،  آتش   - استرالیا6  ملی  تیم 
پیرو زرتشت - علم، ریاست، پرچم - 
صدای افسوس7 - واحد پول سورینام 
- مراسم سوگواری - ساده تر، آسان 
تر8 - هزارو صدو یازده - مخفف شاه 
- خدای دریای یونان9 - لوبیای هندی 

- پیدا كردن10 - قسمتی از گوش - 
می  دریا  وارد  رودخانه  آب  محلی که 
شود، مذهب و دین، جای ریزش آب 
 - بینی  اب   -  11 جادوگری  سنگ   -
مكان،   - ستودن  هم  با  وصف كردن، 

مرغ می رود، رختخواب12 - از اجزای 
اتومبیل  چرخ  روی  پوشش  دوچرخه، 
ترش  مرد  پاشنه،   - زدودن  از  امر   -
هر  برگزیده  صورت،  عضو   - روی13 
چیز - زراعت، قد و قامت - رستگاری 

کشور  در  ایالتی   - پت14  همبازی   -
پرسپولیس  اسبق  بازیکن   - آلبانی 
کارمندی،  عدد  ماه،  عدد  آخر،  نت   -
تایید ایتالیایی15 - مخترع لگاریتم - 

سیستان قدیم  نام  ظهر،  هنگام 
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خبرخبر

معاون ســتاد احیای امر به معروف و نهی از 
منکر گفت: تقویت و حمایت از رویکردها و 
مواضع خوب دولت را یکی از وظایف ستاد امر 
به معروف و نهی از منکر می دانیم، اما در این 
حوزه با هیچ مقام و مسئولی اهل مسامحه و 

معامله نیستیم.
به گزارش همشــهری آنلایــن، حمیدرضا 
صادق زاده افزود: وزیر میــراث فرهنگی و 
گردشــگری به عنوان رئیس شورای امر به 
معروف و نهی از منکــر وزارتخانه طبق مواد 
۱۰، ۱۸و ۲۱ قانون حمایت از آمران به معروف 
و ناهیان از منکر موظف است علاوه بر ترویج 
فرهنگ فریضتین، دبیر و جانشین شورای 
امر به معروف و نهی از منکر دستگاه خود را 
پیشنهاد دهد و در صورت تایید برنامه های 
دبیر توسط ستاد سپس جلسات شورا تشکیل 
شود. او گفت: تاکنون از وزارت گردشگری 
فردی به عنوان دبیر و جانشین شورای امر 
به معروف و نهی از منکــر وزارتخانه معرفی 
نشده است. صادق زاده با اشاره به مواد ۹ و 3۸ 
دستورالعمل اجرایی قانون حمایت از آمران به 
معروف و ناهیان از منکر تاکید کرد: دستگاه ها 
موظفند گزارش واقعی و دــارای خروجی 
عملکرد خود در خصوص امر به معروف و نهی 
از منکر را به ستاد امر به معروف و نهی از منکر 
ارائه دهند که متاسفانه علی رغم مکاتبات و 
رایزنی های مختلف هنوز گزارشی از وزارت 

گردشگری به دست ما نرسیده است.
او گفت: بعد از تذکر رئیس جمهور در جلسه 
هیات دولت بــه وزیر گردشــگری، ظاهرا 
جلسه ای به  عنوان امر به معروف بدون معرفی 
دبیر جدید برگزار شــده و به نظر می رسد 
بیشتر جنبه تشریفاتی داشته و هیچ خبر و 

گزارشی به ستاد داده نشده است.
وی تشکیل شــورای صوری را فاقد وجاهت 
قانونی و همچنیــن مصداق اتــلاف وقت 
برشــمرد و تأکید کــرد: درخواســت ما از 
مســئولان، جدیت در کار با خروجی های 

مشخص است.
این مسئول هشدار داد: اگر وزارت گردشگری 
بخواهد به این رویه قانون گریزی و استنکاف 
ادامه دهد با توجه به مطالبات مردمی از طرق 

قانونی دیگر اقدام می کنیم.

نماینده مجلس: فرم 
روابط دولت و مجلس 

مانع استیضاح است
نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در 
مجلس می گوید: اســامی ۹ نماینده ای 
که بیانیه مجلس در قدردانی از اقدامات 
دولت را امضا نکردند در جلســه هیات 
دولت قرائت و گفته شده که چرا این ۹ نفر 

حاضر به قدردانی از دولت نشدند؟
بــه گفتــه ی اعتمــاد آنلایــن، احمد 
علیرضابیگــی درباره اســتیضاح وزرای 
دولت ســید ابراهیم رییسی در مجلس 
یازدهم گفت: فرم روابط دولت و مجلس 
در شــرایط فعلی ابدا به شــکلی نیست 
کــه مجلس وزیــری را اســتیضاح کند 
چرا که هم مجلس هنوز زیر ســایه نامه 
نمایندگان با ۲۵۰ امضا بــرای دعوت از 
آقای رییســی برای حضور در انتخابات 
ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ قرار دارد و 
هم این که توافق بین دولت مجلس درباره 
اســتیضاح وزرا صورت گرفته اســت که 
مانع از استیضاح می شود. او افزود: آقای 
رییسی زمانی که در قوه قضاییه بودند و 
هنوز بحث این بود که به انتخابات ریاست 
جمهوری سال ۱۴۰۰ ورود پیدا کنند با 
یک پدیده عجیب از جانب مجلس رو به رو 
شــدند و آن هم این بود که ۲۵۰ نفر از 
نمایندگان مجلس در نامه ای از ایشــان 
دعوت و درخواست کردند که به انتخابات 
ریاســت جمهوری ورود کنند و از بقیه 
کاندیداها نیز خواستند انصراف دهند تا 
آقای رییسی بتوانند آرای قابل توجهی به 
دست بیاورند، چنین فضا و اقداماتی هنوز 

سایه اش بر سر مجلس است.
علیرضابیگی همچنین با اشاره به بیانیه 
مجلس یازدهم دــر قدردانی از اقدامات 
دولت دــر هفته دولــت و امضای ۲۸۱ 
نماینده مجلــس گفــت:۲۸۱ نماینده 
مجلس اخیرا در بیانیه ای به مناســبت 
هفته دولت از خدمات دولت آقای رییسی 
تجلیل کردند، وقتی چنین رفتارهایی از 
مجلس در قبال دولت ســر می زند نباید 
منتظر هیچ اســتیضاحی باشید چرا که 
جریــان غالب مجلس، بــا دولت در فرم 

روابط دیگری قرار دارد.
او خاطر نشــان کــرد: از ۲۹۰ نماینده 
مجلــس ، ۹ نماینده این بیانیــه را امضا 
نکردند یعنی با بررسی اقدامات یک ساله 
دولت تنها ۹ نماینده مردم در این بیانیه 
قدردانی نکردند و نام این ۹ نفر در جلسه 
هیات وزیــران مطــرح و خوانده و گفته 
شده که چرا این ۹ نفر حاضر به قدردانی 

نشدند.

رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی گفت: عده ای در 
صدد هستند و فشار می آورند که مجدد در مسیر دو نرخی شدن قیمت 

ارز قرار بگیریم که باید در مقابل آن ایستاد.
به گزارش فارس، حجت الاسلام نصرالله پژمانفر، با اشاره به فرمایشات 
رهبر معظم انقلاب در حوزه تولید و تأکید ایشان بر توجه به این حوزه، 
گفت: ما برای پیشرفت در حوزه تولید باید مشکلات موجود در حوزه 

زیرساخت های قانونی و اجرایی را برطرف کنیم.
او افزود: یکی از مشکلات در حوزه تولید، بحث تسهیلات است، علت 
این است که بانک ها بیشترین نقش را در به هم ریختگی در حوزه 
تولید دارند. رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس اظهار داشت: بانک ها با 
مقاومتی که در مقابل اعطای تسهیلات به حوزه تولید دارند، بیشترین 

نقش را در ایجاد موانع بر سر راه تولید ایفا می کنند.
حجت الاسلام پژمانفر خاطرنشان کرد: یکی دیگر از مشکلات در حوزه 
تولید، تصمیمات لحظه ای مسئولان در بخش ها و قوای مختلف است، 
به عنوان مثال کالایی در کشور تولید می شود، اما در حین تولید این 
کالا، دستور واردات همان محصول نیز صادر می شود و با صدور چنین 

دستوراتی تولید کشور آسیب می بیند.
او در ادامه با اشاره به حذف ارز ترجیحی در کشور گفت: حذف ارز 
ترجیحی و تک نرخی شدن ارز کار بسیار مهمی بود که در کشور 
انجام شد، اما در این مسیر کارهای زیاد دیگری نیز وجود دارد که 

باید انجام شود.
رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس ادامه داد: واقعی شدن نرخ ارز اقدام 
مهم دیگری است که در ادامه مسیر تک نرخی شدن باید انجام شود، 

واقعیت این است که قیمت ارز در کشور ما هنوز واقعی نشده است.
حجت الاسلام پژمانفر خاطرنشان کرد: درست است که امروز ارز در 
کشور تک نرخی شده، اما عده ای در صدد هستند و فشار می آورند 
که ما مجدد در مسیر دو نرخی شدن نرخ ارز قرار بگیریم که باید در 

مقابل آن ایستاد.

فشار عده ای برای بازگشت
 به ارز دو نرخی

ماجرای تذکر رئیسی 
به ضرغامی در هیئت 

دولت

امام جمعه قم گفت: انتظار مردم از رییس جمهور این است که به 
وزیر ورزش تذکر دهد که از ناهنجاری ورود زنان به ورزشگاه ها 

جلوگیری کنند.
به گزارش همشهری آنلاین، سید محمد سعیدی بیان داشت:ضمن 
تشکر از دولت بر اساس اصل امر به معروف و نهی از منکر انتظار 
مردم از رئیس جمهور این است که به وزیر ورزش تذکر دهد که از 

ناهنجاری ورود زنان به ورزشگاه ها جلوگیری کنند.
او افزود: باید از ورود تماشاگران که صحنه های ناهنجاری در 
ورزشگاه ها دارد جلوگیری شود و این انتظار هم وجود دارد که 
دولت برای جامعه تولید شادی حلال کند و این امر ضروری است و 

متدینین از این وضع گله دارند.

امام جمعه قم: رئیس جمهور جلوی 
ورود زنان را به ورزشگاه بگیرد

یادـگار امام گفـت: مؤسسـه تنظیم و نشـر آثـار امام 
خمینی)س( دـر چهارچوب مصالـح کلان جمهوری 
اسـلامی حرکـت می کنـد. چـون بزرگتریـن میراث 
امام »جمهـوری اسـلامی« اسـت و بـه هیـچ عنوان 
خدـای ناکردـه از مؤسسـه رفتـاری کـه بـه تقابل یا 
تضعیـف ارزش ها و ارکان جمهوری اسـلامی منتهی 
شـود، دیده نشـده و نباید از هیـچ کدـام کارهای آن 

بـوی ایـن مطلب استشـمام شـود.
به گـزارش جمـاران، حجـت الاسـلام و المسـلمین 
سـید حسـن خمینـی دـر مراسـم سـی و چهارمین 
سـالگرد تأسـیس مؤسسـه تنظیـم و نشـر آثـار امام 
خمینی)س( گفت: بی تردید همـه هویت جمهوری 
اسـلامی وابسـته به امام اسـت. البته این امر روشـن 
و واضحـی اسـت امـا اگر هـم کسـی دـر آن تردید و 
یا بنـای شـبهه هم داشـت، فرمایشـات جامـع رهبر 
معظـم انقـلاب دـر مراسـم امسـال سـالگرد امـام از 
تعابیـر کامل و پـر معنایـی برخوردـار بود کـه امام را 

جـان و روح جامعـه اسـلامی معرفـی کردند.
جمهوری اسلامی حکومتی برآمده 

از یک اراده ملی است
یادـگار امـام افـزود: جمهـوری اسـلامی حکومتـی 
برآمدـه از یـک ارادـه ملی اسـت؛ یـک ارادـه بزرگ 
کـه چهـل و چنـد سـال پیـش بـه وقـوع پیوسـت و 
بی تردیـد هیچ انقلابـی در تاریـخ جهان ایـن مقدار 
حرکت و حمایت قاطبـه یک ملت را همـراه خودش 
نداشته اسـت. از نخسـتین روزهایی که انقلاب شکل 
گرفته تا آسـتانه پیروزی و بعد در طـول دوره حیات 
خودش، به گونه ای از همراهی اقشـار مختلف مردم 
اسـتفاده کرده که اگر کسـی آن را انـکار کند گویی 

چشـمه خورشـید را در صبـح منکر می شـود.
ولی ۹۸ درصد مردم ما به این انقلاب رأی 

»آری« دادند
او تأکیـد کـرد: بـی تردید یکـی از ابعـاد انقـلاب این 
اسـت که رهبر ایـن انقـلاب یک مرجـع تقلیـد بود، 
توده هـای دیندار جامعه وارد شـده بودنـد و انقلاب 
طبقاتی نبود؛ یعنی بـه همان اندازه که در کشـاورز و 
روستایی و کارگر حامی داشـت، در بازاری و کارمند 
و دانشـگاهی نیـز حامـی داشـت. انقلاب هـای دنیا 
بیشـتر بـه کودتا، شـورش یـا نهایتـا جنبش شـبیه 
هسـتند، ولی ۹۸ درصد مردم ما به ایـن انقلاب رأی 
»آری« دادند. اما هر اتفاقی بعد از چهل و چند سـال 

توسـط افرادی مـورد تردید واقـع می شـود و به آنجا 
رسـید که عده ای بـه انکار اصـل انقـلاب پرداختند.

امام از محبوب ترین رهبران تاریخ است
سـید حسـن خمینـی اظهـار داشـت: امری کـه در 
روزگار مـا بدیهـی اسـت، وقتـی به جلـو مـی رود به 
یـک بـاره می بینیـد کـه قلب شـده اسـت. بعـد هم 
شـبهه ای را باقـی می گذارند و کسـانی هم بـه انگیزه 
هـای دیگری دـر ایـن شـبهه می کننـد. انقـلاب ما 
فقـط مردمی ترین انقلاب قرن نیسـت، بلکه مردمی 
ترین انقـلاب تاریخ اسـت؛ امـام فقط محبـوب ترین 
رهبـر قـرن نیسـت، از محبوب تریـن رهبـران تاریخ 
اسـت. اما ببینیـد امـری به ایـن وضـوح  هم امـروزه 
مورد تردید واقع می شـود و  یک عده هم خوششـان 
می آیـد و ایـن تردیدهـا را به دـروغ تأیید مـی کنند.

او افزود: امـام نقل کرده کـه یک بار یک شـیعه و غیر 
شـیعه با هم بحث می کردنـد و طرف مـی گوید چه 
قدر می گویید کربلا کربلا؟ شـیعه پاسـخ دادـه بود، 
مـا از غدیـر یـاد گرفته ایـم. دیدیـم نگفتیـم و منکر 
شـدید؛ حالا می گوییـم تا لااقـل اصلـش را فراموش 
نکنیـد. حداقـل فایده تکـرار و بسـامد یک پیـام این 
اسـت که انـکار آن را دـر روزگاران بعدی مشـکل می 
کنـد. تکـرارش از این جهـت مُهمـل نیسـت. اولا به 
خاطر پاسداشـت حقیقـت، دوما به خاطـر دینی که 
به گذشـتگان داریم و سـوما آثـاری که دـر آیندگان 

دارد، بایـد گفت و تکـرار کرد.
امروز فضای مجازی واقعیت است؛

 تقابل با آن آب در هاون کوبیدن است
یادـگار امـام گفـت: امـروز فضـای مجـازی واقعیتی 
اسـت و تقابل بـا آن هم آب دـر هاون کوبیدن اسـت. 
اما ایـن هم مثـل هر بسـتری دیگر اسـت کـه در آن 
می شـود دروغ گفـت؛ دروغ هایـی که  بزرگ اسـت 
ولی ممکن اسـت کسـی آن را بـاور کند و بـر آن پایه 

و اساسـی را قـرار دهد.
وی یادـآور شـد: فلسـفه تأسـیس مؤسسـه از ابتدـا 
برای جلوگیـری از تحریف سـخنان امـام بوده؛ یکی 
از راه هـای تحریف همین قلـب واقعیت هایی اسـت 
که شـرایط را عوض می کنـد. آنقدر دروغ هـای بیّن 
می گوینـد کـه، مطابـق آن افرادی می گویند شـاید 
درسـت بودـه؛ ابتدـا هم با شـایدها شـروع می شـود 
و یواش یـواش در مسـأله ای که آدم فکر مـی کند از 
این روشـن تر نمی شـود، شـبهه می کننـد. از قدیم 
بوده که گفتنـد علـی)ع( مگر نمـاز هـم می خواند و 

تا امـروز هم هسـت.
بزرگترین میراث امام

 »جمهوری اسلامی« است
یادگار امام اظهار داشـت: یکـی از بزرگترین وظایف 
مؤسسـه این اسـت که فراجناحی عمل کنـد. همان 
اندـازه کـه امـام متعلـق بـه همـه مردـم ایـران بود، 
مؤسسـه هم باید متعلـق به همـه مردم ایران باشـد. 
همان گونـه کـه همه زیـر چتر امـام بودند، مؤسسـه 
هم بایـد دـر خدمت همـه باشـد. البتـه ایـن هزینه 
دـارد؛ به خاطـر اینکـه وقتی شـما تریبـون را باز می 
کنید، هـر گـروه می گویـد دیگری نباشـد. اگـر این 
وظیفـه را پذیرفته ایـد کوله بارتـان را آمادـه کنید و 
مرعوب هیچ کس نشـوید. مجموعه مؤسسـه مربوط 
به امـام و امام متعلـق به همه اسـت؛ هرکسـی که به 
امام معتقد اسـت در مجموعه مؤسسـه جا دـارد و به 
همیـن جهت جایـگاه یک گـروه و دو گروه نیسـت و 

چیـزی کـه صحیـح می دانـد را می گوید.
او تأکیـد کـرد: مؤسسـه تنظیـم و نشـر آثـار امـام 
خمینی)س( دـر چهارچوب مصالـح کلان جمهوری 
اسـلامی حرکـت می کنـد. چـون بزرگتریـن میراث 
امام »جمهـوری اسـلامی« اسـت و بـه هیـچ عنوان 
خدـای ناکردـه از مؤسسـه رفتـاری کـه بـه تقابل یا 

تضعیـف ارزش ها و ارکان جمهوری اسـلامی منتهی 
شـود، دیده نشـده و نباید از هیـچ کدـام کارهای آن 

بـوی ایـن مطلب استشـمام شـود.
بخش های زیادی از اسناد ما بسته بوده و بنا 

داریم در آینده اسناد را باز کنیم
سـید حسـن خمینی گفت: دومین مسـأله در مورد 
مؤسسـه چیـزی اسـت کـه تحـت عنـوان »جهـاد 
تبییـن« مطـرح مـی شـود. مـا نبایـد بنشـینیم که 
دشـمنان امـام هـر روز موضوعـی بـرای ما درسـت 
کنند و مـا به دنبال جـواب راه بیفتیـم؛ فضای جدال 
فرهنگـی و بحث را مـا باید تعییـن کنیم. دـر اثر این 
رفتارهای آنان بـه راحتی جای قربانـی و جلاد عوض 
مـی شـود. پرونده هـای بسـته ای کـه دـر جمهوری 
اسلامی اسـت و بخشـی از آن در اختیار ما است، باید 
به عنوان یـک عنصـر مبیّن دـر این فضا دـر معرض 
عموم قـرار بگیـرد. طبیعتـا یکـی از بخش هـای آن 
انتشـار اسـناد اسـت. بخش های زیادـی از اسـناد ما 
بسـته بوده و ان شـاء الله بنا داریم در آینده اسـناد را 
باز کنیم. این اسـناد باز شـده خیلی از نقدها را پاسـخ 
می دهـد. بـه صـورت گزینشـی هـم بـاز نمی کنیم. 
دوره های زمانی پیش رفته و مؤسسـه باید به سـمت 

بـاز کردـن اسـناد خودش پیـش برود.

سیدحسن خمینی: بنا داریم اسناد را باز کنیم
این اسناد خیلی از نقدها را پاسخ می دهد

ران
جما

س: 
عک

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهای 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهاي  و  ثبتی  تکلیف وضعیت 

موضوع  دوم  هیات   140160319008000356 شماره  راي  برابر 
فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نسترن محمودی زرندی فرزند 
محمد به شماره شناسنامه 2981011944 صادره از کرمان در یک 
 113.35 مساحت  به  مسکونی  طبقات  بر  مشتمل  مغازه  باب 
به  13کرمان  بخش  در  واقع  اصلی   2389 پلاک  از  مترمربع 
از  خریداری  ابوذر  خیابان  نبش  ولی  پوریا  خیابان  زرند  آدرس 
است  گردیده  محرز  زرندی  سلطانی  حسن  آقای  رسمی  مالک 
روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  شود  می  آگهی 
تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار 
اداره تسلیم و  پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
14۰1/۰6/۰5 انتشار نوبت اول:  تاریخ 
14۰1/۰6/2۰ انتشار نوبت دوم:  تاریخ 
اسناد و املاك نيا- رئيس ثبت  حسين توحيدي 
136۸۸۸۸ آگهی:  شناسه 

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهای 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهاي  و  ثبتی  تکلیف وضعیت 

موضوع  دوم  هیات   140160319008000858 شماره  راي  برابر 
فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات 
آبادی  ملک  پور  جلالی  رسول  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
یک  در  زرند  از  صادره   8 شناسنامه  شماره  به  حسین  فرزند 
اصلی   2286 پلاک  از  مترمربع   617.75 مساحت  به  خانه  باب 
سجاد  امام  شهرک  آدرس  به  کرمان   13 بخش  زرند  در  واقع 
محرز  شیخی  ده  ابولی  علی  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری 
به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است  گردیده 
به  نسبت  اشخاص  در صورتی که  آگهی می شود  روز   15 فاصله 
توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه  از  اداره تسلیم و  پس  این  به 
قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم  تاریخ  از 
تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

14۰1/6/2۰ انتشار نوبت اول:  تاریخ 
انتشار نوبت دوم: 14۰1/۰7/۰4 تاریخ 
اسناد و املاك نيا- رئيس ثبت  حسين توحيدي 
1377736 آگهی:  شناسه 

آگهی فقدان سند مالکیت
احمدی   نورعلی  آقای  اینکه  به  نظر 
 926 شناسنامه  شماره  به  چراغ  فرزند 
از  صادره   3160446417 ملی  و شماره 
بر  مشتمل  خانه  باب  یک  ششدانگ  مالک  کهنوج 
واقع  -اصلی   463 از  فرعی   19 پلاک  دارای  باغچه 
 46 4 بخش  در آهوان شهرستان قلعه گنج  ،قطعه 
کرمان که سند مالکیت آن ذیل ثبت 17359 صفحه 
569 دفتر 88 محلی به شماره چاپی 034439 سال 
85 سری الف صادر و تسلیم گردیده ،ضمن تسلیم 
دو برگ استشهادیه محلی تصدیق امضاءشده اعلام 
و  شده  مفقود  فوق  پلاک  مالکیت  سند  که  نموده 
استناد  با  ،لذا  است  نموده  المثنی  سند  درخواست 
120 آیین نامه قانون ثبت  تبصره یک اصلاحی ماده 
چنانچه کسی  تا  شود  می  آگهی  نوبت  یک  مراتب 
یا  الذکر  فوق  ملک  به  نسبت  معامله  انجام  مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده 
شهرستان  ثبت  اداره  به  آگهی  انتشار  تاریخ  از  روز 
اصل  ارائه  ضمن  را  خود  اعتراض  و  مراجعه  کهنوج 
والا پس  نماید  یا سند معامله تسلیم  مالکیت  سند 
از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

اقدام خواهد گردید .

. علی رحمانی خالص 

رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج .
از طرف هوشنگ سالاری .م الف:649

آگهی فقدان سند مالکیت
احمدی   نورعلی  آقای  اینکه  به  نظر 
 926 شناسنامه  شماره  به  چراغ  فرزند 
صادره   3160446417 ملی  شماره  و 
مرکباتی  باغ  قطعه  یک  ششدانگ  مالک  کهنوج  از 
 25 پلاک  دارای  پمپ  موتور  بر  مشتمل  ونخیلاتی 
فرعی از 496 -اصلی واقع در شهر قلعه گنج  ،قطعه 
ثبت  ذیل  آن  مالکیت  سند  46 کرمان که  بخش   4
تسلیم  و  صادر  محلی   11 دفتر   422 صفحه   1687
محلی  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  ،ضمن  گردیده 
مالکیت  سند  که  نموده  اعلام  امضاءشده  تصدیق 
المثنی  سند  درخواست  و  شده  مفقود  فوق  پلاک 
نموده است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی ماده 
آگهی  نوبت  یک  مراتب  ثبت  قانون  نامه  آیین   120
معامله  انجام  مدعی  کسی  چنانچه  تا  شود  می 
مالکیت  سند  وجود  یا  الذکر  فوق  ملک  به  نسبت 
نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار 
و  مراجعه  کهنوج  شهرستان  ثبت  اداره  به  آگهی 
یا  مالکیت  سند  اصل  ارائه  ضمن  را  خود  اعتراض 
مذکور  مدت  از  پس  والا  نماید  تسلیم  معامله  سند 
خواهد  اقدام  المثنی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت 

گردید .

خالص رحمانی  علی 
واملاک کهنوج اسناد  ثبت  رئیس 
از طرف هوشنگ سالاری .م الف:65۰

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهای 

تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد سند رسمی اراضی و ساختمانهاي  و  ثبتی  تکلیف وضعیت 

برابر راي شماره 140160319008000884 هیات دوم موضوع قانون 
سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
تصرفات  زرند  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
فرزند  زرندی  میرزائی  مهدی  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
به  باب خانه  در یک  زرند  از  792 صادره  بشماره شناسنامه  مجید 
مساحت 181.55 مترمربع مفروز و مجزی شده  از پلاک 10 فرعی 
خیابان  زرند  آدرس  به  13کرمان  بخش  در  واقع  اصلی   2389 از 
زرندی  چراغی  مهدی  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  شهریور   17
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است  گردیده  محرز 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
تاریخ  از  ماه  یک  رسید، ظرف مدت  اخذ  از  و  پس  تسلیم  اداره 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

14۰1/۰6/۰5 انتشار نوبت اول:  تاریخ 
14۰1/۰6/2۰ انتشار نوبت دوم:  تاریخ 
اسناد و املاك نيا- رئيس ثبت  حسين توحيدي 
136۸93۸ آگهی:  شناسه 

آگهی موضوع ماده  3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد  سند رسمی

در اجرای مواد مذکور بدینوسیله املاکی که برابر آراء هیأتهای  حل اختلاف موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی گلباف که ادامه عملیات ثبتی آنها مطابق قانون مذکور تجویز گردیده است به 
ترتیب شماره پلاک وبخش و محل وقوع ملک و مشخصات مالک واقع در بخش 27 کرمان 

بشرح ذیل:
به شناسه  نمايندگي وزارت آموزش و پرورش  به  ايران  1-متقاضي  دولت جمهوري اسلامي 
14000290195  در ششدانگ ساختمان پژوهش سرا  به  مساحت  2352/60 مترمربع پلاك 12 
فرعي از88- اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 88-اصلي واقع در بخش 27 کرمان گلباف 
خیابان شهید رجائی خیابان شهید باهنر پژوهش سرا خريداري از مالك رسمي آقاي حسين 

اسدي گوكي
2-متقاضي دولت جمهوري اسلامي به نمايندگي وزارت آموزش و پرورش به شناسه 14000290195 
در ششدانگ یک باب مدرسه  به مساحت 2535 متر مربع پلاک 25 فرعی از 345 -اصلي 
مفروز و مجزي شده از پلاك 345-اصلي واقع در بخش 27 کرمان گلباف خیابان شهید بهشتی 

دبیرستان حضرت معصومه  خريداري از مالك رسمي اداره آموزش  و پرورش گلباف
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
تاريخ  از  توانند  باشند مي  داشته  اعتراضي  مالكيت متقاضي  به صدور سند  اشخاص نسبت 
انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، 
ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.
بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.

14۰1/۰6/2۰ انتشار نوبت اول:  تاريخ 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/۰7/۰4 
اداره ثبت اسناد و املاک گلباف محمد مقصودی- رئیس 
137947۸ آگهی:  شناسه 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک 

جیرفت

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر 

عنبرآباد
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
قانون  موضوع  اول  هیات   -1401/04/22-140160319014001854
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مالکانه  تصرفات  جیرفت   ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
به  نجاتعلی   فرزند  روش   نجمه گوبان  خانم  متقاضی  بلامعارض 
شماره شناسنامه 3020214335 صادره از جیرفت در ششدانگ یک 
از 9- اصلی  به مساحت 200 متر مربع پلاک - فرعی  باب خانه  
مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 9 -اصلی قطعه یک واقع در 
اراضی جنگل آباد جیرفت بخش 45 کرمان خریداری از مالک رسمی 
آقای جان محمد سالاری  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 280

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 140160319091000641 -1401/03/23 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات 
سنگ کوشکمور  قلعه  بهداشت  خانه  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
ششدانگ ساختمان اداری به مساحت 629 مترمربع پلاک - فرعی 
اصلی قطعه  از پلاک 380-  و مجزی شده  مفروز  اصلی  از380- 
 34 بخش  سنگ کوشکمور  قلعه  روستای  عنبرآباد  در  واقع  سه  
کرمان خریداری از مالک رسمی آقای تاج محمد دادشاهی  محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   15
تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته  سند مالکیت متقاضی 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  دو  به مدت  آگهی  اولین  انتشار 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی 
اعتراض طبق  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  است در صورت 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:14۰1/۰6/۰6 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰1/۰6/2۰

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول:14۰1/۰6/۰6
 تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰1/۰6/2۰ 

ی 
م آب

ن ک
حرا

ب

یم
یر

بگ
ی 

جد
را 



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

 یکشــنبه 20 شــهریور مــاه 1401     ســال پنجــم    شــماره پیاپــی 1315

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

با ثبت آمار ۴3 درصد در نیمه اول امسال

تحقق اشتغال کرمان از مدت مشابه 
پارسال پیشی گرفت

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان با اشاره به اینکه تا پایان ۶ ماه اول 
امسال تحقق اشتغال در استان به حدود ۴3 درصد رسیده است گفت: این میزان پارسال 
حدود 3۰ درصد بود و پیش بینی می شود بیش از ۶۰ هزار تعهد اشتغال امسال به طور 

کامل محقق شود.
 محمدرضا مصباح افزود: امسال تعهد اشتغال در استان کرمان چیزی حدود ۶۰ هزار 
و ۵۰۰ مورد است که تا پایان مرداد ماه حدود ۲۰ هزار فرصت شغلی ثبت سامانه رصد 

شده است.
او با اشاره به اینکه تعهد اشتغال بسیاری از دستگاه های اجرایی استان بیشتر در نیمه دوم 
سال است و سال های گذشته هم به این صورت بوده ادامه داد: عمده اشتغال یکسری از 
دستگاه های اجرایی مانند آموزش و پرورش در نیمه دوم محقق خواهد شد و نیروهایی 

که استخدام یا جذب کرده اند بعد از این تاریخ مشخص می شوند.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان افزود: برخی دستگاه ها هم اشتغالشان 
وام محور است که ابلاغ تسهیلات از ماه چهار به بعد شروع می شود و تا این تسهیلات 

جذب و منجر به اشتغال شوند زمان نیاز است.
او با بیان اینکه استان کرمان رتبه چهارم از نظر تعداد افراد وارد شده به سامانه رصد 
اشتغال را در کشور دارد تصریح کرد: با آزاد شدن تسهیلات سال ۱۴۰۱، بهره برداری از 
پروژه ها و راه افتادن مدارس، عدد اشتغال استان به میزانی که متعهد هستیم در پایان 

سال خواهد رسید

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: 3 دانش آموز کرمانی، رتبه 
اول جشنواره کشوری نوجوان خوارزمی را کسب کردند.

رضا رضایی گفت: دانش آموزان هلسا سنجری و آنیسا زنگی آبادی از 
آموزشگاه فرزانگان دوره اول آموزش و پرورش ناحیه دو کرمان در رشته 
زبان خارجی، رتبه اول جشنواره کشوری نوجوان خوارزمی را کسب 

کردند.
او افزود: همچنین دانش آموز امین ارشیا مومنی از آموزشگاه شهید 
دادبین آموزش و پرورش ناحیه دو کرمان در رشته زبان و ادبیات فارسی، 

رتبه اول این جشنواره را از آن خود کرد.
علاوه بر این 3 دانش آموز، ۱۵ دانش آموز دیگر از آموزش و پرورش استان 
کرمان ، حائز رتبه برتر در جشنواره نوجوان خوارزمی شدند که مراسم 
تجلیل از برگزیدگان از ۱3 تا ۱۷ شهریور ۱۴۰۱ در اصفهان با حضور وزیر 

آموزش و پرورش برگزار شد.

در پی برگزاری مسابقات جهت یابی قهرمانی کشور، کرمانی ها با کسب 
یک مقام سوم انفرادی و عضویت دو ورزشکار در تیم ملی، خوش 

درخشیدند.
چهارمین دوره مسابقات جهت یابی قهرمانی کشور طی دو روز با حضور ۱۱ 
تیم از سراسر کشور به میزبانی استان گیلان )شهر رضوانشهر( برگزار شد.
تیم استان کرمان با ترکیب سجاد فتح آبادی، امیر حسین عرب ناصری، 
ابوذر رجائی، ابوالفضل سعادت خواه، رضا صفر نژاد هشتادانی و سعید پیر 
مرادی به سرپرستی و مربیگری ناصر پور غلامحسینی در این رقابت ها 
حضور یافت. در پایان این رقابت ها، در بخش انفرادی ابوالفضل سعادت 
خواه بر سکوی سوم ایستاد. بدین ترتیب ابوالفضل سعادت خواه برای 
عضویت در تیم ملی انتخاب شد؛ همچنین سعید پیر مرادی دیگر کرمانی 
حاضر در رقابت ها نیز به واسطه عملکرد خوب برای حضور در مسابقات 

ترکیه به عضویت تیم ملی در آمد

به گزارش روابط عمومی اداره کل، معاون امور بازرگانی اداره کل 
صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان، در رابطه با این همایش اظهار 
داشت: اولین همایش توسعه صادرات غیر نفتی کشور با حضور معاون 
وزیر صنعت، معدن و تجارت، رییس سازمان توسعه و تجارت ایران و 
معاونین امور بازرگانی و توسعه و تجارت استان های کشور برگزار شد.

محسن مشایخی افزود: در این نشست یک روزه که در سالن همایشهای 
نمایشگاههای بین المللی تهران برگزار شد موضوعات مهمی از جمله 
رشد صادرات غیرنفتی کشور و افزایش رایزنان اقتصادی در بازارهای 

هدف صادراتی تا پایان سال مطرح و بررسی شد.
او بیان داشت: بهبود فضای کسب وکار برای رونق تولید و توسعه 
نمندسازی صادرکنندگان برای حضور قدرتمند در  صادرات و توا

بازارهای جهانی از جمله اهداف این همایش یک روزه بود.

 درخشش دانش آموزان کرمانی
در جشنواره خوارزمی

 درخشش ورزشکاران کرمانی
در مسابقات کشوری جهت یابی

 حضور معاون امور بازرگانی اداره کل صمت جنوب کرمان
در اولین همایش توسعه صادرات غیر نفتی کشور

عکس نوشت

به گفته مدیر کل امور اقتصاد و دارایی 
استان در ۵ ماه نخست امسال ۹هزار 
میلیارد تومان از درآمدهای استان وصول 
شده که حدود ۸هزار و ۹۰۰ میلیارد 

تومان آن از ناحیه مالیات بوده است.
 حمید سلطانی نژاد در جلسه کارگروه 
اشتغال و سرمایه گذاری استان کرمان، 
با تاکید بر رویه اشتباه استان مبنی بر 
فشار مالیاتی بر استان و مازاد ۵ هزار 
میلیاردی تومانی وصول مالیات در سال 
۱۴۰۰، گفت: رویه پیش رو منجر شد که 
برای سال ۱۴۰۱، میزان مالیات تکلیفی 
استان بیش از ۱۲۹ درصد افزایش یابد و 
از حدود ۱۰ هزار میلیارد تومان در سال 
۱۴۰۰ به ۲3 هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
برای سال ۱۴۰۱ برسد که با توجه به 
حجم بالای مالیات بریده شده برای استان 
ما نه تنها امسال مازاد مالیاتی نداریم بلکه 

برای وصول هم به مشکل می خوریم.
استاندار کرمان نیز در این جلسه با تاکید 
بر رویه غلط استان گفت: با توجه به بلایی 
که سر استان آمده ما امسال باید همت 
کنیم و پول دولت را وصول کنیم و دیگر 

مازادی نمی ماند.

پیکر مرزبان بسیجی شهید عارف رمشکی با 
حضور مردم شهید پرور و جمعی از مسئولان 
قلعه گنج در جنوب کرمان تشییع و سپس در 
زادگاهش روستای »ده بالا« رَمِشک از توابع 

این شهرستان به خاک سپرده شد.
قلعه گنجی  مرزبان  رمشکی  عارف  شهید 
در حین حراست و پاسداری از نوار مرزی 
هفته  چهارشنبه  عصر  سراوان  شهرستان 

گذشته حین ماموریت و بر اثر واژگونی خودرو 
به درجه رفیع شهادت نائل آمده است.

جانشین ناحیه مقاومت سپاه شهرستان قلعه 
گنج در حاشیه مراسم تشییع این شهید 
والامقام گفت: مرزبانان جمهوری اسلامی 
ایران، لحظه  به لحظه شبانه  روز در حال 
حراست از مرزهای کشور هستند تا مردم در 

امنیت کامل و بدون دغدغه زندگی کنند.

دوازدهمین کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
جنوب کرمان طی امسال با ریاست استاندار کرمان 
در جیرفت برگزار شد. مدیرکل صنعت، معدن و 
تجارت جنوب کرمان در حاشیه جلسه کارگروه 
تسهیل و رفع موانع تولید جنوب کرمان گفت: در 
این جلسه کارگروه، ۸ طرح بررسی و تعیین تکلیف 
شد. مسلم مروجی فرد افزود: 3 طرح صنعتی و 
معدنی که در رابطه با مسائل زیست محیطی به 
مشکل برخورد کرده بودند، با دستور استاندار، 
می توانند با ارائه طرح ارزیابی زیست محیطی به 

فعالیت خود ادامه دهند.
او در رابطه با طرح صنعتی و معدنی ساردوییه 
گفت: در این جلسه مصوب شد که شرکت توزیع 

برق جنوب کرمان، برق این واحد تامین نماید.

مروجی فرد اظهارداشت: با ریاست استاندار و در 
کارگروه رفع موانع تولید همچنین دو طرح در 
حوزه خدمات رفاهی و گردشگری و یک طرح در 
حوزه تسهیلات کشاورزی نیز تعیین تکلیف شدند.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان، 
تشکیل کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید جنوب 
کرمان را اقدامی موثر در جهت رفع مشکلات 
تولید داخل و  به  واحدهای تولیدی و کمک 
اشتغالزایی در این منطقه برشمرد و افزود: کارگروه 
تسهیل و رفع موانع تولید جنوب کرمان مستقل 
از شمال استان برگزار می شود که طی یک سال 
گذشته ۱۲ جلسه تشکیل داده که در این جلسات 
۵۷ طرح و موضوع مطرح و تعیین تکلیف شده 

است.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان از اختصاص 
۵۰میلیارد ریال برای تدوین و اجرایی شدن سند راهبردی توسعه گردشگری 

این استان در سفر رییس جمهور به کرمان خبر داد.
 فریدون فعالی اظهار کرد: »این سند در سطح ملی تدوین شده است و استان 
کرمان نیز در این راستا توانسته طرح مطالعاتی گردشگری این استان را تهیه 
کند که برای تدوین و اجرایی شدن آن نیازمند اعتبار بود که خوشبختانه این 

اعتبار در سفر ریاست جمهور به کرمان اختصاص یافت.«
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان به انجام 
مطالعات مربوط به شناسایی، مستندنگاری و ثبت در حوزه های آثار منقول 
و غیرمنقول، میراث ملموس و ناملموس استان اشاره کرد و افزود: »در این 

زمینه ۲۰میلیارد ریال در نظر گرفته شده است.«
او تجهیز و ساماندهی پایگاه های حفاظتی یگان حفاظت میراث فرهنگی 
استان کرمان را از اولویت های کاری اداره کل میراث فرهنگی برشمرد و 
گفت: »استان کرمان دارای ۷ اثر ثبت جهانی و ۷۸۰ اثر ثبت ملی و همچنین 
محوطه ها و سایت های باستان شناسی ارزشمندی است که از نظر پایگاه های 
حفاظتی و تجهیزات مرتبط به آنها و همچنین نیروی انسانی در حداقل 

وضعیت ممکن است.«
فعالی خاطرنشان کرد: »با توجه به اهمیت بالای آثار مذکور، نگهداری و 
حفاظت از آنها الزامات مختلف حفاظتی را می طلبد که خوشبختانه در سفر 

ریاست جمهور به کرمان ۵۰میلیارد ریال به این حوزه اختصاص یافت.«

 مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان با بیان این مطلب 
که اتوبوس های خالی به مرزهای عراق با ایران اعزام تا مسافرین را از آنجا به 
استان بیاورند، تصریح کرد: مردم با ما همکاری کنند و دستور ستاد مرکزی 
اربعین است که هیچ اتوبوسی حامل مسافر به سمت مرزهای عراق نباشد.

ربعین  ئرین ا احسان عراقی زاده، درباره آخرین وضعیت حمل و نقل زا
حسینی با توجه به بسته شدن مرزهای کشور گفت: دیروز هشت دستگاه 

اتوبوس زائرین اربعین از پلیس راه باغین برگشت داده شد.
طبق اعلام او، روز جمعه چهار دستگاه و شنبه نیز چهار دستگاه اتوبوس 
خالی به سمت مرزهای کشور برای بازگشت زائران کرمانی اعزام شده و از 
دیروز نیز تاکنون حدود هفت دستگاه اتوبوس مسافرین معطل شده در 

مرزها را به کرمان منتقل کرده اند.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان با بیان این مطلب 
که اتوبوس های خالی به مرز اعزام تا مسافرین را از آنجا به استان بیاورند، 
تصریح کرد: مردم با ما همکاری کنند و دستور ستاد مرکزی اربعین است 

که هیچ اتوبوسی حامل مسافر به سمت مرز نباشد.
طبق اعلام او، حدود ۵۶۰ دستگاه اتوبوس؛ تقریبا ۲۰ هزار زائر از ابتدای 
برنامه ریزی های برنامه اربعین حسینی تا روز ممنوعیت اعزام، از استان 

کرمان به مرزها منتقل کرده اند.
عراقی زاده درباره زائران پاکستانی نیز گفت: مرز فعلا برای زوار پاکستانی 

نیز بسته است و ما آنها را به قم و مشهد منتقل می کنیم.

جمع آوری سنبل آبی
 در تالاب انزلی

رشت- ایرنا- »علی سلاجقه« رییس 
سازمان حفاظت محیط زیست، عصر 
سه شنبه )۱۵ شهریور ۱۴۰۱( در سفر 
به استان گیلان از پروژه جمع آوری 

سنبل های آبی در تالاب انزلی بازدید 
و در نشست کمیته ملی احیای تالاب 

انزلی شرکت کرد.

بیشترین افزایش مالیات 
برای کرمان است

 پیکر شهید مرزبان بسیجی در قلعه گنج تشییع شد

تعیین تکلیف ۸ طرح در دوازدهمین
 کارگروه رفع موانع تولید جنوب کرمان

اختصاص ۵۰ میلیارد ریال برای اجرایی شدن سند 
راهبردی توسعه گردشگری استان کرمان

تلاش استان کرمان برای بازگشت زائران اربعین 
در مرز عراق

انتقاد مدیرکل اقتصاد و دارایی استان 
از روند مالیات گیری

خبر

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری 
رفسنجان با تاکید بر اینکه ۵ بوستان محله ای 
از سال گذشته تاکنون در دست احداث 
است،از آغاز عملیات عمرانی احداث چهار 
بوستان جدید در نقاط مختلف شهر خبر داد.  
سید علی پورباقری اظهار کرد: بوستان های 
خیابان های مصطفی خمینی ۴۵ در محله 
خواجو، حاشیه های فضای سبز خیابان امامت 
در شهرک یادگار امام و بلوار فرهنگ در شهرک 
فرهنگیان تا پایان سال احداث و به بهره برداری 
می رسند. او ارتقای کیفیت محیط شهری، توجه 
بیشتر به رفاه شهروندان و افزایش سرانه فضای 
سبز را از مهمترین اهداف احداث بوستان های 
محله ای عنوان کرد و گفت: بوستان خیابان 

مصطفی خمینی ۴۵ به مساحت دو هزار 
مترمربع و اعتبار یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
ریال و بوستان بلوار امام علی)ع( ۲۱ به مساحت 
۴ هزار مترمربع و اعتبار اولیه ۲۷ میلیارد ریال 
احداث می شوند. معاون شهرسازی و امور 
زیربنایی شهرداری رفسنجان همچنین از 
احداث فضای سبز حاشیه ای خیابان امامت در 
شهرک یادگار امام به مساحت ۲۰ هزار مترمربع 
و اعتبار ۲۵ میلیارد ریال خبر داد و گفت: حاشیه 
فضای سبز بلوار فرهنگ در شهرک فرهنگیان 
به مساحت ۷ هزار مترمربع و اعتبار ۲۵ میلیارد 
ریال احداث خواهد شد. پورباقری بیان کرد: از 
مهرماه سال گذشته تاکنون ۹ بوستان محله ای 

در حال احداث است.

مرکز خونگیری در شهرستان شهربابک با حضور مدیرکل انتقال خون 
استان کرمان، فرماندار و جمعی از روسای این شهرستان افتتاح گردید.  
دکتر ایرج شکوهی مدیرکل انتقال خون استان کرمان در این مراسم بیان 
داشت: هدف از ساخت این مرکز فراهم نمودن مکان مناسب برای استقرار 
تیم سیار اهدای خون شهرستان کرمان و سیرجان برای ارائه خدمات 
مطلوب به داوطلبان اهدای خون بود و این کار جز با همکاری مشترک و 
استفاده از پتانسیل های این شهرستان و عنایت ویژه فرماندار شهربابک 

محقق نمی شد.
در ادامه مدیرمجتمع مس شهرستان شهربابک نیز ضمن تقدیر از خدمات 
ارزشمند مدیرکل و کارکنان انتقال خون استان عنوان داشت: اهدای 
خون از شاخص های سلامت انسان و جامعه است و فراهم آوردن امکانات 
بهتر برای اهداکنندگان شهربابک محقق کردن حداقل مطالبات آنان بود.  
لازم به ذکر است این مرکز به مساحت 3۰۰متر مربع و در محل مجموعه 

فنی و حرفه ای وابسته به شرکت مس شهربابک قرار دارد

افتتاح مرکز خونگیری در شهرستان شهربابکآغاز عملیات عمرانی احداث ۴ بوستان در رفسنجان

افزایش ۱۹ میلیمتری متوسط 
بارندگی های استان کرمان

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای کرمان گفت: بارندگی های 
اخیر، متوسط بارندگی استان را حدود ۱۹ میلی متر افزایش 
داد. علی رشیدی در خصوص بارندگی های اخیر گفت:در پی 
بارندگی  بارش های روزهای اخیر در استان کرمان، متوسط 
افزایش یافت به طوری که این  استان حدود ۱۹ میلی متر 
میزان افزایش بارندگی، نسبت به دوره مشابه سال قبل ۹۷.۵ 
درصد و نسبت به درازمدت ۱۱.۶ درصد افزایش را نشان می 

دهد.
او با اشاره به وجود ۴ سد در استان کرمان گفت:حجم کل آب 
استان کرمان ۵۸3 میلیون و ۲۰۰ هزار مترمکعب   سدهای 
است که معادل ۴۹ درصد از ظرفیت مخازن سدهای استان 

می باشد.
به گفته او مجموع ورودی آب به سدهای استان در سال آبی 

جاری حدود ۲3۲ میلیون متر مکعب بوده است 
مدیرعامل شرکت آب منطقه استان کرمان خاطرنشان کرد: 
رشد روزافزون مصارف آب، افت شدید و برداشت بی رویه از 
آب های زیرزمینی، افزایش دشت های ممنوعه و رعایت نشدن 
الگوی مصرف صحیح، از مهم ترین چالش های پیش روی آب 
بوده که عبور از آنها جز با عزم راسخ مردم ممکن نبوده و 

نیست.

عنوان کتاب: دسته دلقک ها 
نویسنده: لویی فردینان سلین 

مترجم :مهدی سحابی
انتشارات: مرکز 

کتاب دسته دلقک ها،رمانی نوشته ی لویی فردینان سلین 
است که نخستین بار در سال ۱۹۴۴ به چاپ رسید. سلین 
ناشی  اضطراب های  و  ترس ها  در  کاوش  به  رمان  این  در 
از دنیایی پرآشوب می پردازد. قهرمان داستان که تشابهات 
با خود سلین دارد، در دنیای زیرزمینی و کابوس  زیادی 
وار لندن طی سال های جنگ جهانی اول زندگی می کند. 
انواع و اقسام  با  او در این جهان پر هرج و مرج و رنج آور 
شخصیت هایی همچون دلالان، شعبده بازان، افسران پلیس 
جامعه ی  و  خود  روحی  زوال  و  می شود  آشنا  تبهکاران  و 
سلین،  فردینان  لویی  می نشیند.  نظاره  به  را  پیرامونش 
و  پرجزئیات  آنچنان  را  شخصیت  این  آلود  وهم  جهان 
واقعیت دنیای شناخته شده ی  توصیف می کند که  دقیق 

مخاطبین، با چالشی تفکر برانگیز رو به رو می شود.

کتاب  


